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روزنامه

بوستان  برداری  بهره  و  افتتاح  از  چهارقم  منطقه  شهردار 
طبقاتی شهیدان زین الدین وباغ پرندگان بعنوان دو پروژه مهم 
تفریحی و گردشکری  در روزشنبه همزمان با هفته بسیج دراین 
گفت  در  مقدم  اصفهانیان  مهدی  مهندس  خبرداد.  منطقه 
الدین  وگویی درخصوص جزییات  پروژه بوستان شهیدان زین 
اظهارداشت: بوستان شهیدان زین الدین که برای اولین بار در 
استان به صورت طبقاتی اجرا شده ، حدود 3 هکتار مساحت دارد 

و بیش از 220 میلیارد ریال در راستای تکمیل و بهره برداری از آن

رئیس شورای شهر کهک  از افزایش سرانه فضاهای تفریحی  
گوی  و  گفت  در  رسولی  محمد  خبرداد.  شهر  این  وگردشگری 
اختصاصی با روزنامه ایمان بابیان اینکه  با توجه به رشد روزافزون 
ایجاد  ضرورت  معکوس  مهاجرت  و  کهک  شهر  در  جمعیت 
فضاهای تفریحی که یکی از اساسی ترین نیازهای شهروندان می 
باشد اظهارداشت :به لطف خداوند توانستیم با بهره گیری از توان 
بخش خصوصی نسبت به احداث مکان های تفریحی، گردشگری 

و احداث شش مجموعه تالار رستوران اقدام نمائیم. وی درادامه

شهردار منطقه چهارقم خبر داد 

بهره برداری از دو پروژه مهم 
تفریحی  وگردشگری 

رئیس شورای شهر کهک خبرداد

افزایش سرانه  فضاهای تفریحی 
وگردشگری شهرکهک
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مدیرکل انتقال خون استان قم :

جوانان قمی در اهدای خون بیشتر مشارکت کنند
جانشین قرارگاه پیشرفت و آبادانی سپاه  استان قم خبرداد

ارائه کمک های مومنانه به ارزش
 118 میلیارد ریال درهفته بسیج

استاندار قم خبرداد 

تشکیل کارگروه ساماندهی 
مناطق کمتربرخوردار 
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ماجرای تماس فتاح با رئیس دولت اصلاحات

1

علی  سپاه  آبادانی  و  پیشرفت  قرارگاه  فرمانده  جانشین 
توزیع  قالب  در  مومنانه  کمک های  ارائه  ابیطالب)ع(از  بن 
بسته های معیشتی، تعمیر و بازسازی خانه های محرومین، 

اهدای کمک جهیزیه، طبخ و توزیع غذای گرم در محلات 
محروم استان و توزیع ماسک به ارزش ۱۱۸ میلیارد ریال 

فرماندار قم تحقق اهداف طرح شهید سلیمانی را در گرو همکاری خانواده ها با خبر داد.  سرهنگ محمود داودآبادی افزود: در این هفته
گروه های جهادی و بسیجی در شناسایی سریع مبتلایان به کرونا در محله ها دانست.
قاسم  حاج  سپهبد  شهید  طرح  اجرای  هماهنگی  جلسه  در  حیدری  مرتضی 
سلیمانی، اجرای کامل و دقیق این طرح را نیازمند ابتکار عمل و خلاقیت گروه های 
بسیجی و جهادی در تعامل با خانواده های مبتلا به کرونا که شناسایی نشده اند و 
یا نسبت به دستورالعمل های بهداشتی در محل سکونت خود توجه زیادی ندارند 

دانست. حیدری افزود: بدون شک بسیج با اتکا به ظرفیت جوانان و قشر های

فرماندارقم در راستای شناسایی سریع مبتلایان به کرونا خواستارشد

لزوم تعامل و همکاری خانواده ها با گروه های بسیجی 
 

 رییس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم گفت: برخی از خدمات این 
سازمان برای جلوگیری از شیوع ویروس کرونا و تسهیل امور به دفاتر پیشخوان 
دولت در سطح استان واگذار شده است. امین مقومی در این خصوص بیان کرد: 
این سازمان در راستای اجرای تصویب نامه هیات وزیران در خصوص برون سپاری 
بخشی از خدمات اداری به منظور دسترسی آسان تر اقشار جامعه، ارائه مناسب تر 
خدمات و تکریم مراجعان و همچنین با توجه به شرایط قرمز استان در زمینه ویروس 
کرونا جهت پیشگیری از انتقال این بیماری و حفظ سلامت مراجعان، تصمیم گرفت

رییس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم خبرداد

واگذاری برخی از خدمات نظام مهندسی به دفاتر پیشخوان 

48

حجت الاسلام و المسلمین محمدحسن راستگو درگذشت

خداحافظ»عمو راستگو« 

شهردار منطقه چهارقم از افتتاح و بهره برداری بوستان طبقاتی شهیدان زین الدین 
وباغ پرندگان بعنوان دو پروژه مهم تفریحی و گردشکری  در روزشنبه همزمان با هفته 

بسیج دراین منطقه خبرداد.
مهندس مهدی اصفهانیان مقدم در گفت وگویی درخصوص جزییات  پروژه بوستان 
شهیدان زین الدین اظهارداشت: بوستان شهیدان زین الدین که برای اولین بار در 
استان به صورت طبقاتی اجرا شده ، حدود 3 هکتار مساحت دارد و بیش از 220 

میلیارد ریال در راستای تکمیل و بهره برداری از آن هزینه شده است .
وی افزود: نوع کاشت در این بوستان که به صورت پلکانی می باشد ، از نظر بصری 

جلوه زیبایی به این بوستان داده و برای اولین بار در استان  اجرا گردیده است .
شهردار منطقه چهار تصریح کرد :با افتتاح بوستان شهیدان زین الدین تعداد 
بوستان های سطح منطقه به عدد 105 رسیده و انشالله در آینده نزدیک پروژه های 
فضای سبز دیگر از جمله بوستان 1000 هکتاری ، بوستان کوهسار و ... به این عدد 
اضافه می گردد . مهندس مقدم خاطرنشان کرد :تمام تلاش مدیریت شهری بر 
آن است تا در کنار خدمات دیگری که به شهروندان ارائه می گردد ، بتوانیم سرانه 
مطلوب و استاندارد فضای سبز در راستای ارتقاء کیفیت محیط زیست شهری را برای 

شهروندان محترم ایجاد کنیم .
جزییات پروژه باغ پرندگان استان قم

شهردار منطقه چهار قم دربخش دیگری ازسخنان خوددرخصوص جزییات پروژه 
باغ پرندگان گفت :وسعت باغ پرندگان بیش از 7 هکتار می باشد واعتباری بیش از 

320 میلیارد ریال در این پروژه بزرگ هزینه گردیده است .
مهندس مقدم بیان داشت: تنوع گونه های گیاهی و پرندگان این باغ فرصت گشت 
و گذار در این مجموعه را برای شهروندان محترم و زائرین و مجاورین شهر کریمه اهل 

بیت )سلام ا... علیها ( را فراهم ساخته است .
وی این پروژه را یک پروژه فرا شهری نام برد و افزود : امید است با بهره برداری از 
این مجموعه منحصر به فرد بتوانیم نقش به سزایی در توسعه شهری و گذران اوقات 

شهروندان محترم و گردشگران را فراهم آوریم .
شهردار منطقه چهار قم تصریح کرد :سوله ای که در این باغ وجود دارد به نوعی این 
مجموعه را از مجموعه های مشابه متمایز می سازد و وجود گیاهان و پرندگان حاره ای 

و گرمسیری در آن چشم هر بیننده ای را نوازش می دهد.
مقدم از دیگر امکانات این مجموعه را مسیر پیاده روی و تندرستی در کل باغ عنوان 
کرد خاطرنشان کرد: این فضا به گونه ای طراحی شده که در سراسر مسیر چشم 

اندازهای زیبایی از فضای سبز محیطی و کلیت باغ به چشم میخورد .

وی از برکه های آب در نقاط مختلف باغ پرندگان و آبشار بی نظیری که کلیت باغ را 
در بر می گیرد به عنوان محرک بسیار قوی جهت تلطیف فضای موجود و زیباتر شدن 

هرچه بیشتر منظر باغ پرندگان نام برد .
اصفهانیان مقدم  دربخش دیگری از سخنان گفت :وجود بیش از 10 قفس در 
محوطه باغ پرندگان که پرندگان شکاری و زینتی خاص در آن ها نگهداری میشوند 
فرصت بسیار مناسبی می باشد تا بازدید کنندگان گرامی از نزدیک با تنوع گونه ، 
مشخصات زیستی ، اقلیم و ... این پرندگان آشنا شوند که این خود یک جنبه آموزشی 

باغ پرندگان محسوب می گردد .
وی در پایان ضمن تقدیر و تشکر از جناب آقای دکتر سقائیان نژاد ، شهردار محترم 
قم و حمایت های همه جانبه ایشان  گفت : از کلیه عوامل و پرسنل شهرداری قم 
علی الخصوص شهرداری منطقه چهار که این مجموعه را به سرانجام رساندند تقدیر و 
تشکر می گردد و امید است با همکاری و مشارکت شهروندان و همت والای همکاران 

شهرداری بتوانیم پروژه هایی از این قبیل را در استان اجرا نماییم  .
گفتنی است :باغ پرندگان در مجاورت باغ موزه دفاع مقدس ، حد فاصل میدان 

مفید و شهرک قدس احداث گردیده است .

شهردار منطقه چهارقم خبر داد :

حجت الاسلام و المسلمین محمدحسن راستگو درگذشتبهره برداری از دو پروژه مهم تفریحی وگردشگری 

خداحافظ »عمو راستگو«
 حجت الاسلام والمسلمین محمد حسن راستگو از اساتید حوزه علمیه و 
فعال در زمینه تربیت مربی و کارشناس مسائل دینی به خصوص کودک و 

نوجوان درگذشت.
آموزش  مرکز  مدیر  راستگو  محمدحسن  شیخ  والمسلمین  حجت الاسلام 
مربی کودکان و نوجوانان دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه قم بود که پس 
پرنشاط  و  جذاب  شیوه ای  به  اسلام  مبین  دین  تبلیغ  و  تدریس  سال ها  از 

سحرگاه امروز دعوت حق را لبیک گفت.
بود  شده  سبب  تلویزیون  در  پرنشاطش  و  شاد  اجرای  با  سال   35 وی 

کودکان و نوجوانان زیادی پای آموزش این روحانی معلم قرار گیرند.
این روحانی خوش اخلاق در سال 1332 در مشهد به دنیا آمد و صبح روز 
دوم آذر 13۹۹ در سن ۶7 سالگی بر اثر عارضه مغزی دعوت حق را لبیک 
جذاب  و  جدید  شیوه های  با  راستگو  المسلمین  و  الاسلام  حجت  گفت. 

سالیان سال در رسانه ملی به تعلیم و تربیت می پرداخت.
راستگو  آقای  نشاط  و  با شادی  اجرای همراه  و  تدریس  در شیوه  نوآوری 
سبب شده بود که کودکان و نوجوانان زیادی پای آموزش این روحانی معلم 
قرار بگیرند حجت الاسلام و المسلمین راستگو سال ها مدیریت مرکز مربی 
برنامه های  اجرای  سال   35 مدت  به  همچنین  و  علمیه  حوزه  در  کودکان 

متعدد تلویزیونی برای کودکان را برعهده داشت.
وی پس از تحصیل علوم حوزوی تا خارج فقه و اصول به فعالیت در زمینه 
آسیایی،  در ده ها کشور  و  پرداخت  اردو  برپایی  و  ویژه کودکان  کلاس های 

آفریقایی و اروپایی اجرای برنامه کرده بود.
مسئول دفتر مرحوم راستگو:

پیکر مرحوم راستگو بعد از تشییع در قم، به مشهد منتقل می شود
 پیکر مرحوم حجت الاسلام محمدحسن راستگو مشهور به "عمو راستگو" 
از مجریان و مرببان حوزه تعلیم و تربیت،  دوشنبه ظهر بعد از تشییع در شهر 

مقدس قم و برای تدفین به مشهد مقدس انتقال داده خواهد شد. 
مسئول دفتر مرحوم راستگو با اعلام این خبر با بیان اینکه ارتحال مرحوم 
گفت:  نشدند،  مبتلا  کرونا  به  ایشان  و  بوده  مغزی  سکته  دلیل  به  راستگو 
روزیکشنبه  بامداد  متاسفانه  و  داشتند  مغزی  سکته  سابقه  چندبار  ایشان 
نیز به دلیل همین عارضه دارفانی را وداع گفت. حجت الاسلام محمدرضا 
میرزایی افزود:  روز دوشنبه حدود ساعت 11 پیکر مرحوم راستگو از بهشت 
)س(  معصومه  فاطمه  حضرت  مطهر  حرم  به  تشییع  جهت  قم  معصومه 
ادامه  انتقال داده خواهد شد. وی  به مشهد مقدس  و برای تدفین  منتقل 
داد: به احتمال زیاد به دلیل شیوع بیماری کرونا، مراسم تشییع به صورت 

عمومی نخواهد بود و در این زمینه اطلاع رسانی خواهد شد.

در چهل و سومین دوره مسابقات سراسری قرآن کریم؛

بانوان قمی در رشته دعاخوانی و قرائت 
تحقیق دو رتبه برتر کسب کردند 

دوره  سومین  و  چهل  گفت:  قم  استان  اوقاف  قرآنی  امور  اداره  رئیس 
مسابقات سراسری قرآن کریم در بخش خواهران با کسب دو رتبه برتر برای 
نمایندگان قم همراه بود. سید محمد صالح نژاد صبح یکشنبه در گفتگو با 
صاحب  خواهران  بخش  در  قم  استان  نمایندگان  اینکه  بیان  با  خبرنگاران 
دو رتبه برتر در چهل و سومین دوره مسابقات سراسری قرآن کریم شدند، 
گفت: مرحله نهایی این دوره از مسابقات امسال به خاطر شیوع کرونا در 
دو بخش خواهران و برادران به صورت غیر حضوری به انجام رسید و پیش 
اینکه بخش  به  اشاره  با  وی  برگزار شود.  تهران  میزبانی  به  بود  قرار  این  از 
خواهران هم به صورت ویدئوکنفرانس تدارک دیده شد، ادامه داد: پنج نفر 
از ارزیابی داوران،  از خواهران قمی در این مرحله حضور داشتند که پس 
نماینده  دو  درخشش  شاهد  و  شده  اعلام  خواهران  بخش  در  نهایی  رأی 

استان قم و کسب رتبه های برتر توسط آنها بودیم.

از تشکیل کارگروه مشترک برای ساماندهی  استاندار قم 
مناطق کمتربرخوردار استان خبر داد.   بهرام سرمست در 
حاشیه بازدید از بافت فرسوده و سکونت های غیررسمی و 

پروژه اصلاح ورودی جعفریه در گفت وگو با خبرنگاران، اظهار 
کم  مناطق  به عنوان  شهر  در  که  مناطقی  از  امروز  داشت: 
برخوردار و سکونتگاه های غیررسمی و سکونتگاه هایی که  زیر

خطر بی تفاوتی مردم را 
جدی بگیریم! 

چه مردم اعتراضات و دغدغه های خود را از طریق 
شورش عنوان کنند و به خیابان ها بریزند و چه بخاطر 

عدم تعهد و دلسوزی مسئولان در رسیدگی به مشکلات جامعه، مردم به ورطه ی 
بی تفاوتی متمایل شوند، هر دو این جریان ها به یک اندازه برای امنیت ملی و 
آینده ی کشور نگران کننده است. انتخاباتی که در سال گذشته برای تشکیل 
مجلس جدید برگزار شد نسبت به انتخابات دوره ی قبلی مجلس، با افت شدید 
استقبال عمومی مواجه شد به طوری که یکی از ضعیف ترین انتخابات های کشور 
پس از انقلاب را شاهد بودیم و این رخداد نمونه ی بارزی از بی علاقه گی و بی اهمیت 
شدن سرنوشت کشور برای مردم است و اینجاست که العاقل بالاشاره نمود واقعی 
پیدا می کند.  صرف نظر از دلایل این واکنش مهم اجتماعی، باید بدانیم امروز اگر 
همه ی عوامل بی تفاوتی و قهر مردم از حاکمیت، انتخابات و مشارکت سیاسی را 
مرتفع نکنیم کشور و نظام با توجه به انتخابات حداکثری در آمریکا، در وضعیت 
شکننده ای قرار خواهد گرفت. برای سیاسیون شناسایی موانع حضور و مشارکت 
بنابراین عاقلانه است  و عدم جنب و جوش مردم کار چندان دشواری نیست 
مجموعه حاکمیت به موقع و پیش از آنکه فرصت ها تلف شود توصیه ها و نگرانی ها 
را جدی بگیرد. در دوره ی نوجوانی وقتی اصول عقاید می خواندیم در اثبات دلایل 
معاد مثال می زدند، که اگر کودکی نابالغ به ما بگوید عقربی در لباس مان پنهان 
شده، سریع جابه جا می شویم و همه جا را می گردیم تا مبادا خطری جان شیرین 
ما را تهدید کند. مسئولان نیز باید از آگاهان و دلسوزان کشور حرف هایی را که در 
مسئولیت ها کمتر شنیده می شود، حداقل در حد هشدار کودکی نابالغ، بشنوند 
و نگذارند مردم به سمت بی تفاوتی نسبت به سرنوشت خود و کشورشان کشیده 
شوند، جامعه در وضعیت کنونی آبستن حوادث تلخی است و این بی تفاوتی ها و 
بی رغبتی ها از سوی مردم اشاراتی از وقوع مخاطرات جدی است که باید هر چه 
سریع تر و قبل از وقوعی سهمگین مورد توجه قرار گیرد. نگذارید دشمنان ایران 
شادمان شوند، تک تک ایرانی ها سرمایه زوال ناپذیر این کشور هستند و حاکمیت 
باید گوش های خود را برای شنیدن دغدغه ها و نگرانی های به ظاهر خاموش و 
خفته، تیزتر کند. عمیق تر شدن فاصله طبقاتی، شکسته شدن و انقراض طبقه 
متوسط و ضعیف در جامعه، خطر اصطکاک میان نیروهای جوان بیکار و فاقد امید 
به آینده را با اقشار مرفه افزایش داده است. اگر دو قطبی اقتصادی هم به دو قطبی 
سیاسی و اجتماعی افزوده گردد، اوضاع دشوارتری در پیش رو خواهد بود. نهادهای 
تصمیم گیر همچون دولت، مجلس، دستگاه قضایی، سپاه و بسیج همه امروز در 
کنار هم باید به صورت ریشه ای و عاجل چاره جویی کنند و کشور را از فرو رفتن در 
باتلاق فرسودگی و بی تفاوتی خارج کنند. ضمن اینکه توجه داشته باشیم ترامپ 
مار زخم خورده ای است که هنوز برای ترک کاخ سفید چند ماه فرصت دارد و ممکن 
است در ایام باقیمانده مشکلات جدیدی را با استفاده از هم مسلکان و هم فکران 
داخلی خود برای کشور به وجود آورد، اما باید توجه داشت که زیر نظر داشتن و 
دقت در شرایط بین المللی نباید به بهای غفلت از وضعیت نابسامان مردم در همه 
حوزه ها به ویژه مسائل معیشتی، اقتصادی و اجتماعی تمام شود و امیدواریم در 
صحنه  بین المللی اقدامات نسنجیده ترامپ عامل فروپاشی امپریالیسم در جهان و 

رهایی بشریت از ستمگری های این نظام سلطه گر باشد.

هاشمی طبا: 

توهین ها به ظریف، عقده گشایی است 
نامزد دوازدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری با تاکید بر اینکه با آغاز به کار 
جو بایدن در کاخ سفید، هیچ چیز تغییر نخواهد کرد، دلیل تندروی های اخیر 

نسبت به وزیر امورخارجه را عقده گشایی دانست.
سید مصطفی هاشمی طبا در خصوص برخی گمانه زنی های داخلی مبنی بر 
بهبود شرایط بعد از حضور بایدن در کاخ سفید، گفت: با آمدن بایدن چیزی تغییر 
نخواهد کرد. تصور کنیم آقای بایدن بخواهد با شرط و شروط به برجام بازگردد که 
البته پیش تر هم شرط هایی را مطرح کرده است اما شرط های او پذیرفتنی نیست.

سید شهاب الدین چاوشی*
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 فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی، تفکر 
بسیج را فاقد محدودیت جغرافیایی توصیف کرد و 
انقلاب و نظام،  گفت: فرمول حل تمامی مسائل 
بسیج است، امروز بسیج یک حقیقت جاری بر روی 
زمین است و قرآن در فرازهای زیبایی رخساره دل 

انگیز بسیج را ترسیم کرده است. 
صبح  سلامی  حسین  پاسدار  سرلشکر  سردار 
یکشنبه آیین تکریم و معارفه فرمانده سپاه محمد 
فرماندهی  ستاد  در  بزرگ  تهران  )ص(  رسول الله 
سپاه حضرت محمد رسول الله با اشاره به رویکرد 
معنویت محور و خالصانه بسیج در خدمت به مردم 
دارند  دوست  را  خدا  که  :بسیجیانی  اظهارداشت 
و خدا نیز آنها را دوست دارد در واقع مجاهدان راه 
خدا هستند که در مسیر الهی با آبروی خود معامله 
می کنند و این ها از ملامت دیگران واهمه ندارند و 

تنها  در راه خدا به بندگان خدمت می کنند.
فرمانده کل سپاه  گفت: بسیجیان برابر دشمن 
تسلیم ناپذیر، مستحکم و شکست ناپذیرند اما برابر 
مومنان رئوف، رحیم، خدوم و متواضع و در سیمای 

نورانی شان آثار عبادت مشهود است.
سردار سلامی ادامه داد: تاریخ در طول ۴1 سال 
گذشته اثبات کرده است که بسیج همواره فرشته 
نجات ملت در هر سختی به ظاهر غیر قابل عبوری 
بوده است؛ تفکری است که بن بست ها را می شکند 
و برای جهاد در راه خدا راه ها را می گشاید، بسیج بر 
غیر ممکن ها غلبه می کند و معادله سیطره بر کفار 

را تنظیم می کند.
وی افزود: بسیج در همه مخاطرات در قلب خطر 
برای ملت همچون کوه آرامش است بسیج موجب 
اعتماد به نفس ملت است و بسیج بر اصل توکل پای 
بند است بسیج دارای اندیشه جاری و سیال و پیش 
رونده است که محدود به جغرافیای خاصی نمی 
شود امروز گفتمان بسیج در یمن، لبنان، سوریه و 
عراق تکثیر شده است و تا آمریکای لاتین و قسمت 

هایی از آفریقا پیشرفته است.
امروز بسیج نقطه اتکا، اعتماد و آرامش 

درونی مردم است 
فرمانده کل سپاه با اشاره به قرار گرفتن در هفته 
تکریم مجاهدان  این روزها، روزهای  بسیج گفت: 
خستگی ناپذیر بسیجی است که هرجا قدرت های 
بزرگ در برابر اسلام صف آرایی کردند آنها در برابرشان 
ایستادند و شمشیر زدند و سر پنجه های آنان را قطع 
کردند و از شکوه ظاهری دشمنان و امپراطوری های 
به ظاهر بزرگ نترسیدند. وی با اشاره به خدمات بی 
شائبه بسیج در مواقع بحرانی، خاطر نشان کرد: 

امروز بسیج نقطه اتکا، اعتماد و آرامش درونی مردم 
بحرانی همچون سیل  زمان های  در  است چراکه 
زلزله بیماری و تنگدستی این بسیج است که در همه 
این بحران ها در میان مردم حضوری شایسته دارد و 
خدمت می کند و همین عامل شکست ناپذیری ما 

است.
سردار سلامی گفت: سپاه حضرت محمد رسول 
الله که به نام این پیامبر عظیم الشأن مزین است 
امروز به واسطه شهدایی که تقدیم انقلاب اسلامی 
کرده است در تراز این نام مبارک تجلی پیدا کرده و 
گرامی می داریم یاد شهدایی را که هیچ گاه اجازه 

ندادند دشمن بر ما مسلط شود.
قاعده ظالمانه  این  دنیا  در  متاسفانه  افزود:  وی 
حاکم است که هر ملت ضعیفی محکوم به ذلت است 
و هیچ ملتی نیست که دشمن در عمق سرزمینش 
نفوذ کند و این ملت ذلیل نشود؛ لذا برای عزیز بودن 
باید قوی بود چراکه ضعف نقطه تسلیم است و قدرت 

و قوت عامل اقتدار عزت و سربلندی است.
فرمانده کل سپاه گفت: آنچه ما را برابر دنیای 
استکباری به پیروزی رسانده تفکر بسیجی است 
که بیانگر شرف، مردانگی، جوانمردی، غیرت و 
تعصب مومنانه و دیندارانه بوده و سبب شده در 
پیروزی  به  بزرگ  پیوسته  به هم  قدرت های  برابر 

برسیم.
وی گفت: امروز ما برای اینکه بتوانیم در برابر این 
همه قدرت انباشته شده که برای تسلط بر جهان 
متراکم شده اند بایستیم باید خطی از یک مقاومت 
گسترده و پایان ناپذیر در برابرشان ترسیم می کردیم 
تا بدین واسطه قدرت استکباری آنان را فرسوده کنیم 
و استخوان هایشان را پوک و اندیشه شان را باطل و 

آرزوهایشان را از بین ببریم.
واسطه  به  بزرگ  کار  این  افزود:  سلامی   سردار 
بسیج و اشاعه تفکر بسیجی انجام شد و اگر این 
به  آمد  دست  به  مستمر  پیروزی های  و  توفیقات 
واسطه همین تفکر بود و این مساله نیز به برکت چند 
عامل تحقق یافته است که مهمترین آن بهره گیری 
از رهبری حکیم با حکمت بالغه الهی، سنت شناس، 
خداشناس، وارسته و آراسته به فضایل، ژرف اندیش 
و دشمن شناس با روحی نافذ و کلامی طیب و عملی 
صالح بوده که سکان انقلاب اسلامی را بعد از امام 

امت در دست گرفته است.
وی ادامه داد: هر ملتی که از نعمت رهبری حکیم، 
شجاع و مدبر برخوردار باشد هرگز شکست نخواهد 
هویت  بازتاب  ملتی  هر  شخصیت  که  چرا  خورد 
رهبرش است، چراکه رهبر روح تکثیر شونده در میان 

ملت است. شخصیتی است که جامعه را در تراز تفکر 
و آرزو به اهداف والا می رساند.

اسلام  مکتب  دیگر  عامل  گفت:  سلامی  سردار 
است که رهبری آن را تعلیم می دهد، مکتبی که 
معلم جهاد و مروج روح شهادت است و این دو عامل 
سبب شکست ناپذیری یک ملت هستند و تبیین 
کننده این پیام های که ملتی که شهادت دارد قطعاً 
اسارت ندارد، جهاد عامل نجات، رمز سرافرازی و 

شهادت عامل شکست ناپذیری است.
بسیج پیشانی و خط مقدم مقابله با 

مستکبران جهان است 
فرمانده کل سپاه گفت: امروز بسیج پیشانی و خط 
مقدم مقابله با مستکبران جهان است و هر جا که 
دشمن قد علم کرده، تفکر بسیجی بدون محدویت 
جغرافیایی برابر آن ایستادند و از حیثیت و ناموس 
مسلمانان جهان دفاع کرده اند و امروز به واقع همین 
تفکر بسیجی عامل فرسایش و زوال دشمن شده 

است.
سردار سلامی تاکید کرد: امروز وقتی که جبهه 
مقابله با کفار می نگریم در می یابیم که چقدر پیشانی 
این جبهه وسیع شده است هر کجا که مستکبران 
آمده اند یاوران ولی امر در مقابلشان حاضر شدند و از 
حیثیت و ناموس مسلمانان بدون توجه به محدودیت 
های جغرافیایی دفاع کردند و همین وسعت و عرصه 

نبرد امروز عامل فرسایش و زوال دشمن شده است.
در  چیزی  چه  امروز  که  سوال  این  طرح  با  وی 
به عنوان قدرت درجه یک دهه  آمریکا  شخصیت 
های اخیر مشاهده می کنیم؟ گفت: آیا احساس 
نمی کنید این قدرت در حال فرسوده و پیر شدن 
است و رژیم لاغری و پوکی استخوان گرفته است و 
از درون متلاشی شده و بی صاحب است و در بیرون 
نیز کم خاصیت شده و میدان اثرگذاری اش کوچک 
دیگر  و  است  شده  محدود  اش  عملیاتی  شعاع  و 
قدرتش قاهر نیست در سیاست تخلیه شده است و 

در برخی حوادث دیگر حضور ندارد.
نظر  از  آمریکا  امروز  گفت:  سپاه  کل  فرمانده 
قدرت  و  شده  بزرگی  مشکلات  دچار  اقتصادی 
یک  که  چرا  است  شده  فرسوده  نیز  اش  نظامی 
مقاومت فرسایش گر توانمند ظرف ۴0 سال او را از 
قرارگاه راهبردی اش خارج کرده است و در میدان 
نبرد از نزدیک با او دست به گریبان شده و بارها او را 
شکست داده است و امروز نیز این قدرت فرسایشگر 

در برابرش با اقتدار ایستاده است.
قدرت  ایستادگی ایران  فراتر از فشارهای 

اعمال شده است 
وی با اشاره به بصیرت و دشمن شناسی ملت بزرگ 
ایران در مواجهه با آمریکا و اذنابش، گفت: امروز ملت 
شده  اعمال  حداکثری  فشارهای  همه  برابر  ایران 
با تاسی از قرآن کریم، صبر و شکیبایی و استقامت 
برگزیده است و این تازه ابتدای راه است برای ملتی 
که هیچ گاه حتی یک لحظه بر دشمن ظالم تکیه 

نکرده اند.
سردار سلامی افزود: امروز در حال تماشای این 
واقعیت شیرین هستیم که غرب در مغرب، غروب را 
تجربه می کند و آمریکا به عنوان نماد قدرت غرب در 
حال تجربه زوال خورشید عمرش است و این واقعیت 

انکار ناپذیر است.
وی با بیان اینکه امروز ایران اسلامی در برابر همه 
این  قدرت  و  است  ایستاده  حداکثری  فشارهای 
است،  شده  اعمال  فشارهای  از  فراتر  ایستادگی 
عنوان کرد: دشمن امروز سلامت، امنیت، معیشت 
دین و فرهنگ، قلب و ذهن مردم را نشانه گرفته است 
و مردم دقیقاً این واقعیت را می دانند و در برابر او با 

قدرت ایستاده و جبهه گیری کرده اند.

رییس مجلس شورای اسلامی :

طرح کمک معیشتی هر چه زودتر
 اجرایی شود

 رییس مجلس شورای اسلامی با تبریک هفته بسیج گفت: شجره طیبه بسیج در این 
سال ها بر مبنای آرمان انقلاب اسلامی خدمات بی نظیری در پیشبرد اهداف انقلاب 

اسلامی کرده است.
محمد باقر قالیباف در ابتدای جلسه علنی روز یکشنبه مجلس شورای اسلامی 
هفته بسیج را تبریک گفت و اظهار داشت: امام راحل بسیج را از میان مردم کوچه و 
پس کوچه های دورترین شهرها و روستاهای کشور پدید آوردند. بسیج چشمه جوشان 
انقلاب اسلامی بود و نشان داد که چگونه انقلاب اسلامی با تکیه بر مردم و با استفاده 
می تواند  محرومان  و  پابرهنگان  و  مستضعفین  خصوص  به  مردم  همه  ظرفیت  از 
تهدیدهای مختلف علیه مردم را خنثی کند. محرومیت زدایی وسیع سال های پس 
از انقلاب را محقق سازد و بر مشکلات فائق آید. قالیباف بیان داشت: امروز جوانان 
انقلابی متخصص، متعهد، خوشفکر و خلاق در بسیج توانسته اند در همه عرصه های 
فرهنگی، اجتماعی،   دانش بنیان، فضای مجازی و جهادی بارهای زیادی را از دوش 
حاکمیت بردارند و در فعالیت های اخیر خود به طور منسجم و تشکیلاتی با ایجاد 
هسته های مسأله محور ظرفیت های مردمی را در مسیری جدید برای حل مسائل مردم 
قرار داده اند. رئیس مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: این حرکت آغازگر فعالیتی 
است که در آن جوانان سراسر کشور حل معضل ریشه دار سوءمدیریت و انفعال مدیریتی 
را هدف قرار خواهند داد. وی افزود: مشکلات کشور پیچیده است و برای حل آنها 
باید به ریشه مشکلات نظیر نظام بروکراسی، سوءمدیریت، فقر و تبعیض پرداخت اما 
این نباید باعث شود از پیگیری مشکلات روزمره مردم باز بمانیم. قالیباف تاکید کرد: 
ما هم در مجلس هر دو رویکرد را مدنظر قرار دادیم و برای حل مشکلات ریشه ای به 
اصلاح ساختار بودجه، اصلاح نظام بانکی، طرح شفافیت و رفع قوانین زائد پرداختیم 
و در مشکلات روزمره نیز مسائلی از قبیل بورس، مسکن و نظارت بر اجرای پروژه های 
نیمه تمام را در دستورکار قرار دادیم. رئیس مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: در 
این مقطع نیز با توجه به گرانی ها، شرایط کرونا و سایر مشکلات به دنبال طرح معیشت 
بودیم. برخی در کشور به دنبال برچسب سیاسی زدن به این قانون هستند، اما این 
واقعیت امروز جامعه ماست که به دلیل انبوهی ناکارآمدی ها به این وضع رسیده ایم و 
باید برای مشکلات روزمره مردم هم راه حل داشت. وی افزود: خوشحالیم که دولت 
هم بعد از مدتی به همین نتیجه رسید و امیدواریم با استفاده از فرصت قانون حمایت 
معیشتی از مردم، به کمک مردم بیایند. قالیباف خاطرنشان کرد: جلب اهتمام دولت 
به مسأله کمک معیشتی به مردم هر چند دیرهنگام ولی نشانه خوبی است و مجلس 
از آن استقبال می کند. مهم نیست که این طرح به نام چه کسی به انجام برسد، مهم 
این است که این طرح هرچه زودتر اجرایی شود. باید با اجرای سریع و دقیق قانون 
تاخیرهای چندماهه در حمایت معیشتی از مردم را جبران کنیم. رئیس مجلس شورای 
اسلامی اظهار داشت: در خصوص موضوع کرونا لازم به ذکر است که علاوه بر لزوم 
رعایت همه جانبه پروتکل ها و مقررات تعیین شده توسط مردم عزیز باید در سطح 

مدیریتی نیز اقدامات لازم برای مقابله با ویروس انجام شود.

مجتبی ذوالنوری :

هیچ فردی در مجلس مخالف
 برداشتن تحریم ها نیست 

رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: 
پهن کردن فرش قرمز برای رییس جمهوری جدید آمریکا هنوز زود است و باید به فکر 

امتیازگیری از دشمن باشیم. 
حجت الاسلام »مجتبی ذوالنوری« در جلسه علنی روز یکشنبه مجلس شورای 
اسلامی و در تذکری شفاهی مدعی شد: انتخابات آمریکا هنوز تعیین تکلیف نشده 
ولی دولت درحال پهن کردن فرش قرمز برای دولت جدید آمریکا است و اگر این رویه 

ادامه یابد ممکن است دشمن موفق به امتیازگیری از جمهوری اسلامی شود.
رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با تاکید براینکه هیچ فردی 
در مجلس مخالف برداشتن تحریم ها نیست، تصریح کرد: نباید در روند مقابله با دشمن 
از موضع عجز رفتار کرد بلکه باید موضع قدرت را در برابر آمریکا پیش گرفت تا مردم 
متضرر نشوند. اظهارات رییس کمیسیون امنیت ملی مجلس در حالی مطرح می شود 
که تصمیم گیری در این خصوص در سطوح عالی در کشور اتخاذ می شود.  نماینده 
مردم قم با بیان اینکه دولت باید بر امتیازگیری از دشمن متمرکز شود، یادآور شد: نباید 
برابر دشمن از حقوق ملت عقب نشینی کرد و باید محکم برای دشمن ایستاد. »علی 
نیکزاد« نایب رییس دوم مجلس شورای اسلامی در پاسخ به تذکر ذوالنوری عنوان کرد: 
حزب دمکرات  آمریکا در گذشته بیشترین تحریم ها را علیه جمهوری اسلامی وضع کرد 

و باید طبق فرمایش رهبر معظم انقلاب ملت ایران بیشتر مقاومت کنند.

اکبر ترکان ؛

شورای نگهبان می تواند مشارکت 
وسیع تری را در ۱۴۰۰ رقم بزند

تایید  وضعیت  اگر  گفت:  ایرنا  به  رئیس جمهوری  سابق  مشاور  ترکان«  »اکبر 
صلاحیت ها مانند انتخابات مجلس یازدهم باشد رقابتی جدی در عرصه سیاسی کشور 
شکل نمی گیرد.  موضوع مشارکت مردم در انتخابات سیزدهم ریاست جمهوری و حضور 
جناح ها و جریانات مختلف در این انتخابات دغدغه بسیاری از سیاسیون کشور است. 
در همین ارتباط، اکبر ترکان مشاور سابق دکتر روحانی بیان داشت: کیفیت انتخابات 
1۴00 بستگی به نظر شورای نگهبان دارد. اگر این شورا مانند انتخابات مجلس یازدهم 
عمل کند فضا رقابتی نخواهد شد. شاهد بودیم که در انتخابات مجلس یازدهم، در تعداد 
بسیاری از حوزه ها، نامزدهای اصلاح طلبان مورد تایید شورای نگهبان واقع نشدند و در 
نتیجه اصلاح طلبان امکان رقابت نداشتند. ترکان گفت:  در نتیجه این عمل شورای 
نگهبان، انتخابات مجلس یازدهم به رقابتی بین خود اصولگرایان تبدیل شد. اگر شورای 
نگهبان مثل انتخابات مجلس عمل کند نتیجه اش هم مانند انتخابات مجلس می شود. 
اما اگر وضعیت تایید صلاحیت ها تغییر کند و نامزدهای اصلاح طلبان تایید شوند، 

امکان دارد وجود برخی چهره های اصلاح طلب، موجب مشارکت وسیع تر مردم شود.

دستور جهانگیری به استانداران سراسر کشور: 

 دستگاه ها قبل از تامین سرپناه نباید
 اقدام به تخریب کنند

در  زن  یک  خانه  تخریب  گزارش  بر  نوشتی  پی  طی  جمهور  رییس  اول  معاون   
بندرعباس، ضمن ابراز تاسف از وقوع این حادثه، در دستوری به استانداران سراسر 
کشور تاکید کرد: لازم است همه دستگاه های استان قبل از تامین سرپناه مناسب برای 

افراد ساکن،  نباید اقدام به تخریب کنند.  
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی معاون اول رییس جمهوری در متن ابلاغیه اسحاق 
جهانگیری آمده است:  متاسفانه گاهی شاهد اینگونه حوادث دردناک هستیم که روح 
و جان انسان را آزار می دهد. معاون اول رییس جمهوری در این ابلاغیه تاکید کرد: لازم 
است به همه دستگاه های استان ابلاغ شود که قبل از تامین سرپناه مناسب برای افراد 
ساکن، نباید اقدام به تخریب کنند. در ابلاغیه معاون اول رییس جمهوری آمده است: 
یادآور می شود علاوه بر اعتبار دستگاه های ذیربط، همه ساله سازمان برنامه و بودجه 
کشور، کمیته امداد امام خمینی)ره( و بنیاد مسکن انقلاب اسلامی اعتباراتی را به 
مسکن محرومان اختصاص می دهند که می توان از آنها استفاده کرد. در روزهای اخیر، 
تخریب خانه دو فرد بی بضاعت در استانهای جنوبی کشور از سوی شهرداری ها که 
بدون اخذ مجوزهای لازم بنا شده بود، واکنش های مخالف بسیاری را برانگیخته است.

مدیر اجرایی معاینه فنی خودروهای سبک کشور:

خودروهای بدون معاینه فنی در مناطق 
قرمز جریمه نمی شوند

مدیر اجرایی معاینه فنی خودروهای سبک کشور گفت: خودروهای بدون معاینه 
فنی در مناطق قرمز طی اجرای طرح منع تردد)از اول تا پایان 15 آذر ماه( جریمه 
نمی شوند.  سعیدقیصر افزود: از ابتدای اجرای طرح محدودیت های جدید کرونا از 
اول تا 15 آذر همه دوربین های متصل به سامانه سیمفا )سامانه یکپارچه معاینه فنی 
خودروفنی کشور( در مناطق قرمز که خودروهای فاقد معاینه فنی را جریمه می کردند، 

قطع شده است. 

به مناسبت درگذشت عمو راستگوی نسل دهه ۶۰؛ 

 »راستگو« یک مکتب بود

 دیروز روز تلخی بود. خبر درگشت محمد حسن راستگو برای هر کسی یک معنایی 
داشت.

بچه های دهه شصت و حتی هفتاد او را مجری تلویزیون می دیدند . آخوند کوتاه 
قدی که روی صفحه تلویزیون ظاهر می شد و برنامه کودک اجرا می کرد. با هر دو 
برنامه هایش نقش  دست روی تخته سیاه می نوشت. شعر می خواند. در همه 

روحانیت خود را هم فراموش نمی کرد و در پایان پندی، نصیحتی می داد.
بعضی که آشنا تر بودند شخصیت ذاتی او را می شناختند. آدم درس خوانده ای در 
تحصیلات حوزوی بود. حدودا یکسال قبل از من طلبه شده بود. ادبیات عرب را در 

سن ده سالگی پیش او خواندم. در منزل و مدرسه پدرم.
آدم به شدت پایبندی به مبانی فکری اش بود. جزو شاگردان مکتب و نهضت امام 

خمینی بود. اهل سفر های زیاد بود. در اوان انقلاب پر حرارت بود و پر فعالیت.
متواضع بود. با همه شهرت و ناموری که داشت و با اینکه تقریبا تا  همین اواخر یک 
سره در شهرستانها برای سخنرانی  و اجرای برنامه می رفت، زندگی بسیار ساده ای 
داشت. خیلی  ساده تر از تصور سادگی. به زی طلبگی و به مبانی طلبگی اصیل 

خیلی باور داشت. در گذر زمان ارزشهایش را تغییر نداد. مقاومت عجیبی داشت.
…اما من قدیمی ترین دوستم را از دست دادم. بچه بودیم. ۶ سال از من بزررگتر بود. 

مدتی همسایه بودیم. پدر نازنینی داشت که امام جماعت محله آبکوه بود.
با پدرم و تعدادی از هم دوره ها در حدود سالهای پنجاه وچهار سفری رفتیم. همان 
موقع یک خودکار خریده بود که 20 تا رنگ داشت. در تربیت کودکان آن دوره نقش 
زیادی داشت. پایه گذار کارهای دینی برای کودکان بود. به تلویزیون که رفت، روش 
خودش را برد. این در حوزه ها بعدا تبدیل به یک مکتب شد، که واقعا راستگو پایه 
گذارش بود. روحانی ای که دین و مذهب را به کودکان با زبان کودکانه خودشان می 

آموخت.
در حوزه و در دفتر تبلیغات واحد کودکان درست کردند که راستگو روشش را آموزش 

دهد.
شاگردانش به اندازه او گل  نکردند. خیلی ها این را  کسر شان روحانیت می دانستند 

اما راستگو تا آخر در این روش از خود گذشتگی کرد.
به ظاهر سیاسی نبود ولی اندیشه مترقی و مدنی و قابل احترامی داشت.

خدا رحمتش کند که دلهای کودکان را در ایام غمبار جنگ و غصه ها شاد می کرد.
به خانواده اش و دوستانش و شاگردانش تسلیت میگویم.

مدیرکل بقاع متبرکه سازمان اوقاف:

تربت خانه بقاع متبرکه تا اطلاع ثانوی
 بسته است

مدیرکل بقاع متبرکه و اماکن مذهبی سازمان اوقاف و امور خیریه گفت: با تاکید 
ستاد ملی مقابله با کرونا و با هدف جلوگیری از گسترش بیماری کرونا تا صدور مجوز 
بازگشایی از سوی این ستاد، تربت خانه های بقاع متبرکه سراسر کشور تا اطلاع ثانوی 

بسته خواهد بود. 
حجت الاسلام والمسلمین محمد نوروزپور افزود: البته با توجه به دستورالعمل 
صادره سازمان اوقاف به هیئت امنای بقاع متبرکه سراسر کشور، درهای صحن بقاع 

با رعایت پروتکل های بهداشتی برای ادای احترام مردم به امام زادگان باز هستند.
تربت خانه به مکانی گفته می شود که ضریح مطهر امامزادگان قرار دارد. وی با 
تاکید بر اینکه مردم در کمترین زمان ممکن باید پس از ورود به صحن و ادای احترام 
به امامزادگان محل صحن بقاع را ترک کنند، اظهار داشت: بر همین اساس برگزاری 
هرگونه تجمعات اجتماعی از قبیل نماز جماعت، مراسم عزاداری و غیره در بقاع 
متبرکه ممنوع است. نوروزپور تصریح کرد: البته برای بهره مندی معنوی، مردم می 
توانند برنامه های فرهنگی و اجتماعی در دو هزار بقعه فعال را از طریق فضای مجازی 
و صدا وسیمای مراکز استان ها پیگیری کنند. مدیرکل بقاع متبرکه سازمان اوقاف 
اظهار داشت: در این میان به هیئت امنای بقاع متبرکه سراسر کشور اعلام شده برای 
هرگونه اقدامی با ستاد ملی مقابله با کرونا در مراکز استان ها هماهنگی های لازم را به 
انجام برسانند. وی با تاکید بر اینکه برای مقابله با بیماری کرونا و کمک به هموطنان 
گرانقدر 270 کارگاه در زمینه تولید ماسک در 270 امامزاده شاخص با همیاری گروه 
های جهادی فعالیت دارند، افزود: تاکنون تعداد 15 میلیون ماسک تولید و بین مراکز 
درمانی به خصوص بیمارستان ها و نیز مناطق محروم حاشیه شهرها توزیع شده و این 

روند همچنان ادامه خواهد داشت.
 

سخنگوی وزارت بهداشت :

کرونا جان ۴۷۵ نفر دیگر را در ایران گرفت
سخنگوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: با فوت ۴75 بیمار دیگر 
از مبتلایان قطعی به کرونا در 2۴ ساعت گذشته، شمار جانباختگان قطعی بیماری 
کووید1۹ در کشور به ۴۴ هزار و ۸02 نفر رسید و 27 استان همچنان در وضعیت 

قرمز کرونا هستند. 
سیما سادات لاری روز یکشنبه با اعلام آخرین آمار مبتلایان و جانباختگان کرونا در 
ایران افزود: در 2۴ ساعت گذشته تا ظهر امروز )دوم آذر 13۹۹( بر اساس معیارهای 
قطعی تشخیصی، 13 هزار و 53 بیمار جدید مبتلا به کووید1۹ در کشور شناسایی 
شد و دو هزار و 1۶0 نفر بستری شدند. با این حساب، مجموع بیماران کووید1۹ در 
کشور به ۸5۴ هزار و 3۶1 نفر رسید. سخنگوی وزارت بهداشت گفت: خوشبختانه 
تاکنون ۶03 هزار و ۴۴5 نفر از بیماران، بهبود یافته یا از بیمارستان ها ترخیص 
شده اند. همچنین 57۹۶ نفر از بیماران مبتلا به کووید1۹ در وضعیت شدید این 
بیماری تحت مراقبت قرار دارند و تاکنون پنج میلیون و 7۸۸ هزار و 1۶ آزمایش 
تشخیص کووید1۹ در کشور انجام شده است. لاری گفت: استانهای تهران، اصفهان، 
قم، آذربایجان شرقی، خراسان جنوبی، سمنان، قزوین، لرستان، اردبیل، خوزستان، 
کرمانشاه، کهگیلویه و بویراحمد، گیلان، بوشهر، زنجان، ایلام، خراسان رضوی، 
مازندران، چهارمحال و بختیاری، البرز، آذربایجان غربی، مرکزی، کرمان، خراسان 
شمالی، همدان، یزد و کردستان در وضعیت قرمز قرار دارند و استانهای هرمزگان، 

فارس، گلستان و سیستان و بلوچستان نیز در وضعیت نارنجی و زرد قرار دارند.

اسماعیل گرامی مقدم:

نگران اجماع اصلاح طلبان نیستیم
و  هستند  اجماع  دنبال  به  اصلاح طلبان  گفت:  ملی  اعتماد  حزب  سخنگوی 
امیدواریم تا آن موقع هم ساز و کاری برای اجماع به وجود بیاید و یا ائتلافی از درون 
جبهه اصلاحات به وجود بیاید که اصلاح طلبان با یک نامزد در عرصه رقابت حضور 
پیدا کنند؛ ما نگران اجماع اصلاح طلبان نیستیم. اسماعیل گرامی مقدم، سخنگوی 
حزب اعتماد ملی در خصوص گزینه های نام برده شده توسط محسن هاشمی برای 
انتخابات 1۴00 گفت: این 20 نفری که هاشمی نام برده است، شخصیت های محترم 
و قابلی برای ریاست جمهوری بوده و حتما شخصیت های دیگری هم هستند که هنوز 

دارند سبک و سنگین می کنند، افرادی هم سراغ آنان رفتند ولی پاسخی ندادند.

اخبار

*محمد علی ابطحی

سخنگوی وزارت امور خارجه گفت: ما سیاست خارجی این جناح و آن جناح 
نداریم. صدا های مختلفی در کشور هست و این چند صدایی شکوه ایران است اما 

در سیاست خارجی دقیق و واحد عمل می کنیم.
 سعید خطیب زاده صبح روز یکشنبه در نشست مطبوعاتی خود با رسانه های 
داخلی و خارجی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه یکی از نکات مهم و مورد بحث 
در حال حاضر آینده روابط ایران و آمریکاست و این موضوع مطرح است که امکان 
گفت وگو بین ایران و بایدن وجود دارد اما جناح اصولگرا در ایران چنین چیزی 
را مردود می داند و علاقه ندارد که چنین موضوعی از سوی دولت کنونی انجام 
شود، اظهار کرد: اول از همه باید خدمت شما عرض کنم که سیاست خارجی امری 
جناحی نیست و در واقع ما سیاست خارجی جمهوری اسلامی ایران را داریم. مثل 
بسیاری از کشورهای با سابقه در ایران نیز صداهای متعددی وجود دارد و شکوه 
ایران در چند صدایی بودن آن است و البته شکوه سیاست خارجی مان نیز در تک 

صدایی بودن آن است. ما در سیاست خارجی تک صدا و واحد عمل می کنیم.
وی با بیان اینکه مطمئن نیستم که این جناح بندی هایی که شما اشاره کردید 
امری  ایران  اسلامی  جمهوری  خارجی  سیاست  کرد:  تصریح   ، باشد  دقیق 
حاکمیتی است و این سیاست بر اساس منافع ملی کشور تنظیم و اعلام می شود.

این دیپلمات ارشد کشورمان خاطرنشان کرد: آینده روابط ایران آمریکا آینده 
ساده ای نیست چون آمریکا در طول ۴0 سال گذشته جنایت های متعدد و مکرری 
را علیه ایران انجام داده است و لیست این جنایت ها طولانی است. از جمله جنایت 
هایی که در همکاری با صدام در جنگ تحمیلی علیه ملت ایران انجام داد و در سال 
های اخیر نیز با تحریم ها و جنگ اقتصادی مشکلاتی را برای مردم ایران از جمله 
در زمینه دارو و غذا ایجاد کرد که این نیز جنایت بزرگی است. در کنار این جنایت 
ها دولت آمریکا جنایت های خاصی نیز انجام داده است، از جمله ترور سردار شهید 

قاسم سلیمانی.
وی با بیان اینکه لیست این جنایت ها کوچک نمی شود و ما آن را فراموش نمی 
کنیم، افزود: رژیم فعلی آمریکا بهتر از هر کس دیگری می داند که دیگر نمی تواند به 
سیاست شکست خورده خود علیه ایران ادامه دهد و ما قبلا نیز گفته ایم که ایالات 
متحده آمریکا اگر می خواهد مسیر غلط خود را اصلاح کند چاره ای ندارد که به 
تعهدات خود به عنوان عضوی از جامعه ملل و به این روند بازگردد. البته همانطور 
که اشاره کردم ما لیست جنایت های آمریکا را فراموش نمی کنیم و مطالبات ما از 

آمریکا در این زمینه سر جای خودش است.
آمریکا راهی جز احترام به حقوق ملت ایران ندارد 

خطیب زاده در پاسخ به سوال دیگری در ارتباط با بازگشت احتمالی آمریکا به 
برجام بعد از ورود جوبایدن به کاخ سفید و نگاه ایران به این موضوع تصریح کرد: 
همان طور که پیش از این نیز گفته ایم تا دولتی در آمریکا مستقر نشود ما نمی توانیم 
در مورد آن اظهارنظر کنیم و آنچه که برای ما مهم است رفتار دولت آمریکاست نه 

گفتار و اظهارنظرها.
سخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان ادامه داد: ما با دقت و هوشیاری تمام 
تحولات و گفته ها را پیگیری می کنیم و آقای ظریف نیز در مصاحبه ای که با روزنامه 

ایران داشتند به صورت صریح نیز مواضع ایران را بیان کردند.
وی ادامه داد: همه در دنیا از جمله در خود آمریکا متوجه شده اند که سیاست 
فشار حداکثری علیه ایران به یک شکست حداکثری برای آمریکا تبدیل شده 
است و این سیاست به نتیجه نرسیده و هر کسی در کاخ سفید باشد راهی ندارد 
جز این که به حقوق ملت ایران احترام بگذارد و ما مواضع خود را به صورت روشن 

بیان کرده ایم.
اشک تمساح برخی اروپایی ها قابل پذیرش نیست

وی همچنین در پاسخ به سوال دیگری در ارتباط با بیانیه اخیر وزارت خارجه 
آلمان در ارتباط با سفر به ایران و هشدار این کشور به اتباع ایرانی مقیم آلمان در 
مورد سفر به کشورمان اظهار کرد: قوانین مدنی جمهوری اسلامی ایران کاملا 
روشن است و ما موضوع دو تابعیتی را همان طور که قبلا گفته ایم به رسمیت 
نمی شناسیم و تمامی اتباع ایران از مصونیت ها، حقوق و مسئولیت های یکسانی 

برخوردار هستند.
و  ایرانی  افراد  برخی  گروگانگیری  در  خودش  آلمان  دولت  کرد:  تصریح  وی 
شخصیت های ایرانی نقش داشته است و به بهانه های بسیار واهی در فرودگاه های 
خود از جمله فرودگاه فرانکفورت افراد را دستگیر و براساس تعهدات  بین المللی اش 

آنها را به آمریکا مسترد کرده است.
خطیب زاده ادامه داد: دولت آلمان خود معاهدات دیپلماتیک را نقض کرده و 
در دستگیری دیپلمات ایرانی نقش داشته است و رویه های بسیار غلطی را بنیان 

گذاشته است و بیان اینگونه اظهارات از سوی دولت آلمان واقعا جای سوال دارد.
وی ادامه داد: فکر می کنیم افرادی در داخل دولت آلمان هستند که تذکرات لازم 
را به کسانی که به جز تخریب روابط دو کشور به چیز دیگری نمی اندیشند، بدهند.

سخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان تصریح کرد: لازم نیست کشوری در اروپا 
نگران اتباع ما باشد آنها باید به مسئولیت های خود عمل کنند. بیش از چندین 
میلیون ایرانی در خارج از کشور زندگی می کنند و به ایران رفت و آمد دارند و 
هیچ مشکلی ندارند البته همان طور که گفتم همه ایرانی ها در برابر قانون مسئول 
هستند و اشک تمساح برخی کشورهای اروپایی که بارها مقررات بین المللی و 

حقوق بشر را نقض کرده اند برای ما قابل پذیرش نیست.
سخنگوی وزارت خارجه همچنین در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا شما 
ارتباطی بین حمله به مستشاران ایرانی در سوریه و همچنین حمله راکتی به 
سفارتخانه ایران در کابل می بینید گفت: آنچه که شما در مورد سوریه مطرح کردید 
اصل گزارش گزارش مخدوشی است و شما یک چیز از غرب عالم را به شرق عالم 

نسبت می دهید.

سخنگوی وزارت خارجه:

چندصدایی در سیاست خارجی نداریم 

فرمانده سپاه: 

بسیج فرمول حل تمامی مسائل انقلاب و نظام است
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  نبایدهای آنفلوانزایی! 

سلامت 

حوله های حمام معمولًا پس از چندین بار استفاده، بوی رطوبت می گیرند. 
خوشبختانه نکات و محصولات طبیعی وجود دارد که به از بین بردن کامل آن 

کمک می کند. برای کشف آن ها به خواندن این مطلب ادامه دهید!
احتمالًا شما هم حوله های حمامتان را دیر به دیر می شویید. آن هم به این 
دلیل که با خودتان می گویید وقتی از حمام بیرون می آیید بسیار تمیز هستید 
و نیازی به شستشوی آن نیست. این تفکر وقتی بارها از حوله تان استفاده 
می کنید اما به ظاهر بسیار تمیز مانده اند، قوت می گیرد؛ اما خوب است بدانید 
بسیاری از باکتری ها، قارچ ها، ویروس ها و حتی عفونت و التهاب می توانند به 

وسیله ی همین حوله های به ظاهر تمیز منتقل شوند.
شما در هر اینچ از پوستتان حدود 1۹ میلیون سلول و ۶50 غده ی عرقی 
دارید. حدوداً 20 لایه اول پوستتان سلول های مرده هستند که بعضی از آن ها 
طی استحمام کنده می شوند و اما سایر آن ها هنگام فرایند خشک کردن جدا 

شده و به حوله می چسبند.
هر چند وقت یک بار باید حوله ها را شست؟

بهترین راه برای نظافت حوله ها این است که اجازه دهید در بین دو استفاده 
حتماً خشک شود و مرتباً آن ها را بشویید.

استاندارد شستن حوله های حمام معمولًا بعد از هر سه بار استفاده است که با 
فرض استحمام هر روزه، باید حوله حمامتان را دو روز در هفته بشویید.

ما هر روز از حوله ها استفاده می کنیم؛ چه برای حمام و چه برای خشک 
کردن دست و صورت ها؛ بنابراین، آن ها کثیف می شوند و باید مرتباً شسته 
شوند. حوله ها به دلیل تماس با پوست و رطوبت، معمولًا مکان مناسبی برای 
رشد قارچ ها و باکتری ها هستند. آیا می دانید چگونه می توان بوی نا و رطوبت 

حوله ای که در سرویس های بهداشتی خانگی بسیار رایج است از بین برد؟
هیچ کس دوست ندارد از حوله ای که بوی وحشتناکی دارد استفاده کند. به 
همین دلیل است که، علاوه بر شستشوی منظم آن ها، باید بدانیم که چگونه 

این بوی نامطبوع را خنثی کنیم.
در این مقاله، ما چند توصیه برای شما داریم.

نکاتی برای از بین بردن بوی بد حوله

بهترین راه برای جلوگیری از بوی نامطبوع حوله ها خشک کردن آن ها در 
اسرع وقت، بعد از استفاده است. همچنین، ایده آل است که آن ها را مرتباً 
را حادتر  این مشکل  میکروارگانیسم ها  و  زیرا تجمع رطوبت  تعویض کنید، 

می کند.
با این حال، اگر شما هم با این مشکل روبرو هستید، برخی اقدامات می توانند 
به حل آن کمک کنند. به خواندن ادامه دهید زیرا ما تصمیم داریم بهترین 

ترفندها را برای شما به اشتراک بگذاریم!
آن ها را در سبد لباس های شستنی نریزید

این اشتباه را نکنید! اگر زمان شستن حوله ها است، سریعاً این کار را انجام 
دهید. انداختن آن ها در سبد لباسشویی و چندین روز انتظار برای شستن آن ها 

می تواند بوی بد آن ها را بدتر کند.
حتی اگر به نظر خشک هم برسند باز هم بافت های کثیف از قبل میکروب هایی 
دارند که بر این مشکل تأثیر می گذارند. علاوه بر این کثیف گذاشتن حوله ها 

برای مدت طولانی باعث می شود که رنگی مایل به زرد پیدا کنند.
از مقدار متعادل و مناسبی از شوینده ها استفاده کنید

اولین توصیه ی ما برای از بین بردن بوی رطوبت حوله ها استفاده از مواد 
شوینده یا صابون مایع در حد متوسط است. اگرچه این محصولات تمیز کردن 
و ضدعفونی کردن آن ها را تسهیل می کنند؛ اما در صورت استفاده ی بیش از 

حد، پارچه ها را خراب می کنند.
همچنین وقتی باقی مانده ی صابون روی پارچه یا حوله می ماند، معمولًا 
هنگام استفاده بوی بدی پیدا می کند. در حقیقت، تجمع صابون دلیل از دست 

رفتن ظرفیت جذب حوله است.
بهترین راه برای جلوگیری از بوی نامطبوع حوله ها خشک کردن آن ها در 
اسرع وقت، بعد از استفاده است. همچنین، ایده آل است که آن ها را مرتباً 
تعویض کنید، زیرا تجمع رطوبت و میکروارگانیسم ها این مشکل را حادتر می کند

از جوش شیرین برای رفع بوی رطوبت حوله ها کمک بگیرید
آیا می دانید هنگام شستن حوله هایتان می توانید از جوش شیرین به جای 

مواد شوینده استفاده کنید؟

این یک گزینه عالی است، به خصوص وقتی حوله ها بوی نم وحشتناکی 
دارند و شما نمی توانید از آن ها خلاص شوید. جوش شیرین به لطف خواص و 
ترکیباتی که دارد، کپک را از بین می برد، باکتری ها را حذف می کند و پارچه ها 

را از آلودگی پاک می کند.
در واقع، جوش شیرین یکی از محصولاتی است که در لیست "پاک کننده های 
خانگی" منتشر شده توسط انستیتوی علوم غذایی و کشاورزی، دانشگاه 
فلوریدا موجود است و به دلیل اثربخشی در ضدعفونی و از بین بردن بوی بد 

علاوه بر تمیز کردن، مطرح شده است.
نحوه استفاده از آن: ابتدا یک فنجان جوش شیرین را در یک سطل آب داغ 

بریزید.
سپس، حوله را به مدت 20 دقیقه در آن خیس کنید.

بعد از این مدت، طبق معمول حوله را بشویید و بگذارید تا خشک شود.
اگر حوله دارای لکه های مقاومی است، جوش شیرین را مستقیماً روی آن 

بریزید و خوب به هم بمالید.
همچنین، اگر دلتان خواست می توانید جوش شیرین را به برنامه معمول 

ماشین لباسشویی تان اضافه کنید.
سرکه سفید را هم امتحان کنید

محصول طبیعی دیگری که برای از بین بردن بوی رطوبت حوله ی دستشویی 
و حمام مفید است سرکه سفید است. این ماده توانایی خنثی سازی بوها را دارد. 
علاوه بر این، همان طور که توسط مطالعه عملکردهای سرکه، که در مجله علوم 
غذایی منتشر شده است، مشخص شده است، در مبارزه با قارچ ها و باکتری ها 

مفید است.
از طرف دیگر، خواص آن باعث می شود پارچه ها در شرایط خوبی قرار بگیرند 
و باقی مانده هایی که باعث ایجاد لکه می شوند، آزاد شوند. همچنین به عنوان 

جایگزین نرم کننده های معمولی پارچه ایده آل است.
نحوه استفاده از آن: اولین گزینه که می توانید برای استفاده از این ماده 

طبیعی انتخاب کنید افزودن آن به ماشین لباسشویی است.
با این حال، اگر ترجیح می دهید از آن برای شستن با دست استفاده کنید، 
توصیه می کنیم آن را در آب گرم رقیق کنید. سپس، حوله ها را به مدت 15 یا 20 

دقیقه بگذارید در آن خیس بخورد.
همچنین، در صورت وجود لکه های مقاوم، آن را مستقیماً روی حوله بریزید.

از حوله ها در جای مناسب نگهداری کنید
پس از رفع بوی نم و رطوبت در حوله ها، مهم است که تمیز و خوشبو بمانند تا 
از بروز مجدد این مشکل جلوگیری شود. همان طور که قبلًا هم اشاره کردیم، 

مهم ترین کار این است که حتماً آن ها را خشک نگه دارید.
چه حوله ها را در فضای باز خشک کنید و چه در خشک کن ها، باید قبل از تا 
شدن و گذاشتنشان در کمد یا جای مخصوص، از خشک بودن آن ها اطمینان 
نگهداری  آن  در  را  که حوله ها  مکانی  است  بهتر  کنید. همچنین،  حاصل 
می کنید، بررسی کنید زیرا در بسیاری از مواقع خودشان کانون رطوبت هستند.
اگر در کمد، قفسه، کابینت یا به طور کلی محل نگهداری حوله ها رطوبت 
وجود دارد، کیسه هایی با نمک، قهوه یا برنج درست کنید و داخل آن ها قرار 
دهید. این ترفند ساده به جذب رطوبت کمک می کند و به نوبه خود از بوی بد 

جلوگیری می کند.

بهداشت و نظافت حوله ها؛

۱2کربوهیدرات برای شکمی صاف چگونه بوی رطوبت حوله را از بین ببریم؟

جو یک سرکوب کننده فوق العاده برای اشتها است زیرا از محتوای فیبر، بیشتر 
فیبر محلول، قابل توجهی برخوردار است و با کاهش کلسترول، قند خون، و 

افزایش احساس سیری پیوند خورده است. 
اگر فکر می کنید باید تمام کربوهیدرات ها را از زندگی خود حذف کرده و یک 
رژیم غذایی کم یا بدون کربوهیدرات را برای کاهش وزن خود دنبال کنید، بهتر 

است کمی در این زمینه بیشتر تفکر کنید.
در شرایطی که دنبال کردن یک رژیم غذایی کم کربوهیدرات برای برخی افراد 
که از یک سبک زندگی کم کربوهیدرات لذت می برند، می تواند عملی باشد، اما 
این دلیل نمی شود تا افرادی که به مصرف کربوهیدرات ها علاقه دارند خود را از 
مصرف آنها محروم کنند. در حقیقت، برخی کربوهیدرات ها به اندازه ای برای 
انسان خوب هستند که حتی می توانند به کاهش چربی شکم که هدف بسیاری 

از ما محسوب می شود، کمک کنند.
در ادامه فهرستی از کربوهیدرات هایی پیچیده و سرشار از فیبر ارائه شده است 
که می توانند به بهبود شرایط گوارش، قند خون و احساس سیری برای مدت 

زمانی طولانی تر کمک کنند. 
کدو بلوطی

جدا از تامین یک سوم فیبر روزانه، یک فنجان کدو بلوطی که یک ماده غذایی 
بسیار مغذی و شیرین محسوب می شود می تواند 30 درصد از نیاز روزانه انسان 

به ویتامین C را نیز تامین کند.
سیب

سیب یکی از بهترین و در دسترس ترین منابع فیبر است. مطالعه ای که در مرکز 
پزشکی ویک فارست باپتیست انجام شد، نشان داد که هر 10 گرم افزایش در فیبر 
محلول مصرفی روزانه با کاهش چربی شکم به میزان 3.7 درصد طی پنج سال 
مرتبط بوده است. مطالعه ای در دانشگاه استرالیایی غربی نیز نشان داد که دارای 
بالاترین سطح فلاونوئیدهای آنتی اکسیدانی - یک ترکیب چربی سوز - نسبت به 

هر نوع دیگر سیب است.
موز

موز می تواند به کاهش نفخ کمک کرده و منبع خوبی برای پتاسیم محسوب 
می شود که می تواند به از بین بردن احتباس مایع در بدن کمک کند. یک موز 
اندازه متوسط حاوی 3۶ گرم کربوهیدرات های مفید است. شاخص گلیسمی 
پایین این میوه به معنای آن است که کربوهیدرات ها به آرامی در بدن آزاد می 
شوند که از جهش و افت ناگهانی قند خون جلوگیری کرده و به ریکاوری عضلانی 

کمک می کند.
جو

جو یک سرکوب کننده فوق العاده برای اشتها است زیرا از محتوای فیبر، بیشتر 
فیبر محلول، قابل توجهی برخوردار است و با کاهش کلسترول، قند خون، و 
افزایش احساس سیری پیوند خورده است. همچنین، جو با فواید سلامت دیگری 

مانند کاهش التهاب و تثبیت سطوح قند خون مرتبط است.
لوبیا سیاه

لوبیاها منبع خوبی از پروتئین و فیبر هستند و بر همین اساس از جهش ناگهانی 
قند خون پیشگیری کرده و بلوک های سازنده رشد عضلانی را ارائه می کنند. 
یک فنجان لوبیا سیاه دارای 12 گرم پروتئین و ۹ گرم فیبر است. همچنین، این 
ماده غذایی سرشار از فولات، یکی از اعضای خانواده ویتامین B که رشد عضلانی 
را تحریک می کند، و مس است که تاندون ها را تقویت می کند. افزون بر این، 
مطالعه ای در اسپانیا نشان داد که مصرف چهار وعده در هفته لوبیاها یا حبوبات 

به تسریع کاهش وزن کمک می کند.
حبوبات

عدس، نخود سبز، نخود، و لوبیاها همگی عناصری جادویی برای کاهش چربی 
شکم هستند. در یک مطالعه که توسط انجمن دیابت آمریکا انجام شد، مشخص 
شد که یک رژیم غذایی سرشار از حبوبات نسبت به رژیم غذایی که حاوی این مواد 
غذایی نبود، عملکرد بهتری در کاهش وزن داشت. افرادی که یک رژیم غذایی 
سرشار از حبوبات را مصرف کرده بودند، بهبود در سطوح کلسترول بد )LDL( و 

فشار خون سیستولیک خود را نیز تجربه کردند.
کینوا

کینوا از محتوای پروتئین قابل توجهی برخوردار است و سرشار از چربی های 
غیراشباع دوستدار قلب و ویتامین های B است. مصرف کینوآ هنگام صبح را مد 
نظر قرار دهید. این ماده غذایی نسبت به بیشتر غلات صبحانه پروتئین بیشتر و 

کربوهیدرات کمتری دارد.
سیب زمینی شیرین

سیب زمینی شیرین را می توان شاه کربوهیدرات های کند گوارش دانست 
زمان  مدت  برای  را  انرژی  و  سیری  احساس  و  شده  گوارش  آرامی  به  زیرا 
طولانی تر موجب می شود و همجنین سرشار از فیبر و مواد مغذی است که 
می توانند به چربی سوزی کمک کنند. مواد جادویی موجود در سیب زمینی 
شیرین کاروتنوئیدها، آنتی اکسیدان هایی که سطوح قند خون را تثبیت کرده 
و مقاومت در برابر انسولین را کاهش می دهند، هستند که از تبدیل کالری ها به 
چربی جلوگیری می کنند. ویتامین های موجود در سیب زمینی شیرین از جمله 
ویتامین های A، C و B۶ نیز هنگام فعالیت بدنی انرژی بیشتری برای سوزاندن 

در اختیار شما قرار می دهند.
آلبالو

مطالعات با حضور سوژه های حیوانی در دانشگاه میشیگان نشان داد که آلبالو از 
قدرت کاهش چربی شکم و تغییر در بیان ژن های چربی برخوردار است.

نان گندم کامل
گندم کامل حاوی سه بخش دانه - پوسته، اندوخته، گیاهک - است، از این 
رو، تمام مواد مغذی و فیبر را در اختیار شما قرار می دهد. البته هنگام خرید باید 
مراقب باشید زیرا برخی محصولات حاوی شربت ذرت با فروکتوز بالا یا ترکیبی از 

گندم کامل و غنی شده هستند.
پاستای گندم کامل

همانند نان گندم کامل، شما هر سه بخش دانه، همراه با فیبر را برای تقویت 
احساس سیری و پیشگیری از پرخوری را به واسطه مصرف پاستای گندم کامل 
دریافت خواهید کرد. برای تنوع می توانید پاستای تهیه شده از عدس، نخود، لوبیا 

سیاه یا کینوآ را امتحان کنید. همگی آنها سرشار از فیبر هستند.
ماست

سرشار از پروتئین و پروبیوتیک ها، یک فنجان ماست می تواند به برطرف شدن 
حس گرسنگی و بهبود سلامت روده، عاملی کلیدی در کاهش وزن کمک کند. 
همچنین، ماست سرشار از ویتامین D و کلسیم است و یکی از معدود مواد غذایی 
حاوی اسید لینولئیک کونژوگه است که مطالعات نشان داده اند این نوع خاص 
از چربی ممکن است چربی بدن را کاهش دهد. اما باید انواع درست ماست را 
برای بهره مندی از فواید این ماده غذایی انتخاب کنید. در همین راستا، از انتخاب 
ماست های طعم دار و شیرین شده پرهیز کنید. ماست های یونانی و پروبیوتیک از 

بهترین گزینه هایی هستند که می توانید انتخاب کنید. 

متخصص تغذیه و عضو هیات علمی گروه تغذیه بالینی رژیم درمانی دانشکده تغذیه 
دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی ضمن اشاره به علل بروز دیابت نوع یک و دو، 
در عین حال چند توصیه تغذیه ای برای مبتلایان دیابت در دوران کرونا را مطرح کرد. 
گلبن سهراب درباره تغذیه دیابت نوع یک گفت: شیر مادر در پیشگیری از بروز 

دیابت نوع یک نقش دارد و تغذیه در بروز این نوع دیابت تاثیر چندانی ندارد.
وی افزود: 10 درصد مواردابتلا به دیابت، از نوع یک و ۹0 درصد موارد مبتلا از نوع 
دو است که این نوع به شیوه زندگی و تغذیه ارتباط دارد. اما مهمترین عامل بروز دیابت 
نوع دو، اضافه وزن است. چرا که عامل به وجود آورنده این نوع دیابت، مقاومت به 

انسولین است که در این مقاومت چاقی نقش بسزایی دارد. 
این متخصص تغذیه و عضو هیات علمی گروه تغذیه بالینی رژیم درمانی دانشکده 
تغذیه دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی بیان داشت: در صورتی که نمایه توده 
بدنی )شاخص اندازه گیری وزن( بیشتر باشد، مقاومت به انسولین نیز شدیدتر می 
شود و احتمال بروز دیابت نوع دو افزایش پیدا می کند. بنابراین توصیه می شود به 
افرادی که در خانواده و بستگان درجه یک، بیمار مبتلا به دیابت نوع دو دارند، سعی 
در حفظ وزن خود در محدوده نرمال کنند که این مورد با تغذیه صحیح و تحت نظر 

متخصص تغذیه باشد و فعالیت بدنی منظم طی 5 روز هفته امکان پذیر است.
سهراب در ادامه تصریح کرد: براساس مطالعات انجام شده، تعداد زیادی از افرادی 
که حداقل 50 درصد کربوهیدرات دریافتی شان از انواع تصفیه نشده بوده است و 
از گوشت های قرمز و فراوری شده مثل سوسیس و کالباس و روغن جامد  مصرف 

کردند در بلند مدت مبتلا به دیابت نوع دو شده اند.
وی علاوه بر کنترل وزن و فعالیت بدنی منظم، مصرف نان و غلات سبوس دار، 
انواع سبزی ها کلم، هویج، کرفس و ... به دلیل اثرات آنتی اکسیدانی که دارند را 

نقش حفاظتی در بروز دیابت نوع دو دانست.
این متخصص تغذیه و عضو هیات علمی گروه تغذیه بالینی رژیم درمانی دانشکده 
تغذیه دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی بر مصرف مایعات به بیماران مبتلا به 
دیابت در دوران کرونایی تاکید کرد و گفت: این بیماران می توانند از انواع گوشت 
های سفید بخصوص ماهی که اثر ضد التهابی در بدن دارد،   استفاده کنند و این 
افراد باید توجه داشته باشند که کربوهیدرات ها را از انواعی استفاده کنند که حاوی 
قند زیاد نباشد. سهراب افزود: بیماران مبتلا به دیابت در دوران کرونایی از دوغ رقیق 
بدون نمک، چای کمرنگ، آب و انواع دمنوش ها استفاده کنند و سعی کنند آب 
میوه را با آب مخلوط و مصرف کنند. چرا که  با این روش یک دفعه حجم بالای قند 
وارد بدنشان نمی شود. بنابر اعلام روابط عمومی انستیتو تحقیقات تغذیه ای و صنایع 
غذایی کشور، وی بر عدم مصرف قندهای ساده در دوران کرونا تاکید کرد و گفت: 
مصرف قندهای ساده در بدن ایجاد التهاب می کند و افرادی که قند ساده زیاد 

استفاده می کنند، سرعت حرکت گلبول های سفید شان کند می شود.
این متخصص تغذیه و عضو هیات علمی گروه تغذیه بالینی رژیم درمانی دانشکده 
تغذیه دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی در ادامه به شعار جهانی روز و هفته ملی 
دیابت امسال اشاره کرد و گفت: امسال در هفته ملی دیابت به پرستاران اشاره شده 
است؛ چرا که در همه دنیا گفته می شود ما برای پیشگیری از دیابت نیاز به پرورش 
تعداد زیادی پرستار داریم تا از  آموزش های صحیح بهره ببرند و این آموزش ها جهت 
پیشگیری از بروز عوارض دیابت به بیماران مبتلا ارایه شود. سهراب، پیشگیری از 
دیابت را مقدم بر درمان دانست و گفت: پرستاران می توانند با ارایه آموزش به بیماران 

مبتلا به دیابت یاد بدهند تا این افراد چگونه بتوانند بیماری شان را کنترل کنند.

یک متخصص تغذیه مطرح کرد
چند توصیه تغذیه ای به مبتلایان 

دیابت در دوران کرونا
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حنانه شفیعی

یک جلد کلام الله مجید، آینه و شمعدان و شاخه نبات نمادهای فرخنده و 
مبارک برای شروع زندگی مشترک هستند و در کنار آنها تعدادی سکه طلا هم 
به عنوان مهریه در نظر گرفته می شود؛ سکه های طلایی که اکنون قصه پر غصه 

ای دارد. 
روزگاری پارچه و لباس، فرش، زیورآلات، سنگ های قیمتی، حتی آبادی و ده به 
عنوان مهریه در تعیین می شد؛ همچنین در سال هایی دور با توجه به اهمیت دام 
در زندگی جامعه روستایی، مهریه عروس خانم ها تعدادی گوسفند، گاو، اسب و یا 

شتر بود که این موضوع بسته به منطقه محل سکونت، فرق داشت.
در برخی مناطق ایران، درختان پرثمر و ارزشمند به عنوان مهریه برای ازدواج 
تعیین می شد مثلا در مهرنامه درخت گردو را بخشی از مهریه قرار می دادند که 

این امر نشانگر تکریم طبیعت و تاثیر آن بر زندگی مردمان آن روزگار بود.
زمانی ملک و املاک، باغ، زمین و خانه و سفرهای زیارتی و سیاحتی به عنوان 
مهریه مطرح بود و اکنون با تغییرات سبک زندگی، سکه های طلا، مهریه عروس 

خانم ها شده است.
یک جلد کلام الله مجید، آینه و شمعدان و شاخه نبات نمادهای فرخنده و 
مبارک برای شروع زندگی مشترک هستند و در کنار آنها تعدادی سکه طلا هم به 
عنوان مهریه در نظر گرفته می شود؛ سکه های طلایی که نتوانسته تضمین گر 
سپیدی بخت باشد. این هدیه که روزگاری فرخنده و مبارک بوده، قصه پر غصه ای 
دارد و افراد بسیاری را به دالان های دادگاه سرگردان به این سو و آن سو کشانده 

است.
حتی شرایط و محدودیت های سخت کرونایی هم نتوانسته از حجم درخواست 
های اجرای مهریه کم کند و آنطور که سید محمد هاشمی مقدم معاون امور اسناد 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور می گوید، از فروردین تا پایان مهر سال جاری 
تعداد ۹3 هزار و 711 فقره پرونده اجرای مهریه ثبت شده که این میزان در مقایسه 
با مدت مشابه سال گذشته که تعداد  ۶7 هزار و ۸1 فقره بود حاکی از رشد ۴0 

درصدی است. 
هاشمی مقدم می گوید: از ابتدای سال جاری تا پایان مهر ماه طبق آمار ثبت 
شده در سامانه های سازمان ثبت اسناد و املاک کشور با تقاضای بستانکاران 
پرونده های اجرایی ذمه ای،  تعداد 15 هزار و 1۴3 نفر نیز ممنوع الخروج شده 

اند. 
وی خاطرنشان کرد:  البته این تعداد ممنوع الخروجی مربوط به پرونده های 
مهریه نیست ولی به میزان تشکیل پرونده اجراییه مهریه با افزایش تعداد ممنوع 

الخروج ها نیز نسبت به سال قبل مواجه هستیم.
اواخر مهر ماه نیز موضوع تجمع اعتراض حدود 30 نفر از مردان معترض به 
قانون مهریه در برابر مجلس شورای اسلامی در رسانه ها مطرح شد. این معترضان 
نسبت به قانون حبس برای افرادی که استطاعت مالی پرداخت مهریه را ندارند، 

اعتراض داشتند و پلاکاردهایی با همین مضمون نیز در دست گرفته بودند.
راهکار پرداخت مهریه »زندان رفتن نیست«

موضوع مهریه با توجه به نوسانات بازار سکه تا جایی اهمیت یافت که رئیس قوه 
قضاییه 1۴ آبان ماه در بازدید سرزده از مجتمع قضایی خانواده شماره یک استان 
تهران به مسئله مهریه اشاره کرد و افزود: مهریه نباید به سلاحی بین دو طرف برای 
کشمکش آن ها تبدیل شود. گاهی زوج به واسطه مهریه بر زوجه ظلم می کند و 

گاهی این ابزار توسط زوجه علیه زوج استفاده می شود.
حجت الاسلام والمسلمین سید ابراهیم رئیسی گفت: مهریه دِینی است که باید 
پرداخت شود و کسی نگفته این دِین نباید پرداخته شود. ما گفته ایم اگر احراز شود 
که زوج توانایی پرداخت مهریه را ندارد، راهکار پرداخت مهریه توسط او »زندان 

رفتن نیست«.
بخشنامه جدید مهریه چه می گوید؟ 

از وقوع جرم قوه  و پیشگیری  الفت معاون اجتماعی  از آن محمدباقر  پس 
قضاییه در بخشنامه ای به روسای دادگستری سراسر کشور نحوه رسیدگی به 

دادخواست های مطالبه مهریه را ابلاغ کرد.
محاکم  به  پرونده  ورودی  دادرسی،  اطاله  کاهش  منظور  به  بخشنامه  این 
به ماده 7 قانون نحوه اجرای  با توجه  نیز کاهش جمعیت کیفری زندانها،  و 
محکومیت¬های مالی و مواد 1۸ و 1۹ دستورالعمل ساماندهی و کاهش جمعیت 
کیفری زندان ها همچنین بخشنامه شماره100/3۴۸5۹/۹00  در تاریخ 22 
مهر 13۹7ریاست وقت قوه قضاییه و تاکیدهای اخیر رئیس قوه قضاییه و فحوای 
بند)ب( ماده 113 قانون برنامه پنج ساله ششم توسعه اقتصادی، اجتماعی و 

فرهنگی جمهوری اسلامی ایران صادر شده است.
معاون قوه قضاییه در این بخشنامه خاطرنشان می کند: چنانچه سازمان 
ثبت اسناد و املاک کشور نتواند ظرف مدت دو ماه از تقاضای اجرا، نسبت به 
شناسایی و توقیف اموال متعهد سند )زوج(، اقدام کند یا ظرف مدت ۶ ماه نسبت 
به اجرای مفاد سند اقدام نماید، متعهد سند می تواند با انصراف از اجرای مفاد 

سند به محاکم دادگستری رجوع کند.
الفت تاکید می کند: واحدهای اجرای احکام مدنی )اعم از محاکم و مراکز حل 
اختلاف( در جریان اجرای احکام پرونده¬های مهریه، صرفاً از طریق شناسایی 
اموال محکوم علیه )مکاتبه با مراجع ثبتی، راهور، بانک ها و...( اقدام کنند و 

ترتیبی اتخاذ شود که منتهی به جلب و بازداشت محکوم علیه نشود.
مردی که توان پرداخت مهریه ندارد، بازداشت نمی شود

پس از ابلاغ این بخشنامه، غلامحسین اسماعیلی سخنگوی قوه قضاییه در 
نشست خبری درباره بخشنامه اخیر مهریه توضیح داد و گفت: مهریه را حقوق 
مسلم زوجه و دین مسلم زوج می دانیم و حتماً مهریه باید پرداخت شود.   وی 
ادامه داد: مواردی که برخی آقایان تمکن مالی دارند اما مهریه نمی دهند باید با 
آنها برخورد شود و مواردی که زوج معاملاتی برای فرار از مهریه دارند، جرم است. 
مواردی که برخی آقایان تمکن مالی دارند و پرداخت نمی کنند، باید پرداخت 
دین صورت بگیرد و )در صورت پرداخت نشدن دین( این افراد باید بازداشت 

شوند.
  اسماعیلی خاطرنشان کرد: آنچه در مورد عدم بازداشت مطرح شده ناشی از 
مواردی است که زوج تمکن مالی برای پرداخت مهریه را ندارد و کسی که تمکن 
ندارد زندان رفتن تو ثمری برای زوجه ندارد. اگر برای دادگاه محرز شود که فردی 

تمکن پرداخت یکجا یا اقساطی مهریه را ندارد، فرد بازداشت نمی شود.
مردم چه می گویند؟

مهران ۴2 ساله 1۴ سال است که از زندگی مشترک او می گذرد و معتقد است 
کسی که بدهکار مهریه شده، کلاهبردار یا قصد بد قبلی ندارد بلکه به خاطر 
تشکیل زندگی و خانواده متعهد شده است بنابراین نباید مانند سایر بدهکاران 

مالی با او برخورد شود.
این شهروند البته معتقد است از سویی دیگر هم ممکن است درخواست مهریه 
دلیل منطقی داشته باشد مثلا شاید یک خانم به دلیل اعتیاد همسر مجبور به 
اجرا گذاشتن مهریه شود بنابراین عدم بازداشت و زندانی شدن مرد نباید موجب 

سو استفاده همه بدهکاران مهریه شود.

بهروز که 20 سال قبل ازدواج کرده است و 150 سکه طلا مهریه همسر اوست، 
معتقد است: مهریه هدیه زن است و میزان و تعداد سکه های طلا خوشبختی 
نمی آورد و اگر قرار باشد زندگی از هم بپاشد، هیچ چیز جز آرامش برای طرفین 

اهمیت ندارد.
وی در عین حال به این نکته هم تاکید دارد؛ هر مردی که استطاعت و توان 
مالی دارد در طول زندگی مشترک باید مهریه همسرش را بدون اینکه او ابراز کند 

به وی بدهد.
فریده که پنج سال پیش ازدواج کرده نیز معتقد است سکه های طلا برای او 
خوشبختی نمی آورد و این خوشبختی را در زندگی مشترک در جای دیگری به 

جز سکه ها باید جستجو کرد.
این شهروند می گوید: فرایند دادخواست مهریه و مراجعه به دادگاه آنقدر سخت 
و زمان بر است که واقعا یک خانم باید در حالت اضطرار قرار گیرد که در پی وصول 

مهریه باشد.
سمیه سال 13۸0 ازدواج کرده و به دلیل ترک همسر مجبور شده است سال 

گذشته اول مهریه خود را به اجرا بگذارد و بعد هم یه صورت غیابی طلاق بگیرد.
این خانم به دلیل اینکه همسرش همه دارایی خود را به نام خواهر و برادرش 
کرده است نتوانست مهریه خود را وصول کند و به حکم قاضی دادگاه فقط تعداد 
100 سکه از مهریه 51۴ سکه ای او برای زمان آینده ای که این مرد تمکن مالی 

داشته باشد، نگه داشته شد.
سمیه می گوید: یک سال دنبال مهریه و طلاق بودم و در حالی که درآمد 
مستقلی ندارم با کمک خانواده ام بیش از 20 میلیون تومان هزینه پرداخت کردم 

اما در نهایت هم نتوانستم مهریه بگیرم و به طلاق غیابی راضی شدم.
آناهیتا دی ماه سال قبل ازدواج کرده و 11۴ سکه و سه دانگ خانه در دفتر 
ازدواج به عنوان مهریه برای او ثبت شده است. او می گوید که در خانواده ما سکه 
طلا برای مهریه مرسوم نیست و اغلب زمین و املاک را مهر عروس در نظر می 
گیرند. آناهیتا معتقد است که زندگی مشترک بر پایه پیوندهای عاطفی شکل می 

گیرد و مسائل مادی در درجه دوم قرار دارد.
مینا یک دختر هشت ساله دارد و همسرش به دلیل علاقمندی به فرد دیگری 
خانه و زندگی خود را رها کرده و مینا و دخترش را تنها گذاشته است. شوهر که 
مهندس یک شرکت ساختمانی است و به گفته مینا درآمد خوبی دارد، حاضر به 
پرداخت مهریه و طلاق نیست و می گوید هر کاری که می خواهی انجام بده چون 

قانون هم پشت آقایان است.
این خانم مجبور شده است با حمایت های خانواده اش درخواست اجرای مهریه 
بدهد اما با گذشت شش ماه از ثبت این دادخواست هنوز به نتیجه نرسیده است.
مریم، شهریور ۹5 عقد کرد و مهریه او 1۴ سکه است. او هم معتقد است که 
میزان مهریه توافق میان زن و مرد است و می گوید که اگر قرار باشد زندگی خراب 
شود، اگر هزاران سکه هم به عنوان مهریه، تعیین و به زن پرداخت شود باز هم 

پشتوانه خوشبختی او نخواهد بود.
نظر حقوقدان چیست؟

فریده غیرت حقوقدان و وکیل دادگستری معتقد است: ایجاد این محدودیت، 
خلاف قوانین حاکم است چون مهریه یک تعهد است و در سند رسمی قید می 
شود، بنابراین اجرای آن هم مانند سایر محکومیت های مالی باید مسیر مشخص 

را طی کند و نباید استثنایی برای آن قائل شد.
وی تاکید کرد: اساسا اینکه چنین محدودیتی برای اخذ مهریه ایجاد شود، مانع 
اعمال حق یک عده ای از افراد می شود و این دستور العمل قطعا به نفع خانواده 

ها نیست.
غیرت گفت: اکنون معضل مهریه پیش آمده و عده ای گرفتار شده اند اما 
نباید محدودیتی برای اجرای این تعهد ایجاد شود. در واقع، ضمن اینکه با اصل 
مهریه های سنگین مخالف هستم اما به هر روی، مهریه یک تعهد است و مانند 

سایر تعهدات باید ضمانت اجرا داشته باشد.
مجید حاتمی حقوقدان و وکیل دادگستری معتقد است: بخشنامه اخیر مهریه 
می تواند نقش موثری در کاهش سیل محکومان مالی ایفا کند اما آن سوی قضیه 
عملا با طولانی شدن روند پرونده های مطالبه مهریه و همچنین اعسار از پرداخت 
مهریه در اکثر موارد مواجه هستیم که خدشه جدی به حقوق قانونی و شرعی 

زوجه وارد می شود و موازنه میان حق و تکلیف را به هم می آمیزد.
محمود زاهدپور حقوقدان و مدرس دانشگاه گفت: بی گمان با توجه به کثرت 
ورودی محاکم، درصد قابل توجهی از پروندها را دادخوست های مطالبه مهریه 

تشکیل می دهد.
وی ادامه داد: به طور قطع بخشنامه صادره، دستور و تکلیف مبارکی است اما 
این بخشنامه تذکر و یادآوری قانون است که به محاکم تکلیف می کند تا به مرّ ماده 
۹2 قانون ثبت اسناد و املاک کشور مصوب 2۶ اسفند سال 1310، عمل کنند.  
این حقوقدان راه حلی برای مشکل مهریه ارائه می دهد و پیشنهاد می کند 
برای پیشگیری از ورود این قبیل پرونده ها به محاکم، از این به بعد به دفاتر ثبت 
ازدواج و طلاق تکلیف شود تا سقف متعارف و محدودی مهریه را ثبت کنند زیرا 
نوسانات اقتصادی وتورم بی رویه در بازار ارز و سکه و طلا و حتی کاهش ارزش 

پول، خانواده ها و زوجین را باچالشی فرسایشی و گریزناپذیر مواجه می کند.
فرهاد شهبازوار حقوقدان و وکیل دادگستری نیز مهریه را یک سند حقوقی 
لازم الاجرا می داند و معتقد است اینکه بگوییم زوجه تحت حمایت قانون قرار دارد 
و زوج به دلیل عدم تمکن مالی زندانی نمی شود در تناقض با اصول حقوقی حاکم 

بر اسناد لازم الاجرا است در حالیکه قانون باید فصل الخطاب باشد.
وی درباره این بخشنامه اظهار داشت: صدور بخشنامه اخیر مهریه و اهتمام 
دستگاه قضایی به ویژه ریاست محترم قوه قضاییه برای حل مشکلات اجتماعی 
قابل قدردانی و نشانگر توجه عدلیه به مسائل روز جامعه است اما صرف صدور 
بخشنامه درد مردم در خدمات قضایی را دوا نمی کند، همچنین بدون تدارک 
زیرساخت های لازم و برنامه ریزی برای اجرا، این بخشنامه ها مسکن موقت و نه 
درمان درد معضل مهریه برای خانواده ها است و اگر این دستورالعمل ها به نحو 

مطلوب اجرا نشود، موجب بدبینی به دستگاه قضایی خواهد شد.
شهبازوار گفت: موضوع حبس مرد و بخشش مهریه از سوی زن چرخه ناصوابی 
است که به نفع هیچ یک نیست و در عین حال خانواده ها و بستگان این افراد نیز 

درگیر ماجرا می شوند و به نوعی در نهایت جامعه متضرر می شود.
وی خاطرنشان کرد: قوانین تابع شرایط اجتماعی، اقتصادی و فرهنگی هستند 
از وقوع  پیشگیری  راهکار  بهترین  و موضوع مهریه مساله چند بعدی است. 
تخلفات و جرایم است و درخصوص مهریه باید توان مالی مرد در زمان عقد در 

نظر گرفته شود.
مهریه در کنار ارزش اقتصادی مقوله ای کاملا اجتماعی و متاثر از جریانات 
عرفی و فرهنگی در جامعه، تعیین و با گذشت زمان، همواره دستخوش تغییرات 
شده است و اکنون با توجه به شرایط اقتصادی و تورم بالا، تقریبا اکثریت افراد 
توان پرداخت مهریه های معمولی را هم ندارند و به نظر می رسد باید با تغییر شیوه 
های زندگی و بازگشت به مفاهیم و آموزه های دینی به فلسفه اولیه مهریه پرداخت.
البته اقتضا دارد با تمهیدات قانونی، زمینه تحکیم خانواده ها و تسهیل شرایط 

برای کسانی که واقعا مطالبه حق و حقوق دارند، فراهم شود.

مدیرکل انتقال خون استان قم :

جوانان قمی در اهدای خون 
بیشتر مشارکت کنند

 مدیرکل انتقال خون قم با بیان اینکه ضروری است جوانان استان در امر اهدای 
خون مشارکت بیشتری داشته باشند گفت: درخواست ما از جوانان قم این است 
که با ثبت نام در بانک اطلاعاتی اهدای خون استان به خانواده بزرگ اهدا کنندگان 

خون بپیوندند. 
مرتضی نوریان با بیان اینکه اهدای خون امری مستمر و محدود به یک زمان، حادثه 
و یا مناسبتی خاص نیست افزود: بسیاری از عمل های جراحی بزرگ، بیماران 
تالاسمی و هموفیلی، مادران باردار، مجروحان آسیب دیده در حوادث مختلف از 

جمله دریافت کنندگان اصلی خون های اهدایی هستند.
وی اظهار داشت: اهدای خون تنها محدود به آقایان نیست و همه افراد بین 1۸ 
تا ۶0 سال سن که از سلامت جسمی مناسبی برخوردار هستند می توانند در امر 
خداپسندانه اهدای خون مشارکت کنند. مدیرکل انتقال خون قم با بیان اینکه آقایان 
چهار بار درطول سال و بانوان سه بار می توانند خون خود را اهدا کنند، گفت: با توجه 
به نیاز دائم به خون و فراورده های خونی و همچنین عمر محدود درنگهداری آن، 

استمرار اهدای خون در طول سال بسیار ضروری است.
۶۰ درصد از اهداکنندگان خون درقم اهداکننده مستمرهستند

وی ادامه داد: حدود ۶0 درصد از اهداکنندگان خون درقم را اهداکنندگان مستمر 
تشکیل می دهند که بیش از 2 بار در سال اقدام به اهدای خون خود می نمایند.

نوریان گفت: وقوع حوادث طبیعی و غیرطبیعی دربرخی ایام نیاز کشور به اهدای 
خون را افزایش می دهد که با توجه به نقش حیاتی خون و فراورده های خونی در 
درمان حادثه دیدگان و بیماران نیازمند، ضرورت افزایش افراد اهدا کننده خون و 
ثبت نام این افراد در بانک اطلاعاتی این سازمان وجود دارد تا در صورت وقوع چنین 

پیشامدهایی افراد داوطلب برای اهدای خون به سرعت فراخوان شوند.
مدیرکل انتقال خون قم ادامه داد: بیماران تالاسمی به صورت هفتگی نیاز به سه 
بار دریافت خون دارند و اگر خون و فراورده های خونی مورد نیاز بیمارستان ها تامین 
نشود، بسیار ی از عمل های جراحی مهم و سنگین در بیمارستان ها لغو می شودو 
حیات این بیماران به شدت تهدید می شود. وی با بیان اینکه در هر 10 دقیقه یکی از 
واحدهای خون و فرآورده های خونی در مراکز درمانی قم مصرف می شود، افزود:  با 
مشارکتی که مردم استان در اهدای خون دارند تا کنون تمام نیازهای مراکز درمانی 
استان به خون و فرآوره های خونی به طور کامل تامین شده است ولی انتظار ما این 
است که افراد بیشتری به این جمع بپیوندند. نوریان بیان کرد: در مناسبت های 
مختلف از جمله ایام محرم و شب های قدر مراجعه مردم برای اهدای خون افزایش 
می یابد که با توجه به اینکه این نیاز به صورت مستمر و همچنین نگهداری از این 
فرآورده ها محدود است، ضروری است که مراجعه به این سازمان به صورت مستمر 

و در طول سال ادامه یابد.
رعایت تمام دستورالعمل های بهداشتی در مراکز اهدا خون

وی با اشاره به کاهش آمار اهدای خون در استان طی هفته های اخیر گفت: یکی 
از دلایل این کاهش، نگرانی اهداکنندگان از ابتلا به کرونا در مراکز انتقال خون است 
و با توجه به اینکه تمام دستورالعمل های بهداشتی در این مراکز با دقت بسیار رعایت 
می شود هیچ نگرانی در این زمینه وجود ندارد. مدیرکل انتقال خون قم افزود: تاکنون 
در هیچ پژوهشی انتقال کرونا از طریق خون ثابت نشده است ضمن اینکه انتقال 
خون موجب تضعیف بدن در برابر ویروس کرونا نیز نمی شود به همین دلیل از مردم 
درخواست داریم بدون نگرانی نسبت به اهدای خون خود اقدام کنند. وی با بیان 
اینکه مقدار خونی که از اهدا کنندگان دریافت می شود بر اساس مطالعات علمی 
است که موجب ضعف و یا ایجاد خلل دربدن اهدا کننده،  نمی شود ادامه داد: تنها 
توصیه به اهدا کنندگان این است که ظرف ۴ تا ۶ ساعت اولیه مایعات بشتری بنوشند 
تا خون از دست رفته به سرعت جبران شود. نوریان اظهار داشت: پیش از دریافت 
خون، افراد داوطلب توسط پزشک مستقر در مراکز انتقال خون آزمایش می شوند و 
تا سلامت اهدا کننده ثابت نشود،  خون وی دریافت نمی شود. مدیرکل انتقال خون 
قم ادامه داد: افراد علاقه مند برای مشارکت در این امر خدا پسندانه و ثبت اطلاعات 
خود در بانک اهداکنندگان قم ضروری است با به همراه داشتن کارت ملی به مراکز 
انتقال خون استان مراجعه کنند ضمن اینکه شهروندان برای تسهیل در اهدای خون 
می توانند برای دریافت زمان نوبت در سامانه www.IBTO.ir ثبت نام کنند تا در زمان 
معین به پایگاه انتقال خون مراجعه کنند. در شهر قم 2 مرکز انتقال خون واقع در 
میدان روح الله و بلوار 15 خرداد وجود دارد. علاوه بر بیماران نیاز به عمل جراحی و 
مجروح های ناشی از تصادف ها، بیش از یک هزار بیمار دیالیزی و حدود 200 بیمار 

تالاسمی در قم وجود دارند که نیازمند دریافت مستمر خون هستند.
 

سرپرست اداره کل کتابخانه های عمومی استان قم خواستارشد

لزوم همکاری دستگاه ها برای ساخت 
کتابخانه در پردیسان

 سرپرست اداره کل کتابخانه های عمومی استان قم گفت: با وجود 2۴ باب 
کتابخانه عمومی در قم، امیدواریم در مناطق با تراکم جمعیت بالا مثل پردیسان، 

فضای کتابخانه ها افزایش یابد.
سجاد عمرانی با بیان اینکه استان قم به جهت تک شهرستان بودن در ساختار 
اداری و دولتی دچار کاستی هایی است ولی با این وجود 2۴ باب کتابخانه عمومی 
در استان برای علاقمندان مورد استفاده قرار می گیرد، گفت: در هفته کتاب و 
کتابخوانی و همزمان با سالروز ورود پر خیر و برکت حضرت فاطمه معصومه )س( 
به قم "کتابخانه عمومی شهدای نوبهار" با دو هزار و سیصد و نود متر زیر بنا به فضای 
کتابخانه های عمومی استان اضافه شد. سرپرست اداره کل کتابخانه های عمومی 
استان قم با اشاره به دغدغه ای که بین علاقمندان به کتاب وجود دارد، افزود: کثرت 
کتابخانه های تخصصی در استان دلیل بر این نیست که استان قم نیازی به کتابخانه 

های جدید عمومی ندارد.
وی با تاکید بر اینکه کتابخانه های تخصصی بسیار مفید و سودمند هستند و 
مخاطبان خاص خود را دارا هستند، ادامه داد: در استان قم ما با جامعه عام از کودک 
خردسال گرفته تا افراد مسن و باسواد روبرو هستیم اما با این وجود 1۴ کتابخانه در 
داخل شهر و 10 باب در بخش ها و روستاهای استان وجود دارد که این تعداد در شأن 

مردم فهیم قم نیست.
عمرانی با اعلام اینکه امیدواریم در پایان سال 13۹۹ کتابخانه مرکزی قم در خیابان 
امام خمینی )ره( را از محل اعتبارات سفر مقام معظم رهبری و با کمک مسئولان 
این  افتتاح  با  استان  نیازهای مخاطبان  از  بخشی  افزود:  کنیم،  افتتاح  مربوطه 
کتابخانه برطرف می شود اما هنوز نیاز به احداث کتابخانه در مناطقی با تراکم بالایی 
از جمعیت را داریم که امیدواریم با کمک دستگاه های مختلف، کمک خیرین و… 

فضای کتاب و کتابخوانی در استان را افزایش دهیم.
با ابراز تأسف از نداشتن کتابخانه عمومی در منطقه پردیسان که دارای   وی 
بافت جمعیتی بالا است، افزود: برای همکاری با تمام دستگاه ها که در زمینه های 
مختلف برای واگذاری زمین، ساخت زمین، احداث کتابخانه های ثابت و سیار به 
ما کمک کنند آمادگی همکاری لازم در راستای افزایش سرانه مطالعه در استان 

را داریم.
 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم خبرداد

وخامت حال ۱22 بیمار کرونایی در قم
 رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در حال حاضر ۴73 نفر مشکوک به کرونا در 

بیمارستان های قم بستری هستند که حال 122 نفر از آنها وخیم است.
محمدرضا قدیر با اشاره به پذیرش ۶۴ نفر در 2۴ ساعت گذشته در اورژانس مراکز 
درمانی قم با تشخیص احتمالی و مشکوک به کرونا گفت: 50 نفر از این افراد در 

بخش های درمانی بیمارستان های قم بستری شده اند.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به اینکه ۴۶ نفر از کسانی که در روزهای 
گذشته بستری بودند مرخص شده اند، گفت: در حال حاضر ۴73 نفر مشکوک به 

کرونا در بیمارستان های قم بستری هستند که حال 122 نفر از آنها وخیم است.
وی افزود: همچنین در 2۴ ساعت گذشته 7 نفر از کسانی که تست کرونای آنها 

مثبت بوده جان خود را از دست داده اند.

رییس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم خبرداد

واگذاری برخی از خدمات نظام مهندسی 
به دفاتر پیشخوان 

 رییس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم گفت: برخی از خدمات این 
سازمان برای جلوگیری از شیوع ویروس کرونا و تسهیل امور به دفاتر پیشخوان 

دولت در سطح استان واگذار شده است. 
امین مقومی در این خصوص بیان کرد: این سازمان در راستای اجرای تصویب 
نامه هیات وزیران در خصوص برون سپاری بخشی از خدمات اداری به منظور 
دسترسی آسان تر اقشار جامعه، ارائه مناسب تر خدمات و تکریم مراجعان و 
همچنین با توجه به شرایط قرمز استان در زمینه ویروس کرونا جهت پیشگیری از 
انتقال این بیماری و حفظ سلامت مراجعان، تصمیم گرفت تا برخی از خدمات در 
حوزه نظام مهندسی ساختمان را به دفاتر پیشخوان دولت و بخش عمومی استان 

قم واگذار کند.
مهندسی  نظام  سازمان  بین  همکاری  تفاهمنامه  راستا  این  در  افزود:  وی   
ساختمان استان و انجمن صنفی دفاتر پیشخوان خدمات دولت و بخش عمومی 
غیر دولتی قم منعقد شد و این خدمات از ابتدای آذرماه در 20 دفتر منتخب 
پیشخوان دولت ارائه می شود که در هفته های آتی نیز بر تعداد این دفاتر افزوده 
خواهد شد و تمامی استان تحت پوشش قرار می گیرد که اسامی و نشانی این 
دفاتر منتخب در سایت سازمان به نشانی www.nezamqom.ir قابل مشاهده 

است. 
رییس سازمان نظام مهندسی ساختمان قم با شاره به خدمات واگذار شده 
این سازمان به دفاتر پیشخوان دولت بیان داشت: درخواست ثبت دستور نقشه 
اولیه، اضافه بنا، توسعه بنا و اصلاح پروانه، درخواست معرفی طراحان پروژه، 
درخواست معرفی ناظران پروژه، درخواست خدمات بازرسی گاز، درخواست 
و  اعیانی  تفکیک  درخواست  ها،  آزمایشگاه  معرفی  درخواست  کوبی،  میخ 
اراضی، UTM، درخواست کنتور آب و فاضلاب، درخواست صدور شناسنامه 
فنی و ملکی، پیگیری درخواست های ثبت شده و مکاتبات اداری از جمله این 

خدمات است. 
مقومی عنوان داشت: به شهروندان و هم استانی های عزیز توصیه می شود با 
توجه به شرایط ناشی از بیماری کرونا و هم چنین محدودیت های اعلامی از سوی 
ستاد مقابله با کرونا برای ادارات و سازمانها و با توجه به پراکندگی دفاتر پیشخوان در 

سطح شهر قم، از مراجعه حضوری به سازمان خودداری کنند.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم:

 وضعیت کرونایی قم شکننده است
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به وضعیت بیماری کووید1۹ گفت:  

وضعیت ما در حال حاضر نسبی و شکننده است و نمی توانیم با قاطعیت بگوییم 
که وضع خوبی داریم.

محمدرضا قدیر پیش از ظهر دیروز در دیدار با آیت الله سید محمد سعیدی 
نماینده ولی فقیه در استان قم که در سالن محراب حرم مطهر بانوی کرامت انجام 
شد، طی سخنانی اظهار کرد: وضعیت قم به یک ثبات نسبی رسیده اما سیر 
بیماران بستری ما سیر ثابت با شیب نزولی خفیف است. با وجود اینکه ما در کشور 
بیست و دومین استان در زمینه تعداد بیماران بستری شده هستیم اما هنوز در 

وضعیت قرمز به سر می بریم و وضعیت شکننده ای داریم.
وی با بیان اینکه وضعیت امروز قم قابل اعتماد نیست، اضافه کرد: با رعایت 
نکردن نکات بهداشتی، پیک بعدی اتفاق می افتد به ویژه که اکنون در فصل سرما 
هستیم و با مختل شدن تهویه منازل و اماکن به دلیل بسته بودن پنجره ها و عدم 
چرخش هوا و سرما ما برای زمستان نگران هستیم بنابر این می طلبد که بسیار با 

ذکاوت عمل کنیم تا ویروس مارا مدیریت نکند.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم محدودیت های اعمال شده را فرصت خوبی 
دانست و اظهار کرد: این محدودیت ها بهتر بود ماه ها پیش اتفاق می افتاد اما 
به خاطر تبعات اجتماعی آن لازم بود در ابتدا فرهنگ سازی مورد نیاز رقم زده 

شود.
وی با اشاره به جلسه  ستاد ملی کرونا تصمیمات اتخاذ شده در این ستاد را 
بسیار مثبت ارزیابی کرد که از جمله این مصوبات، حمایت معیشتی از کسب 

و کارها بود.
قدیر ادامه داد: این محدودیت مقدمه ای است برای اجرای طرح های بعدی 
چراکه با محدودیت وضعیت بهتر خواهد شد و چرخش ویروس کنترل می شود که 

لازمه آن طرح های بعدی آن خواهد بود.
 وی با اشاره به اینکه بیشترین ابتلا در بین افراد مسن است، عنوان کرد: مراقبت 
بیشتر از قشر سالمند و پرخطر باید مورد توجه قرار گیرد، 51 درصد انتقال از 
انتقال  کانون های خانواده و دورهمی های خانوادگی نشأت می گیرد و قدرت 

ویروس در این دوره 3 تا ۹ برابر بیشتر شده است.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم تصریح کرد: در کنار محدودیت ها طرح شهید 
حاج قاسم سلیمانی در حال اجراست که این طرح محله محور از داخل خانواده ها 
شروع می شود و هر خانواده به یک پایگاه سلامت تبدیل می شود. این طرح با 
همکاری مراکز بهداشت، بسیج، سپاه و شهرداری در حال انجام است که به وسیله 

این مجموعه ها مفاهیم سلامت در خانواده ها ترویج می شود.
وی از حمایت های آیت الله سعیدی به عنوان پشتیبان کادر بهداشت و درمان 
تقدیر کرد و گفت: حرم مطهر مصوبات ستاد ملی کرونا را به خوبی اجرا می کند و به 

الگویی برای مجموعه های مختلف تبدیل شده است.
 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم  خبرداد

اجرای 6۴9 طرح صنعتی و معدنی در قم
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: ۶۴۹ طرح صنعتی و 
صنایع معدنی در استان در دست اجراست که بهره برداری از این طرح ها برای 20 

هزار و ۹31 نفر ایجاد اشتغال می کنند. 
محمود سیجانی با اشاره به وضعیت طرح های در دست اجرای صنعتی و صنایع 
معدنی در استان قم اظهار کرد: ۶۴۹ طرح در دست اجرای صنعتی و صنایع 
معدنی در استان قم وجود دارد که حجم سرمایه گذاری برای این طرح ها 20 هزار 
و ۸35 میلیارد تومان است و بهره برداری از طرح ها برای 20 هزار و ۹31 نفر ایجاد 

اشتغال می کنند.
وی ادامه داد: مهمترین طرح های در دست اجرای صنعتی و صنایع معدنی 
استان قم در زمینه محصولات فولادی و آهنی، ساخت انواع محصولات پلاستیکی، 
انواع لوله و پوشش لوله، کاغذ از کربنات کلسیم، پنل خورشیدی چند کریستالی، 
تولید الیاف مصنوعی، انواع شمش فولادی، انیدرید فتالیک، فرآورده های لبنی، 

دی اکتیل فتالات و لوازم بهداشتی و سلولزی است.
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم افزود: 12۶ طرح در دست 
اجرای صنعتی و صنایع معدنی در استان با پیشرفت فیزیکی کمتر از 20 درصد 
وجود دارد که حجم سرمایه گذاری برای این طرح ها ۹ هزار و ۸1۴ میلیارد تومان 

است و طرح ها برای 5 هزار و ۸۶0 نفر اشتغال ایجاد می کنند.
 سیجانی تعداد طرح های در دست اجرای صنعتی و صنایع معدنی استان قم با 
پیشرفت فیزیکی بالای ۶0 درصد را 3۸۴ طرح دانست و تصریح کرد: تاکنون برای 
این طرح ها 2 هزار و ۶50 میلیارد تومان سرمایه گذاری انجام شده است و تکمیل 
آن ها نیاز به 2 هزار و 3۴0 میلیارد تومان سرمایه گذاری دیگر دارد؛ این طرح ها 

برای 10 هزار و 3۶7 نفر اشتغال جدید ایجاد می کنند. 
وی ادامه داد: ۴۴۸ طرح در دست اجرای صنعتی و صنایع معدنی در استان 
قم با پیشرفت فیزیکی بالای ۴0 درصد وجود دارد که حجم سرمایه گذاری برای 
این طرح ها ۸ هزار و 771 میلیارد تومان با ایجاد اشتغال برای 11 هزار و ۸۴2 

نفر است. 
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم خاطرنشان کرد: 532 طرح 
در دست اجرای صنعتی و صنایع معدنی در استان قم با پیشرفت فیزیکی بالای 
20 درصد با حجم سرمایه گذاری 11 هزار و 21 میلیارد تومان و ایجاد اشتغال 15 

هزار و 71 نفر وجود دارد.

اجتماعی

سکه های طلایی که تضمین گر سپیدی بخت نیست 

قصه پر غصه مهریه



5 اقتصادیدوشنبه -سوم آذرماه 1399-    سال بیست  و سوم -   شماره 5160

  هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان 
پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به 

شرح ذیل تأیید نموده اند
1- رأی شماره 139960330002011871 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002000310مربوط 
به سارا ابی پور با ولایت پدرش عین اله ابی پور فرزند عین اله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت 64 مترمربع پلاک شماره 5 فرعی از 2603 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 

قم مالکیت متقاضی طی سند رسمی ثبت دفتر 399 صفحه 100)م الف7996(
2- رأی شماره 139960330002011071 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430002002456 مربوط 
به نیلوفر باقری گنجه فرزند احمد درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
57/44 مترمربع پلاک 2277/11 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه عادی و 

خریداری مع الواسطه از وراث عباس پور رحیمی )م الف7997(
 1391114430002015844 کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002011657 شماره  رأی   -3
مربوط به علی کریمی فرزند محمد در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
42/15مترمربع پلاک 2516/1اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 

خریداری مع الواسطه از احمد پوشالچی و ثبت در دفتر 20 صفحه 298)م الف7998(
4- رأی شماره 139960330002011047 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430002001238 مربوط 
به علی خسروبکی فرزند قدرت اله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 97 
متر مربع پلاک 1967 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم  مالکیت متقاضی طی سند رسمی 

شماره 16785 مورخ 97/12/28 ثبت در دفتر 94قم)م الف7999(
5- رأی شماره 139960330002011192 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002001373 مربوط 
به علی نظری فرزند جلیل درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 
مترمربع پلاک 1976 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 

الواسطه از سید تقی فاطمی قمی احدی از ورثه سید حسین فاطمی )م الف 8000(
6- رأی شماره 139960330002011775 مربوط به پرونده کلاسه 1397114430002002232 مربوط 
به عباسعلی نریمان فرزند قربانعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
62/67 مترمربع پلاک 7 و 2392/6اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه عادی و 
خریداری مع الواسطه از سید علی اکبر گلریز انتقال طی سند رسمی شماره 10511 مورخ 39/3/5 دفترخانه 

14قم)م الف 8001(
7- رأی شماره 139960330002009173 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002011647 مربوط 
به فرنگیس ارتشی فرزند فتح اله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 130 
مترمربع پلاک شماره 2142/1/275 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از علی یار براتی ثبت دفتر 136 صفحه 148)م الف8002(
8- رأی شماره 139960330002009968 مربوط به پرونده کلاسه 1396114430002001863 مربوط 
به فاطمه آسایش زارچی فرزند حسین در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
603/72 مترمربع پلاک شماره 2260 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از محمد حسین ضیائی بیگدلی)م الف8003(
9- رأی شماره 139960330002011149 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002000164 مربوط 
به امین اله محمدی فرزند علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
60/70مترمربع پلاک 1754/142 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه عادی و 

خریداری مع الواسطه از اصغر حسنی)م الف8004(
 1399114430002000013 کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002011596 شماره  10-رأی 
مربوط به محسن حاج ملاعسگری فرزند حبیب اله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت 68مترمربع پلاک 2573/142 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مالکیت متقاضی 

طی سند رسمی شماره 23943-1398/11/6دفترخانه 74قم)م الف8005(
 1391114430002015575 کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002010287 شماره  11-رأی 
مربوط به رضا رمضانی فرزند امیر در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
61/50مترمربع پلاک شماره 24 فرعی از 2602 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مالکیت 

متقاضی طی سند رسمی شماره 12870 مورخ 96/2/2 دفترخانه 88 قم)م الف8006(
 1399114430002000226 کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002011941 شماره  12-رأی 
مربوط به حسن تنهائی ارسی فرزند محمدرضا در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت 133مترمربع پلاک 2282/1 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مالکیت متقاضی 

طی سند رسمی شماره 165728 مورخ 94/10/10 دفترخانه 12قم)م الف8007(
کلاسه 1398114430002001107  پرونده  به  مربوط   139960330002011922 شماره  رأی   -13
مربوط به عبداله صادق قربان فرزند صحبت اله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 87/73 مترمربع پلاک 2382 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه عادی و 

خریداری مع الواسطه از فاطمه چای پز و عذری دیمکاران ثبت دفتر 4 صفحه 169)م الف8008(
 1399114430002001051 کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002011117 شماره  14-رأی 
مربوط به سید روح اله اسماعیلیان فرزند سیدحسن در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت 175/58مترمربع 2567/1068 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه 

نامه عادی و خریداری مع الواسطه از رمضان زارعی ثبت در دفتر 319 صفحه 421)م الف8009(
 1398114430002001462 کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002011110 شماره  15-رأی 
مربوط به حسن یوسفی فرزند محمدعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت  114مترمربع پلاک 1779 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه عادی و 

خریداری مع الواسطه از وراث اختر عزیزی ثبت در دفتر 346 صفحه 472)م الف8010(
کلاسه 1398114430002001202  پرونده  به  مربوط   139960330002011002 شماره  رأی   -16
مربوط به هادی اسلامی فرزند علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
202/50مترمربع پلاک شماره 2381 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مالکیت متقاضی 

طی سند مالکیت مشاعی ثبت در دفتر 54)م الف8011(
 1398114430002002731 کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002011045 شماره  17-رأی 
مربوط به صفیه نادعلی زاده بورا فرزند رمضان در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت60 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1856 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه 

عادی و خریداری مع الواسطه از کبری موسوی حرمی)م الف8012(
 1397114430002000781 کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002009971 شماره  18-رأی 
مربوط به معصومه یوزباشی فرزند محمدعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 43مترمربع پلاک شماره 2595/192 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه 

عادی خریداری مع الواسطه از حسین اشرفی مینو ثبت دفتر 160 صفحه 472)م الف8013(
کلاسه 1398114430002002587  پرونده  به  مربوط   139960330002011173 شماره  رأی   -19
مربوط به حوریه فلاح فرزند علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
93/56 مترمربع پلاک 1947/47 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه عادی و 

خریداری مع الواسطه از وراث محمد سیدحسینی ثبت در دفتر 308 صفحه 70)م الف8014(
 1397114430002000716 کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002012028 شماره  20-رأی 
مربوط به سعید اسلامی فرزند حکمعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 54/80 مترمربع پلاک 2303 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مالکیت متقاضی 

طی سند رسمی شماره 38931 مورخ 99/7/29 دفترخانه 54 قم صفحه 99 دفتر 685)م الف8015(
 1399114430002000127 کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002011597 شماره  21-رأی 
مربوط به رضا کاشی زاده فرزند محمد در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 

23/12 مترمربع پلاک 2677/3 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مالکیت متقاضی طی 
سند مالکیت مشاعی ثبت در دفتر 362 صفحه 322)م الف8016(

کلاسه 1397114430002002168  پرونده  به  مربوط   139960330002011125 شماره  رأی   -22
مربوط به محمد فهیمی فرزند حسن در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
126مترمربع پلاک 2382/2 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه عادی و خریداری 

مع الواسطه از وراث غلام چای پز ثبت در دفتر 4 صفحه 169)م الف8017(
کلاسه 1398114430002000068  پرونده  به  مربوط   139960330002011054 شماره  رأی   -23
مربوط به محمدحسین محمدی نجف آبادی  فرزند حسن در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت95مترمربع پلاک 1812 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مالکیت 

متقاضی طی سند مالکیت مشاعی ثبت در دفتر 70 قم شماره 26802 مورخ 97/5/15)م الف8019(
کلاسه 1399114430002000925  پرونده  به  مربوط   139960330002011820 شماره  رأی   -24
مربوط به رضا رجبی ده نوی فرزند علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
107/50 مترمربع پلاک شماره 74 فرعی از 2605 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مالکیت 

متقاضی طی سند رسمی ثبت دفتر 516 صفحه 512)م الف8020(
کلاسه 1399114430002000039  پرونده  به  مربوط   139960330002010996 شماره  رأی   -25
مربوط به حمیدرضا قنبری فرزند حسین در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 61/50مترمربع پلاک شماره 82 فرعی از 2604 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم 

مالکیت متقاضی طی سند مالکیت مشاعی ثبت در صفحه 361 دفتر 144)م الف8021(
 1399114430002001106 کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002011084 شماره  26-رأی 
مربوط به اکرم عبدالهی منش فرزند غلامرضا در قسمتی از چهاردانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده به مساحت 84/30مترمربع پلاک 2594/1 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم 

مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسین غلامی قمی ثبت در دفتر 24 صفحه 173)م الف8022(
کلاسه 1399114430002001052  پرونده  به  مربوط   139960330002011081 شماره  رأی   -27
مربوط به مرتضی رمضان پور فرزند عبداله در قسمتی از دو دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت 84/30 مترمربع پلاک 2594/1 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه 

نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسین غلامی قمی ثبت در دفتر 24 صفحه 173)م الف8023(
 1398114430002000592 کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002011062 شماره  28-رأی 
مربوط به محمد اسدی فرزند براتعلی در قسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت 88/31مترمربع پلاک 2471/6 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه 

نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سید محمدحسینی ادبی ثبت در دفتر 502 صفحه 174)م الف8024(
29- رأی شماره 139960330002011096 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002000832 مربوط 
به فاطمه کربلائی مسلم فرزند احمد در قسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ به مساحت 88/31مترمربع 
پلاک 2471/6 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

سید محمد حسینی ادبی ثبت در دفتر 502 صفحه 174 )م الف8025(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی 
صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه 
اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره 
ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه 
مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است 

که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
تاریخ انتشار نوبت اول:99/08/17 
تاریخ انتشارنوبت دوم:99/09/03
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان 
پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح 

ذیل تأیید نموده اند.
1- رای شماره 139960330001005925 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001000369 مربوط 
به علی سلیمانی پور فرزند مرتضی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 205/70 مترمربع پلاک شماره 
4033 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 425 

صفحه 135 به موجب سند قطعی 81219 مورخ 1380/05/24 دفترخانه 16قم)م الف 8018(
2- رای شماره 139960330001006917 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430001001947 مربوط 

به ناصر مزدجو فرزند ابوالقاسم در سه  دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 154 
مترمربع پلاک شماره 10921 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 

23847 مورخ 1398/10/23 دفترخانه 74قم)م الف 8026(
 3- رای شماره 139960330001006919 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430001001948 مربوط 
به اشرف آقابابائی فرزند حسین در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
154مترمربع پلاک شماره 10921 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به 

شماره 23847 مورخ 1398/10/23 دفترخانه 74قم)م الف8027(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی 

صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه 
اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره 
ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه 
مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است 

که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود
تاریخ انتشار نوبت اول:99/08/17
تاریخ انتشارنوبت دوم: 99/09/03
محمودمهدوی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

سخنگوی گمرک اعلام کرد:

صادرات بیش از ۵.۷ میلیون دلاری خودرو 
سخنگوی گمرک گفت: سال ۹۸ حدود یکهزار و 300 دستگاه خودرو به ارزش 

پنج میلیون و 722هزار و 7 دلار به ۹ کشور جهان صادر شده است. 
به گزارش روز یکشنبه ایرنا از گمرک، سید روح اله لطیفی افزود: سال ۹۸، حدود 
یکهزار و 300 دستگاه خودرو به وزن یک هزار و 573 تن به ۹ کشور هنگ کنک، 

تایوان، سوریه، امارات، اسپانیا، چین، عراق و ترکیه صادر شد.
وی خاطرنشان کرد: کشور عراق با سه میلیون و 122هزار و ۹00 دلار، جمهوری 
آذربایجان با یک میلیون و 15۹هزار و ۴00 دلار، سوریه با ۹۸1هزار و ۸25 دلار سه 

مقصد نخست خودروهای ایرانی بودند.
لطیفی افزود: هنگ کنگ با 11۶ هزار و ۸۶2 دلار، اسپانیا با ۹۶ هزار و 3۶2 
دلار، تایوان با 7۹ هزار و 521 دلار، چین با 3۶ هزار و ۶00 دلار، ترکیه با هفت 

هزار دلار و امارات با چهار هزار و ۶۶2 دلار دیگر خریداران خودرو از ایران بودند.
سخنگوی گمرک پیرامون خودروهای صادراتی تصریح کرد: خودروی ساینا 
بیش از ۹0 درصد سبد صادرات خودرو در سال ۹۸ را به خود اختصاص داده بود 
و پراید، تیبا، کوئیک، سمند، پارس، 207، هایما و دنا سهمی کمتر از 10 درصد 
را در بر می گیرند. وی افزود: بیشترین تنوع خودرویی با خودرو های تیبا، ساینا، 

کوئیک، وانت آریسان، پژو پارس، پراید 131 و رهام به مقصد اسپانیا تعلق دارد.
به گزارش ایرنا، پارسال باستناد آمار تجارت خارجی 1۶۹ میلیون و 302 هزار 
تن کالا به ارزش بالغ بر ۸5 میلیارد و 107 میلیون دلار صادرات و واردات  داشتیم 
که از این میزان بیش از ۴1 میلیارد و370 میلیون دلار سهم صادرات ایران و ۴3 
میلیارد و 737 میلیون دلار نیز واردات بود.  سال ۹۸ ایران در مجموع به بیش از 
12۸ کشور جهان صادرات و از 112 کشور واردات کالا داشت. به طوری که به ۴0 
کشور اروپایی، 21کشور آسیایی، 2۸ کشور آفریقایی و12 کشور امریکایی صادرات 
وهمچنین از ۴1 کشور اروپایی، 31 کشور آسیایی 12 کشور امریکایی و11 کشور 
در آفریقا واردات کالا داشته ایم.  ارقام کل تجارت خارجی کشور در هفت ماهه 
امسال به ۸5 میلیون تن به ارزش 3۸ میلیارد و 27۸ میلیون دلار رسید. در این 
مدت سهم صادرات از کل تجارت خارجی ۶5 میلیون و 573 هزار تن به ارزش 1۸ 
میلیارد و 23۸ میلیون دلار و سهم واردات 1۹ میلیون و 332 هزار تن به ارزش 20 
میلیارد و ۴0 میلیون دلار بود که از کل واردات در این مدت 13.۸ میلیون تن مربوط 

به کالاهای اساسی است.

بر اساس مصوبه ستاد تنظیم بازار؛

قیمت گذاری کره به واحدهای تولیدی 
واگذار شد

بر اساس تصمیم ستاد تنظیم بازار با توجه به تغییر نرخ ارز کره وارداتی از رسمی 
به نیمایی، قیمت گذاری تثبیتی این محصول برداشته شد و واحدهای تولیدکننده 
می توانند با رعایت ضوابط قیمت را تعیین کنند.  ستاد تنظیم بازار در جدیدترین 
مصوبه خود اعلام کرد: با توجه به نرخ ارز کره )انتقال از گروه یک به گروه 2 کالایی( 
و اتمام موجودی آن به نرخ ارز رسمی و از آنجایی که اقلام گروه دو مشمول قیمت 
گذاری تثبیتی نمی شوند، مقرر شد واحدهای تولید کننده کره نسبت به تعیین 
قیمت با رعایت ضوابط قیمت گذاری هیأت تعیین و تثبیت قیمت ها اقدام کنند. 
شهریور ماه امسال قیمت کره 100 گرمی از چهار هزار و 500  تومان به ۹ هزار 
تومان رسید. این افزایش قیمت به دلیل تغییر گروه ارزی این کالا از دولتی به نیمایی 
بود که بعد از اتمام ذخایر قبلی تاثیر خود را در بازار نشان داد. ستاد تنظیم بازار در 

آخرین اقدام خود قیمت کره داخلی 100 گرمی را ۸000 تومان تعیین کرده بود.

 یککارشناس بازار سرمایه ضمن اشاره به اقدامات دولت برای رشد مجدد این بازار 
، تاکید کرد که بازار سرمایه در درازمدت همواره بازدهی بیشتری نسبت به سایر 
بازارهای موازی دارد.  با بازگشت شاخص بازار سرمایه به مدار صعودی، سهامداران 
امیدوارند که دوباره روزهای طلایی بازار سرمایه در ماه های ابتدایی سال را دوباره 
ببینند. روزهایی که کارشناسان معتقدند چندان دور از دسترس نیست و اگرچه 
نمی توان انتظار داشت در کوتاه مدت و به سرعت ریزش شدید شاخص جبران شود، 
اما بر این باورند که در میان مدت و بلندمدت، دستیابی به سقف قبلی شاخص دور 

از انتظار نیست.
بازار سرمایه به رشدی تاریخی دست یافت

»ابوالقاسم آقادوست« کارشناس بازار سرمایه نیز در گفت و گویی به همین نکات 
اشاره کرد. وی ضمن اشاره به رشد تاریخی بازار سرمایه گفت: »اتفاقات مثبتی که در 
سال جاری در بازار سرمایه افتاد، در عمر 53 ساله بازار سرمایه بی نظیر بود. در سال 
جاری هم تعداد افراد بسیار و هم حجم مالی قابل توجهی وارد بازار شد و ضریب نفوذ 
بازار سرمایه در جامعه افزایش یافت. البته این اتفاق باید زودتر می افتاد و این کسب 
و کار پربازده و تخصصی مغفول مانده بود. خوشبختانه امسال زمینه برای شکوفایی 
این بازار و معرفی آن به بخش زیادی از افراد جامعه و سرمایه گذاران بالقوه فراهم شد. 
این اتفاقات با حمایت مسئولین، حاکمیت و به خصوص دولت هم همراه شد. اما از 
آن رو که بسیاری از افراد با سرمایه های اندک وارد شدند، دانش چندانی نداشتند 
و فراز و فرود در بازار را تاکنون تجربه نکرده  بودند؛ طبیعی بود که با هیجان تصمیم 
بگیرند. هیجان بر سهامداران خُرد جدید الورود غلبه کرد و آن رشد تاریخی را رقم 

زد. از سوی دیگر افزایش قیمت ارز نیز به این رشد تاریخی بازار سرمایه کمک کرد.
آقادوست در ادامه به دلایل ریزش در بازار سرمایه پرداخت و افزود: »بعد از مدتی 
که این رشد بیش از اندازه صورت گرفت، با نگاه به بقیه بازارهای موازی و اصلاح آن 

بازارها، نرخ ارز از اوج فرود آمد و بازار سرمایه نیز دچار ریزش شد. این ریزش در تاریخ 
بورس ما بی سابقه بود. بخشی از این ریزش بخاطر هیجانی بود که معمولًا افراد جدید 
الورود دارند. به عبارت ساده تر ترس بر سرمایه گذاران تازه وارد حاکم شد. شاخص 
اکنون اصلاح کامل خود را انجام داده است و به جای رسیده است که به نظر من 

زمینه برای رشد و باز پس گیری قله هایی که قبلًا داشت، فراهم شده است«.
تحولات و اقدامات اخیر نوید افزایش شاخص را می دهند

این کارشناس بازار سرمایه همچنین در ارتباط با این پرسش که آیا ممکن است 
شاخص بیش از کف تشکیل شده فعلی ریزش کند، گفت: »بعید می دانم که 
شاخص بیش از این ریزش کند، مگر آنکه اتفاقات بسیار بعیدی رخ دهد؛ زیرا بازار 
بسیار بزرگ شده است و عزم و تدبیر دولت هم اجازه ریزش بیشتر را نمی دهد. 
بازارهای رقیب مانند بازار ارز، طلا، خودرو و مسکن هم که همیشه بر بازار سرمایه 
اثرگذار هستند هم در وضعیت کاهشی قرار دارند و باید گفت که اکنون زمینه برای 

بازگشت شاخص فراهم شده است«
ممکن است که شاخص در کوتاه مدت به سقف های قبلی نرسد؛ اما در 

بلند مدت حتما به آن سقف ها می رسد
آقادوست به تاثیر تحولات سیاست خارجی بر روند موجود بازار سرمایه اشاره کرد 
و افزود: »انتخابات آمریکا بر روی بازارهای ما اثراتی را داشته است. حزب دموکرات 
که بر سر کار آمده است، بطور معمول حزبی جنگ طلب نیست. در نتیجه انتظار 
بهبود بازارها بیشتر هم می شود. در سطح جهانی نیز ما با بهبود وضعیت بازارها 
روبرو هستیم. افزایش قیمت فلزات و نفت در بازارهای جهانی، اثرات مثبتی بر بازار 
سرمایه ما دارد. این مسئله نیز بر بهبود وضعیت بازار سرمایه ما نیز موثر است«. وی 
ادامه داد: »مجموعه کارشناسان و سرمایه گذاران چشم انداز بازار سرمایه را مثبت و 
قیمت ها را جذاب می بینند. پیش بینی من این است که روند رو به رشد بازار ادامه 

خواهد داشت. ممکن است که شاخص در کوتاه مدت به سقف های قبلی نرسد؛ 
اما در بلند مدت حتما به آن سقف ها می رسد، حتی فراتر از آن هم خواهد رفت و 
قله های بالاتر را هم فتح خواهد کرد. علت این امر آن است که بازار سرمایه ما جای 
بسیاری برای رشد دارد. طی سال های اخیر که بسیاری از شرکت هایی که آسیب 
دیده اند، پیش بینی می شود که شرایط آن ها بهبود پیدا کند و با بهتر شدن شرایط و 
فضای کسب و کار، افزایش سوددهی داشته باشند و این افزایش سوددهی  منجر به 

حضور بیشتر سرمایه گذاران خواهد شد و رونق بازار سرمایه را افزایش خواهد داد«.
دولت مانع سفته  بازی ها در بازارها شود

آقادوست ضمن اشاره به نقش مثبت سیاست های اتخاذ شده در هفته های گذشته 
بر بازار، افزود: »در کنار ظرفیتی که برای رونق بازار سرمایه وجود دارد، دولت اگر بتواند 
بازارهای سفته بازی و بازارهای رقیب که مخرب اقتصاد هستند را کنترل کند، قطعا به 
بازار سرمایه کمک بیشتری شده است و رونق آن افزایش خواهد یافت. در نهایت این 
اقدام چرخ اقتصاد را به چرخش درمی آورد، زیرا زمانی که در بازار نقدینگی افزایش 
یابد و سرمایه  بیشتری وارد این بازار شود، این سرمایه ها از سوی شرکت های تولید 
جذب می شوند. با جذب این منابع، توسعه این شرکت ها سریعتر می شود و در نهایت 
به اقتصاد و تولید کمک زیادی خواهد شد«. مسئله فروش آبشاری سهام عدالت در 
ماه های گذشته، با انتقاداتی از سوی کارشناسان مواجه شد و در نهایت با گسترش 
انتقادات، مدیران سازمان بورس تصمیم به ممنوعیت موقت عرضه سهام عدالت 
گرفتند. آقادوست در همین ارتباط نیز با حمایت از تصمیم فعلی سازمان بورس، 
گفت: »ساهم عدالت حجم بسیار زیادی داشت و در زمانی وارد بازار شد که بازار 
رشد خیلی خوبی کرده بود. دارندگان این سهام نیز به دلیل تامین منابع مالی خود 
فروشنده آن بودند، در نتیجه فروش حجیم سهام عدالت به بازار فشار وارد کرد. اکنون 
تدبیر ممنوعیت موقت فروش سهام عدالت اتخاذ شده است تا از سوءاستفاده برخی 
افراد که با ابزار سهام عدالت به بازار فشار وارد می کردند، جلوگیری شود. در عین حال 
این تصمیم باعث می شود تا دارندگان سهام عدالت هم با کمترین قیمت سهام خود 
را از دست ندهند و با افزایش قیمت ها انتفاع بیشتری ببرند. این تصمیم بسیار خوب 
بود، البته برای بلندمدت نمی توان این سیاست را ادامه داد؛ زیرا برخی صاحبان 
سهام عدالت نیاز دارند تا سهام خود را بفروشند و باید فضایی را ایجاد کرد تا صاحبان 
سهام عدالت نیز بتوانند در صورت نیاز، سهام خود را نقد کنند. در واقع نباید مانع 
از نقدشوندگی در بازار سرمایه شد؛ زیرا خصیصه اصلی بازار سرمایه، نقدپذیری آن 
است و باید اجازه داد تا بازار با سازوکار خود پیش برود. البته به نظر بنده این تصمیم، 
در مقطع زمانی فعلی، تصمیم خوبی بود«. کاهش زمان پیش گشایش دیگر تصمیم 
بحث برانگیز سازمان بورس بود. این کارشناس سرمایه درباره این تصمیم نیز گفت: 
»کاهش زمان پیش گشایش نیز تصمیمی است که به نظر بنده اتخاذ آن، در مقطع 
زمانی فعلی منطقی بود. 15 دقیقه پیش گشایش در زمان فعلی کفایت می کند. 
و  می دادند  انجام  شیطنت هایی  زمان  این  در  برخی  که  است  این  نیز  آن  علت 
صف های فروش کاذبی ایجاد می کردند و آن صف ها منجر به ترس و واهمه یکسری 
از سهامداران تازه وارد می شد و در نهایت بر روی روان بازار اثر مخربی می گذاشت. 
کاهش زمان پیش گشایش تصمیم عاقلانه ای است. 15 دقیق پیش گشایش زمانی 
کمی نیست و کسی نمی تواند ادعا کند این زمان برای گرفتن تصمیم کافی نیست«. 
آقادوست در پایان و در ارتباط با آینده بازار سرمایه گفت: »به نظر بنده بازار رو به 
رشد است و بازار سرمایه در سال های آتی، کماکان بیشترین بازدهی را در بین همه 
بازارها خواهد داشت و قیمت ها به جایی رسیده است که جذابیت لازم را برای همه 

سرمایه گذاران برای ورود به بازار فراهم کرده است«.

یککارشناس بازار سرمایه مطرح کرد

 بازدهی بیشتر بازار سرمایه در برابر بازارهای موازی

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
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مهاجم تیم ملی فوتبال ایران گفت: اسکوچیچ با تلاش و تمرکز بالا برای تیم ملی 
کار می کند تا به دوران اوج خود بازگردیم.

سردار آزمون در گفتگو با شماره چهارم مجله فدراسیون فوتبال درباره موضوعات 
مختلف صحبت کرده است که بخش هایی از صحبت های وی به شرح زیر است:

می خواهیم در روسیه بگوییم بهترین هستیم
مهاجم زنیت سنت پترزبورگ درباره حضور خود در فوتبال روسیه گفت: فوتبال 
روسیه سال به سال پیشرفت می کند و بازیکنان خیلی خوبی در لیگ این کشور 
حضور دارند. لیگ منظم و با کیفیتی رو پشت سر می گذاریم و دائماً شاهد جذابیت 
و بازی فوق العاده ای از تیم ها هستیم. بازی فیزیکی در روسیه زیاد هست اما به این 

شرایط عادت کرده ام و ترسی ندارم. سعی می کنم بهترین بازی را برای تیمم انجام 
دهم. من در کنارم هم تیمی هایم می خواهیم که فوتبال زنیت رو به رخ بکشانیم و به 

دیگر تیم های حاضر در لیگ روسیه ثابت کنیم بهترینیم.
آقای گلی برایم عادی نشده است

وی در باره تداوم گلزنی در تیم باشگاهی خود و انگیزه برای تکرار آقای گلی در 
لیگ برتر روسیه تاکید کرد: آقای گلی برای من عادی نشده است و من همیشه 
می خواهم بهترین باشم و در یک سبک نمی خواهم بازی کنم. بهترین نمایشم را 
انجام می دهم و امیدوارم عملکردم به طور مثبت و صعودی ادامه دار باشد و هر سال 

یکی از بهترین ها باشم.

چیزی از آینده نمی دانم
وی درباره احتمال ترانسفر خود به باشگاه های بزرگ اروپا تاکید کرد: چیزی از 
آینده نمی دانم. این باشگاه است که برای من تصمیم می گیرد. هر تصمیمی که 

باشگاه برای من یا دیگر بازیکنان بگیرد به آن عمل می کنیم.
در زنیت از هواداران قوت قلب می گیرم

مهاجم ملی پوش زنیت افزود: هواداران زنیت به من قوت قلب می دهند. تیم ما 
حامیان خوبی دارد و سعی می کنم همیشه نمایش خوبی در زمین بازی داشته 
باشم. هر زمان رابطه هوادار با بازیکنان یک تیم نزدیک و فوق العاده باشد شک 
نکنید که نتیجه مثبتی را از این رابطه خواهیم دید. رابطه هواداران با بازیکنان 
را برای تمام  ادامه داد: کرونا کار  العاده و مثال زدنی است. وی  در زنیت فوق 
فوتبالیست های جهان سخت کرده و ما از این قاعده جدا نیستیم. دور بودن از 
تمرین، بازی و تیم ملی کار را بسیار دشوار کرده، اما خدا را شکر می کنم با یک 
سالی که از تیم ملی دور بودیم و بازی انجام نداده ایم، توانستیم که بهترین عملکرد 

را در بازی دوستانه داشته باشیم و امیدوارم پیروزی ها ادامه دار باشد.
اسکوچیچ رابطه خوبی با بازیکنان دارد

سردار در خصوص حضور دراگان اسکوچیچ در راس کادر فنی تیم ملی ایران 
افزود: او با بازیکنان رابطه بسیار خوبی دارد و همین امر باعث شده تا آغاز خوبی با 
شروع بازی های تدارکاتی و یا تمرینات داشته باشیم. بازی اول فوق العاده کار کرد 
و فکر می کنم رابطه خوبی که بازیکنان داشته و دارد باعث شد تا شروع خوبی را 
داشته باشیم. رابطه یک مربی با بازیکن بسیار مهم و تاثیر گذار در روند موفقیت یک 

تیم است که اسکوچیچ این امر را به خوبی درک کرده است.
تمرکز داشته باشیم به جام جهانی می رویم

مهاجم تیم ملی ایران درباره شانس صعود تیم ملی فوتبال ایران به جام جهانی 
2022 قطر گفت: تیم ملی فوتبال ایران بازیکنان و لژیونرهای فوق العاده و با 
استعدادی دارد و می توانیم تیم ها را به راحتی شکست دهیم. اگر خودمان باشیم 
و تمرکز بگذاریم، می توان بر تیم ها غلبه کرد تا در جام جهانی بار دیگر ایران را دید.

بستن بازوبند کاپیتانی تیم ملی حس خوبی دارد
وی که بازوبند کاپیتانی تیم ملی فوتبال ایران در دیدار با ازبکستان بر بازو بسته بود 
در این باره گفت: حس خوبی بود. بازوبند کاپیتانی مسئولیت سنگینی است. باید 
آمادگی این را داشته باشی که به بازیکنان کمک کنی و پشت بازیکنان در شرایط 
سخت بایستی. در آینده اگر این اتفاق بیفتد، تمام تلاشم را می کنم تا از عهده اش 

برآیم.

سردار آزمون:

بازوبند کاپیتانی تیم ملی حس خوبی دارد
وحید شمسایی: 

باید برگزاری متمرکز لیگ برتر را قبول کنیم

وحید شمسایی سرمربی تیم گیتی پسند اصفهان معتقد است در شرایط فعلی باید  
برگزاری متمرکز بازی های لیگ برتر فوتسال تن داد. 

وحید شمسایی سرمربی گیتی پسند اصفهان در گفت و گو با ایسنا در مورد 
وضعیت این تیم و زمان برگزاری لیگ برتر فوتسال گفت: من یکی از کسانی هستم 
که به لحاظ فنی و مادی دوست دارم بازی های لیگ برتر رفت و برگشت برگزار شود و 
با هیجان و تماشاگر همراه باشد اما با توجه به شرایط کنونی و وضعیت بیماری کرونا 
برای سربلندی فوتسال باید این شرایط را تحمل کنیم و به برگزاری متمرکز بازی ها 

تن دهیم.
شمسایی ادامه داد: از مربیان و مدیران خواهش می کنم که کارشناسی صحبت 
کنند. الان به جز فوتبال که در فضای باز برگزار می شود سایر رشته ها لیگ خود را به 
صورت متمرکز برگزار می کنند و اگر سازمان لیگ قصد دارد بازی های فوتسال را هم 

متمرکز برگزار کند باید همکاری شود.
سرمربی گیتی پسند در مورد مزایای برگزاری لیگ به صورت مجتمع تاکید کرد: 
بازی در این شرایط به لحاظ اقتصادی کم هزینه تر است ضمن اینکه در بحث 
پخش مستقیم نیز در طول چند روز بازی های تیم  ها پخش می شود و تبلیغات 
خوبی صورت می گیرد.در مورد هزینه های تست کرونا هم لازم نیست تیم ها هر 
هفته تست بدهند و برای این بازی ها می توان با یک یا دوبار تست مسابقات را 

پشت سر گذاشت.
کل  مجتمع  بازی های  در  مصدومیت  با  بازیکن  یک  اینکه  مورد  در  شمسایی 
مسابقات تیم خود را از دست می دهد اذعان داشت: شش تا هشت بازی در مرحله 
اول برگزار می شود و بازی های برگشت هم هست.یک بازیکن شاید این بازی ها را از 
دست بدهد کما اینکه در لیگ به شیوه قبل هم احتمال دارد هفته های زیادی را از 
دست بدهد و در همه جهان اینطور هست. رونالدو به خاطر کرونا بازی مقابل بارسا را 

از دست داد و کسی نگفت چرا این اتفاق افتاد چراکه در دنیا مرسوم است.
وی افزود:هر تیم شش هفت بازیکن امید هم دارد و فکر نمی کنم تیم ها مشکلی 
برای بازیکن داشته بانشد. اتفاقا باید از این تهدید به عنوان یک فرصت استفاده کرد.
سرمربی گیتی پسند در مورد اینکه آیا این شرایط به تیم ملی هم کمک می کند، 
اذعان داشت: برگزاری متمرکز بازی ها دقیقا الگویی مناسب برای تیم ملی است که 
بازیکنان بازی هایی پرفشار و با استراحت کم را تجربه کنند. این شیوه بیشترین سود 
را برای تیم ملی دارد. تیم های لیگ ایران به لحاظ کیفیت از تیم های آسیایی بالاتر 
هستند و بازیکنان ملی پوش بهترین محک را در این شرایط خواهند خورد و من به 

سرمربی تیم ملی اطمینان می دهم که بازیکنان با آمادگی بالا را به تیم ملی بدهم.
شمسایی در پایان گفت: بازیکنان فوتسال وضعیت معیشتی خوبی ندارند و باید 
زودتر این شرایط تغییر کند. تا آن مدیری که تلفن بر می دارد و افراد را برای برگزار 

نشدن لیگ تحریک می کند را رسوایش نکردم دست از این کارها بردارد.

علی چینی: 
استقلال به حاشیه های خود باخت نه به فولاد

پیشکسوت آبی پوشان گفت: شکست استقلال در هفته دوم محصول حاشیه هایی 
بود که در هفته گذشته برای این تیم ایجاد شد و باعث بر هم خوردن تمرکز آبی پوشان 

شد. 
علی چینی در خصوص شکست استقلال مقابل فولاد در اهواز اظهار داشت: اگر 
آبی پوشان در اهواز مغلوب میزبان خود شدند، این شکست محصول حاشیه هایی 
بود که هفته گذشته برای آن ایجاد شد و منجر به از دست رفتن تمرکز کادر فنی و 

بازیکنان گردید.
برای  که هفته گذشته  اصلی ترین حاشیه هایی  و  بزرگترین  از  یکی  افزود:  وی 
استقلال شکل گرفت، مناظره جنجالی میان رییس هیات مدیره و مدیرعامل سابق 
استقلال بود که همین حرکت به خودی خود کافی بود تا تمرکز کادر فنی و بازیکنان 
را بر هم بزند. چطور تیمی که چنین هفته پر تنشی را سپری کرده برای یک بازی 

مهم تمرکز دارد؟
مربی پیشین آبی پوشان در ادامه بیان داشت: یکی دیگر از عوامل مهم که در بر 
هم زدن تمرکز بازیکنان تاثیر داشت، رفت و آمدهای متعدد یکسری بازیکن به باشگاه 
به منظور چانه زنی برای حفظ ارقامی که چند ماه پیش بر سر آن با باشگاه به توافق 
رسیده و امضای دو طرف در آن موجود بود. متاسفانه موضوعی که با عنوان اصلاح 

قراردادها پیش آمد باعث شد تا بازیکنان هم تمرکزشان را از دست بدهند.
پیشکسوت آبی پوشان گفت: البته من با این حرف محمود فکری کاملًا موافق 
هستم که استقلال به موقع باخت و امیدوارم این شکست باعث شود تا مسئولان 

باشگاه، کادر فنی و بازیکنان به خود آیند.
چینی تصریح کرد: یکی از مهم ترین عوامل نتیجه نگرفتن یک تیم، بر هم زدن 
تمرکز کادر فنی است و ممکن است این اتفاقات که تمرکز فکری را بر هم می زند در 

هفته های پیش رو هم ایجاد دردسر کند. 
مثلًا در سال آخری که ما در استقلال بودیم و علیرضا منصوریان سرمربی بود، از 
همان هفته اول یکی از اعضای هیات مدیره مرتب بر علیه کادر فنی مصاحبه می کرد 
و بدون آنکه بحثی در هیات مدیره مطرح شده باشد از طرف خودش اولتیماتوم 

می داد که این رفتار تمرکز را از ما گرفت.
 امیدوارم فکری به این موضوع دچار نشود و بعضی رفتارها باعث بر هم خوردن 

تمرکز او از این تیم نشود.

میثم منیعی : 

بازیکنان جدید باید جایگاه استقلال را 
درک کنند

 پیشکسوت استقلال، گفت: بازیکنان جدید باید بدانند در چه تیم بزرگی بازی 
می کنند. این جا استقلال است و با همه تیم های دیگری که در آن بازی کرده اند، 

تفاوت دارد. 
میثم منیعی اظهار داشت: اگر این نفرات به فکر موفقیت در فوتبال ایران هستند 
باید تلاش بیشتری از خود نشان داده و ثابت کنند سزاوار پوشیدن پیراهن تیم آبی را 

داشته اند؛ در غیر این صورت خیلی زود مجبور به جدایی می شوند.
پیشکسوت استقلال خاطرنشان کرد: استقلال برای جذب بازیکن هزینه های 
میلیاردی متحمل شده و انتظار می رود تا آنها در بازی های بزرگ عملکرد خوبی 

داشته باشند.
منیعی  در مورد شکست استقلال برابر فولاد خوزستان، تصریح کرد: از استقلال 
در بازی با فولاد خوزستان تاکتیک خاصی را شاهد نبودیم. استقلال بیشتر به ضد 

حملات چشم دوخته بود تا از این حربه خلق موقعیت کند.
وی تاکید کرد: باید چند هفته دیگر از مسابقات لیگ برتر سپری شود تا عیار واقعی 

این تیم مشخص گردد. استقلال برای رسیدن به آمادگی کامل نیاز به زمان دارد.
بازیکن اسبق استقلال گفت: »محمود فکری« به عنوان سرمربی باید ایرادات و 
ضعف های استقلال را برطرف کند و تیم خوبی بسازد که در هفته های آینده به این 

راحتی شکست نخورد.
تیم فوتبال استقلال در هفته دوم لیگ برتر باشگاه های ایران مقابل فولاد خوزستان 

متحمل شکست دو بر یک شد.

تمرینات و برنامه های آماده سازی تیم فوتسال فردوس قم به دلیل نامشخص بودن زمان شروع لیگ برتر و محدودیت های 
کرونایی جدید تعطیل شد. 

برپایه این گزارش  ، تیم فوتسال فردوس قم که به سرمربیگری حسین صبوری و مربیگری سیدوحید غیاثی دو تن از چهره های 
شاخص و مطرح فوتسال قم آماده بازی های فصل 13۹۹ لیگ برتر فوتسال باشگاه های کشور می شد، تمرینات و برنامه های 

آماده سازی خود را تعطیل کرده است.
نماینده فوتسال قم با حمایت مجتمع فردوس برای دوره جدید لیگ برتر فوتسال آماده می شود، لیگی که البته هنوز مجوزهای 
لازم از ستاد مقابله با کرونا را نگرفته و معلوم نیست که چه زمانی رسما آغاز می شود، به همین دلیل تمام تیم های لیگ برتری 

در بلاتکلیفی قرار دارند.
تیم فوتسال فردوس قم نیز که تمرینات خود را برای حضور در لیگ برتر ۹۹ همه روزه در سالن دو هزار نفری مجموعه ورزشی 
شهید حیدریان قم برگزار می کرد، به دلیل نامشخص بودن زمان شروع لیگ برتر و شایعاتی که حکایت از آغاز لیگ جدید در 

فصل زمستان دارد، بازیکنان خود را به استراحت فرستاد.
قمی های علاقمند به فوتسال بعد از دو سال حضور نماینده شهرشان به نام سوهان محمد سیما در لیگ برتر فوتسال 
باشگاه های کشور، امسال به دنبال تغییر حامی مالی نماینده فوتسال قم، این تیم را با نام فردوس برابر حریفان لیگ برتری 
حمایت و طرفداری خواهند کرد، هر چند به دلیل شیوع ویروس کرونا قرار است بازی های این فصل بدون حضور تماشاگر به 
انجام برسد. در دوره جدید لیگ برتر فوتسال باشگاه های کشور 1۴ تیم حضور دارند که بر اساس تصمیم سازمان لیگ فوتسال 
ایران قرار است در دو گروه هفت تیمی به شکل دوره ای و در قالب دیدارهای رفت و برگشت به رقابت بپردازند تا سه تیم صعود 

کننده از هر گروه به مرحله بعد مشخص شوند.
در این دوره لیگ برتر فوتسال رسول قلی زاده مدیرعامل تیم فوتسال فردوس قم است و نماینده قم با تغییراتی نسبت به فصل 
گذشته، تیمی با میانگین سنی 23 سال آماده بیست و دومین دوره مسابقات لیگ برتر فوتسال باشگاه های کشور می کند، 

لیگی که شاید با تمهیدات ستاد مقابله با کرونا به جای دوره ای برگزار شدن به صورت مجتمع به انجام برسد.

بسکتبالیست بلند قامت و اهل دومنیکن تیم شیمیدر قم برای بازی در مسابقات انتخابی قاره آمریکا به اردوی تیم 
ملی کشورش ملحق شد. 

برپایه این گزارش  ، ایلوی وارگاس سنتر 212 سانتیمتری و اهل دومنیکن تیم بسکتبال شیمیدر قم که یکی از 
چهره های شاخص شیمیدر در دو هفته آغازین فصل جدید لیگ برتر بسکتبال باشگاه های کشور بود، اردوی شیمیدر 

را برای همراهی تیم ملی کشورش ترک کرد.
این بازیکن که سابقه دو دوره همراهی تیم ملی دومنیکن در مسابقات جام های جهانی 201۴ و 201۹ را دارد، 
بلافاصله بعد از بازی های تیم ملی دومنیکن به اردوی شیمیدر ملحق خواهد شد تا در مرحله دوم از دور مقدماتی لیگ 

برتر بسکتبال به میدان برود.
تیم بسکتبال شیمیدر قم با درخشش وارگاس و همچنین کلوین آمایو دیگر خرید خارجی اهل کانادای خود که در 
نقل و انتقالات فصل جاری لیگ برتر بسکتبال باشگاه های کشور به این تیم ملحق شدند، توانست دو بازی متوالی 

خود از دور نخست مرحله مقدماتی لیگ برتر بسکتبال را به نفع خود تمام کند.
نماینده بسکتبال قم در گروه دوم از مرحله مقدماتی فصل جدید لیگ برتر بسکتبال باشگاه های کشور با چهار امتیاز 
حاصل از دو پیروزی متوالی مقابل تیم های نیروی زمینی تهران و آینده سازان تهران در صدر جدول ایستاده و تیم 

ذوب آهن اصفهان با همین تعداد امتیاز و تفاضل کمتر در رده دوم جای دارد.
در این گروه تیم مطرح و پرآوازه مهرام تهران نیز حضور دارد که به دلیل ابتلای بازیکنانش به ویروس کرونا در مرحله 
نخست لیگ برتر بسکتبال به میدان نرفت، ضمن اینکه تیم های دیگری نظیر مس کرمان، شهرداری بندرعباس  و 

اکسون تهران نیز در این گروه حضور دارند.
در پایان دیدارهای مرحله مقدماتی لیگ برتر بسکتبال باشگاه های کشور که با حضور 1۶ تیم در دو گروه جریان دارد، 
هر هشت تیم حاضر در گروه های دوگانه به مرحله پلی آف می روند تا تیم های راه یافته به مرحله نهایی مشخص شده 

و تکلیف لیگ امسال پیش از شروع بازی های المپیک توکیو مشخص شود.

بازیکن شیمیدر قم در مسابقات انتخابی قاره آمریکابلاتکلیفی و تعطیلی تمرینات تیم فوتسال فردوس قم 

 کارشناس داوری فوتبال، گفت: تا زمانیکه برنامه ریزی و امکانات نداشته باشیم 
و برای تربیت داوران از شیوه نوین آموزشی استفاده نشود، داوران پیشرفتی نسبت 

به قبل نخواهد داشت. 
نوید مظفری در خصوص اعتراض مربیان به عملکرد داوران در 2 هفته ابتدایی 
لیگ برتر، اظهار داشت: متاسفانه اعتراض به داوری ها مجددا افزایش پیدا کرده 
است. داوران ما در هفته دوم چند اشتباه عجیب داشتند اما این دلیل مناسبی 
برای اعتراض مربیان، بازیکنان و باشگاه ها نیست.  وی ادامه داد: در زمان حضور 
»عبدالرحمان شاه حسینی« در کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال هیچ فردی 
انجام دهد چون می  جرات نداشت کوچکترین صحبتی در خصوص داوری 
دانست با او برخورد شدیدی خواهد شد اما امروز کمیته انضباطی ما حمایتی از 
داوران نمی کند و افراد هر طوری که بخواهند در خصوص آنها اظهار نظر می کند.
گلایه  ما  داوران  از  هرروز  که  آقایانی  گفت:  ایران  فوتبال  داوری  کارشناس 
می کنند، بررسی کنند و ببینند فدراسیون فوتبال چه قدمی برای این افراد برداشته 
است. فدراسیون فوتبال هیچ برنامه ای برای تحول در داوری ندارد و به همین دلیل 
کسی هم نباید انتظار پیشرفت داوران را داشته باشد. وی تصریح کرد: اینکه فصل 
جدید مسابقات فوتبال شروع می شود دلیلی برای پیشرفت داوران نیست. برای 
تغییر در داوری ایران ابتدا باید نگرش ها تغییر کند و باید به سراغ کسانی برویم 
که چیزی برای آموختن به داوران جوان کشورمان داشته باشند. مظفری اظهار 

داشت: تا زمانی که استان های ما در تربیت داوران شیوه خود را تغییر ندهند و از 
شیوه های نوین آموزشی بهره نبرند شاهد پیشرفت نخواهیم بود. یکی از مشکلات 
جدی که در داوری وجود دارد فشار هیات های استانی برای استفاده از داوران آنها 
در مسابقات لیگ برتر و لیگ دسته یک است. این موضوع شایسته سالاری را از 
بین برده و هر رییس هیاتی که قوی تر باشد داوران بیشتری در مسابقات خواهد 
داشت. کارشناس داوری فوتبال کشورمان تاکید کرد: باید ارتباط سالمی میان 
داوران و مربیان برقرار کنیم و یاد بگیریم مشکلات همدیگر را درک کنیم. وقتی 
این ارتباط نباشد هیچکس، دیگری را درک نمی کنند و هزاران مشکل به وجود 
می آید. داوران باید در فصل حداقل  سه بار با مربیان هم اندیشی کنند و این 
اصلا فساد نیست و فساد فوتبال ما در جاهای دیگر است. دیروز یکی از بازیکنان 
پرسپولیس از داور مسابقه حمایت داشت ولی هیچکس از او تقدیر نکرد و متاسفانه 
در فوتبال ایران یاد گرفته ایم رفتارهای خوب را نبینم و فقط به حواشی توجه کنیم. 
وی تصریح کرد: اگر می خواهیم داوری فوتبال کشورمان درست شود باید در ابتدا 
در راس کمیته داوران فدراسیون فوتبال شایسته سالاری کنیم. فریدون اصفهانیان 
در زمان داوری یکی از بهترین ها بوده اما در مدیریت کارنامه درخشانی نداشته و 
خیلی عجیب است که این فرد ناموفق مجددا رییس کمیته داوران ایران می شود. 
مظفری با اشاره به ضعف امکانات در داوری فوتبال ایران اظهار داشت: داوران ما 
به شدت از نظر امکانات ضعیف هستند. آنها باید محل خاصی برای تمرین داشته 

باشند یا حداقل پزشک مخصوص داوران در اختیار داشته باشند اما از تمامی این 
امکانات محروم هستند. وی در خصوص حواشی ایجاد شده در خصوص علیرضا 
فغانی و خط خوردن نام او از داوران بین المللی فوتبال کشور و بازگشت او به این 
لیست گفت: واقعیت این است که اگر ما کشوری مانند آلمان بودیم که داوران آن 
با برنامه ریزی برای قضاوت در جام جهانی انتخاب می شدند هیچ مشکلی با خط 
زدن فغانی نداشتم. اما فغانی به خاطر عملکرد فدراسیون در جام جهانی حضور 
پیدا نکرده و عملکرد شخصی او دلیل حضورش بوده و او مانند گل قرمزی است 
که در کویر رشد کرده است. مظفری تاکید کرد: یک زمانی در فوتبال ایران ۶ نفر به 
راحتی می توانستند دربی را قضاوت کنند و فدراسیون فوتبال می ماند کدام داور 
را انتخاب کند اما الان شرایط کاملا متفاوت است و فدراسیون فوتبال به خاطر 
نداشتن داور می ماند چه کسی را برای قضاوت دربی انتخاب کند.  کارشناس 
داوری فوتبال ایران با انتقاد از شیوه جوانگرایی کمیته داوران گفت: متاسفانه 
شیوه جوانگرایی در داوری ما تغییر کرده و این شیوه اصلا درست نیست. ما باید 
دو برنامه برای جوانگرایی داشته باشیم که یکی بلند مدت و دیگری شیوه گل 
خانه ای است. ما در استان ها داوران جوان بسیار خوبی داریم که باید جمع شوند 
و با حضور مدرسان قوی آموزش ببینند. وی در پایان در خصوص اینکه شنیده می 
شود از داوران تست کرونا گرفته نمی شود، اظهار داشت: نمی توانم این موضوع را 

تایید یا تکذیب کنم اما قرار بوده که تست گرفته شود.

برخورد با اعتراض ها حرفه ای نیست؛

مظفری: داوران فوتبال امکاناتی برای پیشرفت ندارند

آگهی مزایده ششدانگ اعیان احداثی شرکت پیشگام فرس واقع در حوزه ثبت 
ملک جعفریه مربوط به پرونده اجرایی کلاسه 9500020

بموجب پرونده اجرایی کلاسه مذکور )کلاسه بایگانی 9500020( اجرای ثبت 
جعفریه مستند سند رسمی چک به شماره سریال 46/637742/1551 بانک 
ملت له: آقای غلامرضا مروج اسکویی و علیه: شرکت پیشگام فرس و سید بشیر 
میرقادری که مبلغ طلب 7/586/612/500 ریال می باشد 115/6 سهم مشاع 
از 240 سهم ششدانگ اعیانی احداثی شرکت پیشگام فرس به نشانی: قم جاده 
قدیم تهران شهرک صنعتی شکوهیه فاز دو بلوار شهید دوران کوچه هشت واحد 

148 و 149 شرکت پیشگام فرس از طریق مزایده بفروش می رسد.
حدود و مشخصات ثبتی ملک مورد مزایده بدین شرح می باشد:

شرکت پیشگام فرس دارای عرصه مساحت 11340 مترمربع می باشد. مساحت 
کل اعیانی کارخانه 1131 مترمربع میباشد. کل اعیانی موجود در دو قسمت قابل 
ذکر است که قسمت اول بصورت سوله صنعتی یک ونیم دهانه با ابعاد) 75/18 
* 36متر( با کاربری سالن تولید با بالکن های یک متری در طول سوله و سایه 
گیری 5/2 متری در طول سوله موجود است وموجودیت دیوارهای محیطی سوله 
آجری دو طرف نما با کف بتنی دارای دو درب کشویی میباشد. و قسمت دوم در 
سه قسمت که شامل ساختمان اداری و نگهبانی و ساختمان کارگری و انبار می 
باشد. ساختمان انبار با زیربنای 56متر بصورت اسکلت فلزی با سقف طاق ضربی 
و دیوارهای پیرامونی با اندود سیمانی موجود است ساختمان اداری بازیربنای 
300متر با بالکن باران گیر در سه طرف با کف فرش سنگ و پوشش دیوارهای 

داخلی با پوشش 5/1 متر و الباقی سفیدکاری دارای آشپزخانه اپن و 3 اتاق اداری 
و فضای آزمایشگاهی و اتاق اطلاعات و نگهبانی و سرویس بهداشتی و حمام 
است پوشش سقف ایزوگام و نمای ساختمان سنگ گرانیت می باشد. آشپزخانه 
با کف سرامیک و بدنه کاشی با کابینت )ام – دی – اف( و فضای مورد نظری برای 
آزمایشگاه با کف سرامیک و بدنه کاشی موجود است. ساختمان کارگری با بنای 
100متر مربع با نمای سنگ دارای دو اتاق و آشپزخانه اپن با کابینت )ام – دی – 
اف( و سرویس بهداشتی و حمام با کف سرامیک و پوشش بدنه سرامیک با اسکلت 
فلزی و دیوار باربر و سقف طاق ضربی موجود است. این ساختمان در سه ضلع 
دارای بالکن و باران گیری یک متری است. سیستم سرمایش ساختمان های 
موجود کولر آبی و کولر گازی و سیستم گرمایش پکیچ و رادیاتور و بخاری گازی 
می باشد. فضای مابین ساختمان اداری و سوله تولید دارای کف سازی بتنی است 
سایر محوطه موجود فاقد کف سازی است. کارخانه دارای انشعابات آب و برق و گاز 
و تلفن می باشد طبق نظریه کارشناسی و ارزیابی ششدانگ اعیان احداثی با توجه 
به موارد صدر الاشاره و کیفیت ساخت و بدون در نظر گرفتن دیون دولتی و با توجه 
به وضع موجود مستحدثات به مبلغ 15/757/500/000 ریال ارزیابی گردیده 
است مزایده 115/6 سهم مشاع از 240 سهم ششدانگ اعیان ملک مذکور که 
عرصه آن متعلق به شرکت شهرکهای صنعتی استان قم می باشد از ساعت 9 صبح 
الی 12 ظهر روز سه شنبه مورخه 1399/09/18 در اداره اجرای اسناد رسمی 
جعفریه واقع در خیابان امام برگزار می گردد مزایده پلاک ثبتی مذکور از مبلغ پایه 
براساس طلب از مبلغ 7/586/612/500 ریال شروع و به بالاترین قیمت فروخته 

خواهد شد شرکت در مزایده منوط به پرداخت 10درصد از مبلغ کارشناسی به 
 870100004076013201895665IR شبا شماره  به  ثبت  سپرده  حساب 
و  باشد  می  واریز 3383013276140111022171323502004  باشناسه 
حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده 
مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت 5 روز از تاریخ برگزاری مزایده 
به حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی 
که ظرف مهلت مقرر مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز ننماید مبلغ 
مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد و در این صورت 
عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد. حق الحراج مازاد 
بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود. در ضمن بدهی های ملک اعم 
از مالیات و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن 
معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. در صورت توافق بر 
واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام 
خواهد شد. و چنانچه روز مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیرمترقبه گردد مزایده 
روز اداری بعد از تعطیل در همان محل و ساعت انجام می شود و حقوق دولتی 
وحق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. ضمنا تنظیم سند انتقال اجرائی 
منوط به مفاصا حساب از دارائی و شهرداری عند اللزوم از مراجع ذیصلاح دیگر 

می باشد. )م الف 13338(
تاریخ انتشار آگهی مزایده: روز دوشنبه سوم آذر 1399
محمدرضا خدایاری- رئیس ثبت اسناد و املاک جعفریه

آگهی مزایده اموال غیرمنقول )اسناد ذمه(
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برجام تنها در خصوص برنامه هسته ای ایران است 

احیای برجام و ضرورت شفاف سازی 
درباره مسائل غیرمرتبط

برجام توافقنامه ای است که تنها در خصوص برنامه هسته ای ایران است 
و گره زدن آن با مسائل دیگر مانند برنامه موشکی و یا سیاست های منطقه 

ای ایران کمکی به احیای آن نمی کند. 
توافق هسته ای ایران و آمریکا موسوم به برجام در سالهای بعد از انعقاد 
فراز و فرودهای بسیاری از سرگذرانده است.این توافق علیرغم مذاکرات 
سنگین و طولانی بین دیپلمات های ایرانی با نمایندگان 1+5 در عرصه 
اجرا با کارشکنی ها و بدعهدی های مکرر امریکا و بویژه شرکای غربی 
مواجه شد. همین تجربه سالهای اخیر در حالی که می توانست با عمل به 
تعهدات، سنگ بنایی برای تعاملات و گفت و گوها شود، به نوعی دیوار بی 
اعتمادی با غرب را بلندتر کرد. دونالد ترامپ در دوران ریاست جمهوری 
خود به سفارش لابیهای سعودی-صهیونیستی و در سایه بی عملی سایر 
شرکا از هیچ اقدام مخربی برای نابودی برجام فروگذار نکرد. شعار ترامپ 
این بود که برجام بدترین توافق تاریخ آمریکاست و او می تواند به توافق 
بهتری با ایران دست یابد که هم محدودیتهای پیش بینی شده در برجام را 
افزایش دهد و هم برنامه موشکی و سیاستهای منطقه ای تهران را به زعم 
خود تعیبن تکلیف کند. هر چند ترامپ و دولت او اساسا اراده معطوف به 
گفت و گو و مذاکره نداشتند و صرفا نگاهی سلبی و تخریبی در قبال ایران 
در پیش گرفته بود. بلندپروازی های ترامپ باعث شد که حتی نتواند یک 
عکس یادگاری با مقامات ایرانی داشته باشد. در هر صورت دوران ترامپ 
کمتر از دو ماه دیگر به پایان می رسد و جو بایدن نامزد پیروز دموکراتها 
قرار است راهی کاخ سفید شود. سیاست اعلامی بایدن در رقابتهای 
انتخاباتی بازگشت به برجام بوده است. با این حال باید دید گذشته از 
سیاست اعلامی بایدن دولت وی چهرویکرد اعمالی در این خصوص 

خواهد داشت.
نامزدهای  از  یکی  شود  می  گفته  که  دموکرات  سناتور  کونز  کریس 
احتمالی کرسی وزارت خارجه آمریکاست، روز 1 آذر گفت که تنها در 
صورتی از بازگشت به توافق هسته ای حمایت می کند که راهی برای 
نیابتی در  از نیروهای  ایران و حمایتش  برنامه موشکی  محدود کردن 

منطقه وجود داشته باشد.
این اظهارات در سالهای اخیر به کرات مطرح شده و پاسخش را هم 
گرفته است.واقعیت این است که برجام توافقنامه ای است که تنها در 
خصوص برنامه هسته ای ایران بوده و گره زدن آن با مسائل دیگر خصوصا 
برنامه موشکی ایران چندان معقول به نظر نمی رسد. در قطعنامه 2231 
که بر اساس برجام تصویب شده تنها از ایران خواسته شده تا از  فعالیت 
مرتبط با توسعه موشک های بالستیکی خودداری کند که با قابلیت حمل 

سلاح هسته ای طراحی شده باشد.
پیوند زدن برجام با برنامه موشکی و سیاستهای منطقه ای ایران افتادن 
در ورطه دور باطلی است که نتیجه بخش نخواهد بود. چرا که اگر قرار 
باشد موضوعات جدیدی در دستور کار هرگونه مذاکرات احتمالی قرار 
با عنایت به بدعهدی و سابقه سیاه شرکای برجامی  ایران هم  گیرد، 

میتواند پیشنهادات و ایده های جدیدی روی میز قرار دهد.
میخائیل اولیانوف، نماینده ویژه روسیه در سازمان های بین المللی واقع 
در وین روز 1 آذر در توییتی نوشت: بسیاری از تحلیل گران می گویند که 
عادی سازی اوضاع پیرامون برجام نیازمند رسیدگی به برنامه موشکی و 
رفتار منطقه ای ایران است، این اشتباه است. سنجیده نیست که پرونده 
هسته ای را با باقی مسائلی قاطی کنیم که تنها شانس حل شدن شان از 

طریق بستر منطقه ای گسترده تری است.
چندی پیش نیز سرگئی ریابکوف معاون وزیر امور خارجه روسیه در 
این مورد گفته بود: ایران اجازه کامل برای توسعه برنامه موشکی خود در 
راستای تامین امنیتش دارد این حق انکارناپذیر جمهوری اسلامی ایران 

است.
مقامات جمهوری اسلامی از جمله محمد جواد ظریف، وزیر خارجه 
کشورمان پیش از این بارها تاکید کرده اند که بحث در مورد موشک های 

بالستیک موضوع هیچ مذاکره ای نخواهد بود.
البته اختلاف جزئی در خصوص برنامه موشکی ایران در دوران باراک 
اوباما، رئیس جمهور پیشین آمریکا نیز وجود داشت. باراک اوباما فروردین 
13۹5 از روح برجام سخن گفت و آزمایش موشکی ایران در اسفند ۹۴ 
را خلاف روح برجام دانست. جان کری وزیر خارجه ضد جنگ اوباما هم 
مهرماه 13۹5 در گفتگو با فارین افرز آزمایش های موشکی را مخل برجام 

دانسته و آرزو کرد که رفتار ایران به تدریج تغییر کند.
اما واقعیت آن است که نمی توان در منطقه بی ثبات و پرآشوب خاورمیانه 
کشور و مردم ایران را بی دفاع رها کرد. مسئولیت حفاظت و حراست از 
امنیت از شهروندان ایرانی مهمترین وظیفه حکومت است. بنابراین ایران 
حق دارد ترتیبات امنیتی لازم را برای دفاع از منافع خود اتخاذ و اجرایی 
کند. نکته قابل توجه اینجاست که تمامی هزینه های دفاعی ایران به 
مراتب کمتر از هزینه مشتریان ایالات متحده در همسایگی ایران است 
که برای خرید پیچیده ترین سلاح ها به ارزش صدها میلیارد دلار از جمله 

موشک های دوربرد مسابقه می دهند.
در زمان جنگ ۸ ساله و حمله صدام حسین به ایران، عراق بسیاری 
از شهرهای ایران را موشک باران کرد برخی از موشک ها دارای عامل 
ایالات  از جمله  از کشورهای غربی  برخی  توسط  بودند که  شیمیایی 
متحده و آلمان تهیه شده بودند. در نتیجه این حملات، غیر از صدها هزار 
انسان بی گناه ایرانی که مستقیم جان خود را از دست دادند، هزاران نفر 
قربانیان این حملات هنوز هم از آثار آن رنج می برند. با این وجود، ایران 
حتی از خرید ابتدایی ترین ابزار دفاعی برای جلوگیری از حداقل تهاجم، 
منع شد. اعمال چنین محدودیت هایی علیه ایران توسط کشورهای غربی 

هنوز ادامه دارد.
نظریه پردازان روابط بین الملل بر این باور هستند که نظام بین الملل 
ساختاری آنارشیک دارد. بنابر این عدم اعتماد کامل به دیگر بازیگران 
این ساختار است.  در  به خود مهمترین اصل  اتکا  و  الملل  بین  نظام 
عقلانیت بازیگران ایجاب می کند که کشورها تأمین امنیت خود را به 

دیگران واگذار نکنند و در تامین امنیت به خود متکی باشند..
برنامه موشکی ایران بر اساس حقوق بین الملل و منشور ملل متحد 
قابلیت اعمال محدودیت یا ممنوعیت نخواهد داشت زیرا بر اساس اصل 
تساوی حاکمیت ها و حق ذاتی دفاع مشروع است و برای ایران نه تنها 
هیچ محدودیتی برای توسعه و تحقیق نظامی در زمینه موشک های 
دوربرد در چارچوب حقوق بین الملل وجود ندارد، بلکه چنین برنامه ای 
یک حق ذاتی است و به منظور حفظ موجودیت یک کشور ضروری است.

کارشناس مسائل بین الملل با بیان نظارت کامل آژانس بین المللی انرژی 
اتمی بر فعالیت های هسته ای ایران، گفت: فعالیت های هسته ای ایران کاملا 
شفاف است و اروپایی ها یا آمریکایی ها فضایی برای بهانه جویی در این حوزه 

ندارند و بهتر است به جای فرافکنی به تعهدات خود عمل کنند. 
 IR2 حسن بهشتی پور با اشاره به عملیاتی شدن موفق سانتریفیوژهای نوع
در ایران، اظهار کرد: فعال کردن سانتریفیوژها حتی از نوع IR۸ در مقیاس 
تحقیق و توسعه قبلا در ایران انجام شده بود و عملیاتی شدن آنها و قرار گرفتن 
آبشارهای آنها در مدار با اطلاع آژانس بین المللی انرژی اتمی صورت گرفته و 
موضوعی نیست که بخواهد اروپایی ها را درباره فعالیت های صلح آمیز ایران 

نگران کند.
وی درباره ادعای مطرح شده از سوی مدیر کل آژانس بین المللی انرژی 
اتمی درباره وجود اورانیوم غنی شده در مراکز بازدید شده از سوی بازرسان 
آژانس، تصریح کرد: ایران حسن نیت خود را با اجازه دادن به بازرسان برای 
بازدید از مراکز مورد نظر نشان داده، بنابراین یافتن اورانیوم غنی شده کمتر از 
پنج درصد در این مراکز نباید مستمسکی برای بهانه جویی سیاسی اروپایی ها 
شود و جمهوری اسلامی هم توضیحات لازم را درباره این موضوع به صورت 

محرمانه به آژانس اعلام کرده است.

این تحلیلگر مسائل راهبردی افزود: ایران خواستار اجرای برجام است و اگر 
سقف ذخایر اورانیوم ایران از 300 کیلو بالاتر رفته، این موضوع برگرفته از مفاد 
خود برجام درباره حق ایران به عنوان یک طرف قرارداد برای کاهش تعهدات 

در صورت اجرا نشدن تعهدات طرف های دیگر است.
بهشتی پور تصریح کرد: ده ها گزارش آژانس بین المللی انرژی اتمی و هزاران 
ساعت بازدید بازرسان این نهاد بین المللی از تاسیسات هسته ای ایران در دوره 
مدیرکلی یوکیا آمانو و رافائل گروسی و دیگر مدیران این نهاد موید همکاریهای 

ایران با آژانس بوده است.
انجام بی سابقه ترین نظارت های آژانس در مورد ایران 

وی با بیان اینکه بی سابقه ترین نظارت های آژانس در مورد ایران انجام شده 
است، خاطرنشان کرد: حتی برنامه کاهش تعهدات ایران با اطلاع آژانس و 
تحت نظر این نهاد بین المللی انجام شده و بنابراین هیچ بهانه ای برای فرافکنی 

سیاسی اروپایی ها باقی نمی ماند.
این کارشناس مسائل بین الملل خواستار متعهد بودن تروئیکای اروپایی به 
تعهداتشان در قبال ایران شد و افزود: ایران تنها در صورتی گام های برداشته 
شده در حوزه کاهش تعهدات را لغو می کند که اروپایی ها به 11 تعهد خود در 

قبال جمهوری اسلامی عمل کنند.

بهشتی پور تصریح کرد: بعد از خروج آمریکا از برجام در اردیبهشت ۹7، 
اروپایی ها در نامه ای خود را متعهد به برجام عنوان کردند و 11 مورد تعهد خود 
در قبال ایران را یادآور شدند که متاسفانه به بهانه نگرانی از تحریم آمریکا در طی 

این مدت این تعهدات را عملیاتی نکردند.
وی با بیان اینکه انتظارت ایران درباره حق فروش نفت و تراکنش مالی بین 
المللی یک انتظار حداقلی است، گفت: باتوجه به تغییر ریاست جمهوری 
در آمریکا، ایران انتظار دارد اروپایی ها در جستجوی راه حل های جدیدی 
برای اجرای تعهداتشان در قبال ایران باشند و حتی در صورت لزوم با رییس 

جمهوری منتخب ایالات متحده در این باره گفت و گو کنند.
بهانه جویی هسته ای جای مانور ندارد

این کارشناس مسائل هسته ای، حل مسائل مورد اختلافی برجام را وابسته به 
نگاه تمامی طرفین برجام از جمله ایران و آمریکا دانست و افزود: تحلیل غلطی 
وجود دارد که معتقد است آمریکا تنها تصمیم ساز و تصمیم گیر در این مساله 
است اما در واقعیت چنین نیست و سیاست های اعلامی و اجرایی ایران،  کاملا 
در شکل گیری سیاست های اعلامی و اجرایی طرف های مقابل یعنی تصمیم 

گیران اروپایی و آمریکایی موثر است.
بهشتی پور، نگرانی درباره فعال شدن مکانیسم ماشه در صورت بازگشت 
آمریکای دوران جو بایدن به برجام را بی مورد دانست و افزود: پرونده ابعاد 
آنچه  نیز  با امضای برجام بسته شد واکنون  ایران  برنامه هسته ای  نظامی 
مستمسک بهانه جویی اخیر تروئیکای اروپایی علیه ایران شده وجاهت فنی 

ندارد و تنها یک سیاسی کاری و فرافکنی است.
رژیم  تحریک  با  هایی  بهانه جویی  بایدن  و  اروپا  است  وی گفت: ممکن 
صهیونیستی علیه ایران در حوزه توانایی موشکی یا فعالیت های منطقه ای و 
مسائل حقوق بشری داشته باشند که اینها هم ارتباطی به برجام ندارد و می 

توان گفت که در موضوع هسته ای فضایی برای مانور آنها وجود ندارد.
بهانه دست دشمن ندهیم

این کارشناس مسائل سیاسی در عین حال خطاب به جریان های مخالف 
برجام که موضوع از بین رفتن تاسیسات اتمی ایران را همواره مطرح می 
کردند، گفت: بیانیه اخیر تروئیکای اروپایی و همچنین گزارش های آژانس 
نشان داد که صنعت هسته ای ایران بومی  شده و فعال است و برجام آنرا از بین 

نبرده است.
بهشتی پور گفت: بهانه ای برای بهانه جویی رژیم صهیونیستی و آمریکا در 
حوزه هسته ای وجود ندارد اما باید مراقب باشیم به دست دشمن بهانه ندهیم 
زیرا آنها به ما چک سفید امضا نداده اند و همواره دنبال ایجاد مشکل برای ما 

هستند.
به گزارش خبرنگار ایرنا، سه شریک اروپایی برجام در بیانیه ای از اقدامات 
ایران که در حال تهی کردن توافق از مزایای اصلی آن در زمینه منع اشاعه است 

ابراز نگرانی کرده اند.
تروئیکای اروپایی خواستار بازگشت ایران به تعهدات و پایبندی کامل به مفاد 
توافق هسته ای شده و انجام این اقدامات از سوی ایران را برای نجات این توافق 

ضروری دانسته اند.
این ابراز نگرانی اروپایی ها در حالی مطرح شده که ایران در سال های اخیر 
بیشترین هزینه را برای حفظ و ماندگاری توافق هسته ای متحمل شده و سهم 

اروپایی ها در این زمینه تقریبا هیچ بوده است.

بهشتی پورکارشناس مسائل بین الملل: 

اروپایی ها به جای فرافکنی به تعهدات خود عمل کنند

قهرمان رفع تحریم، مقامی است که این روزها گروهی از 
مخالفان دولت برای دست یافتن به آن در انتخابات آینده، 
نه از تطهیر آمریکا ابایی دارند و نه از ناامید شدن مردم در 
شرایط خاص کشور نگرانند. در این میان رییس جمهوری 
مردم را قهرمان واقعی و ناامید ساختن آن ها را خیانت به 

کشور می داند. 
حجت الاسلام »حسن روحانی« در ماه های اخیر بارها 
سخن از امید و تقویت آن گفته و ناامیدسازی مردم در شرایط 
کنونی را بزرگترین خیانت به آن ها توصیف می کند. در 
واقع رییس جمهوری ماه ها و سال هاست که امید و اعتماد 
مردم به مسوولان کشور را مهم ترین پشتوانه دولت و نظام 
می داند. با وجود این،  اما مخالفان همچنان در مقام انکار 
واقعیات به ناامیدساختن مردم از عملکرد دولت مشغول اند 
تا شاید در آینده ای نه چندان دور از رهگذر این تضعیف، به 
پاستور راه یابند و قهرمان مردم شوند اما اینکه مردم ناامید 
چه استقبالی از قهرمانی آن ها خواهند کرد سوالی است 
که در کشاکش درگیری های سیاسی و جناحی در حال گم 

شدن در میان ده ها پرسش است.
هشدار درباره سیاسی شدن کرونا

مقابله با پاندمی پیچیده کرونا، به دلیل ناشناخته بودن 
این ویروس کشنده، به یکی از دشوارترین مسوولیت های 
مقامات ایران و سراسر جهان تبدیل شده است. مسوولیتی 
خطیر و سنگین که با جان انسان ها مرتبط است و نوع 
اجرای آن ابزاری برای مقایسه عملکرد و توانایی دولتها شده 
با این پدیده ممکن  است. در عین حال دشواری مقابله 
این  با  مقابله  مسوولان  میان  را  نظرهایی  اختلاف  است 
ویروس منحوس به وجود آورد مانند آنچه این روزها در وزارت 
بهداشت مشاهده می شود. اختلاف نظر میان وزیر و معاونان 
وی گرچه امری طبیعی و در شرایط بغرنج کنونی طبیعی تر 
است اما تیترهای برخی رسانه ها، از این اختلاف تحلیل 

های عجیبی حکایت می کنند که نشان می دهد کرونا و 
نحوه مقابله با آن بازهم به صدر سوژه های انتقادی-سیاسی 
بازگشته و موضوعی با اهمیت جان مردم بار دیگر به دستاویز 
سیاسی تبدیل شده است. این موضوع نشان می دهد که 
هشدار هفته گذشته رییس جمهوری درباره سیاسی شدن 
موضوع کرونا چندان بی سبب نبوده است. حجت الاسلام 
با تاکید مجدد به همه سیاسیون،  آبان  روحانی عصر2۶ 
رسانه ها و صاحبان تریبون ها برای اینکه عرصه مقابله با کرونا 
و حفظ سلامت مردم را به میدان کشکمش های سیاسی 
تبدیل نکنند، گفت: »دولت و ستاد ملی مبارزه با کرونا طی 
۹ ماه گذشته، فارغ از جریان سازی های سیاسی و حاشیه 
پردازی های رسانه ای، به طور هماهنگ و منسجم در مسیر 
خدمت به سلامت مردم کار خود را انجام داده و هیچ گاه 
اجازه نداده اند این کشمکش ها و حاشیه پردازی ها مسیر 
خدمت را مختل کند.« دولت ماههاست تلاش می کند بی 
توجه به حاشیه ها مسوولیت دشوار خود را به انجام رساند اما 
گاهی شدت هجمه های سیاسی و رسانه ای به اندازه ای 
افزایش می یابدکه دولت مجبور به واکنش می شود. حاشیه 
های ایجاد شده گرچه برای تریبون داران و توییت زنندگان، 
بعضا تایید و لایک همفکران را در پی دارد اما تمرکز فعالیت 

دولتمردان را کم می کند و امکان اشتباه را بالا می برد.
نقد دولت حتی به قیمت تطهیر آمریکا

کرونا و تصمیمات ستاد مقابله با آن تنها کانون هجمه به 
دولت در این روزهای سخت نیست. با پیروزی  »جوبایدن« 
در انتخابات ریاست جمهوری آمریکا، جبهه جدیدی هم 
علیه دولت باز شده است که انواع حملات از این جبهه 
صورت می گیرد. تفاوتی نمی کند که دولت بارها تاکید 
کند که برنامه های کشور را به هیچ موضوعی جز مقاومت 
مردم و تلاش خود گره نزده است، تفاوتی نمی کند بارها 
اعلام کند که تصمیمی به مذاکره با آمریکا ندارد مگر آنکه 

این کشور به تعهدات پیشین بازگردد، تفاوتی نمی کند که 
دلار ارزان یا گران شود، تفاوتی نمی کند کالاها از گمرک 
آزاد شوند یا باقی بمانند، در هر صورت توپخانه رسانه ای 
این جبهه با تمام قوا علیه دولت در حال فعالیت است. در 
میان این هجمه ها اما نه تنها امید و اعتماد مردم بلکه قواعد 
رقابت سیاسی و جناحی هم به فراموشی سپرده می شود 
و برای تضعیف دولت آگاهانه و به عمد تحریم ها و جنگ 
افتصادی گسترده آمریکا نادیده گرفته شده یا تقلیل می 
یابد. کار حتی به تطهیر کاخ سفید هم کشیده است که 
رییس جمهوری درباره آن هشدار می دهد و می گوید: 
»بسیار مهم است که ما به اسم نقد قواعد بازی سیاسی را 
به هم نزنیم، به اسم نقد دولت، دنبال تطهیر آمریکا نباشیم، 
دنبال تبرئه دولت آمریکا نباشیم، این دولت جنایتکار است 
دولتی  آمریکا  اخیر  دولت  کنید.  تبرئه  می خواهید  چرا 
جنایتکار و تروریست است یک عده ای مدام دولت آمریکا 
را تطهیر می کنند و مجانی هم این کار را انجام می دهند.« 
گرچه گوش ها و چشم های برخی مخالفان بر واقعیات و 
آمارهای کشور خودخواسته بسته است اما رییس جمهوری 
بازهم از آن ها خواسته آمارهای سال های تحریم و پیش از 
آن را مقایسه کنند و تاکید کرده است: »چرا این واقعیت ها 
را به مردم نمی گویید؟ بیایید آمار اقتصادی سال ۹3، ۹۴، 
۹5 و ۹۶ را با سال های ۹7،  ۹۸ و ۹۹ مقایسه کنید. در سه 
سال که در جنگ بودیم آمار یک جور است، در چهار سال در 
تحریم بودیم. تحریم در سال ۹۶کمی برداشته شد. آن وقت 

تحریم بود امروز جنگ است و این دو مقوله است.«
واقعیات جبر و مثلثات نیست 

اما انتخابات نزدیک است
انکار عامدانه شرایط سخت کشور و مقصر جلوه دادن 
دولت و نفرین رییس جمهوری، چشم بستن بر واقعیت 
است. به دلیل همین چشم پوشی است که رییس جمهوری 

استفهامی از این گروه پرسیده است که آمار روشن و قابل 
قیاس شرایط اقتصادی کشور، مگر جبر و مثلثات است که 
درک و فهمیدن آن دشوار باشد؟ روحانی هم مانند بسیاری 
دیگر به خوبی می داند که فهمیدن وضعیت موجود کشور 
نیازی به آگاهی خاص ندارد و تنها دلیل این چشم پوشی 
جز تلاش برای رسیدن به پاستور موضوع دیگری نیست. 
انتخابات برای گروه های مخالف دولت آغاز شده است و 
استراتژی آنها هم مانند دوران انتخابات مجلس یازدهم، 
تضعیف دولت و ناکارآمد نشان دادن آن است. این استراتژی 
گرچه از سوی مردم مورد استقبال قرار نگرفت و شاهد این 
ادعا هم کاهش بی سابقه میزان مشارکت در انتخابات اسفند 
۹۸ بود اما گویا گروهی جز این حربه، چیز دیگری در آستین 
ندارند. حجت الاسلام روحانی در واکنش به این استراتژی 
نه چندان عقلایی گفته است: »عده ای مجانی آمریکا را 
تطهیر می کنند. به خاطر اینکه به دولت صدمه بزنند و فضا 
را برای انتخابات 1۴00 آماده کنند. انتخابات 1۴00 هنوز 
مانده است.« رییس جمهوری هم مانند هر ناظر بی طرفی 
این روزها می داند که نگرانی ها از شکسته شدن سد تحریم 
هاست که رقبای سیاسی را به انواع هجمه و توهین وادار 
کرده است. دیدن موفقیت دولت در شکستن دوباره تحریم 
ها، در حالی که هنوز نه در تهران تصمیمی گرفته شده است 
و نه در واشنگتن، برای عده ای به قدری گران است که حتی 
به روزهای کرونایی کشور هم رحم نکرده و شمشیرهای 
آخته خود را به روی دولت و به ویژه وزیرخارجه آن کشیده 
اند.  رییس جمهوری اما موفقیت احتمالی را موفقیت و 
قهرمانی دولت ندانسته و آن را متعلق به مردم اعلام کرده و 
گفته است: »تحریم به هرحال رفع خواهد شد چه امروز چه 
فردا. اما برخی همیشه به دنبال این هستند که قهرمان رفع 
تحریم چه کسی باشد، شما! ما دنبال قهرمان سازی نیستیم 

قهرمان در کشور ما ملت ایران است.«

نباید واقعیات کشور نادیده گرفته شود؛

ناامید ساختن مردم قهرمانی نیست، خیانت است

 یک تحلیل گر ارشد مسائل خاورمیانه به بررسی تفاوت سیاست های منطقه ای بایدن و 
ترامپ پرداخت و نیز آثار سفر پمپئو به خاورمیانه را مورد تحلیل قرار داد. 

حسن هانی زاده در گفت وگو با  ایلنا، درباره تغییر سیاست های منطقه ای آمریکا با 
آمدن بایدن و همچنین سفر پمپئو به منطقه، اظهار داشت: سیاست های کلان آمریکا 
در حوزه های منطقه ای تغییر اساسی نخواهد کرد؛ بلکه در شیوه های عملیاتی و اجرایی 
یک سری اختلاف هایی بین  دموکرات ها و جمهوری خواهان وجود دارد. آقای بایدن و 
دونالد ترامپ و همه روسای جمهور آمریکا قبل از ورود به مبارزات انتخاباتی به طور معمول 
در برابر لابی صهیونیستی ایالات متحده حضور پیدا کرده و تعهد می دهند که پس از ورود 
به کاخ سفید مسئله امنیت رژیم صهیونیستی را در اولویت سیاست خارجی خودشان 

قرار دهند. 
وی افزود: این یک اصل ثابت در طول هفت دهه گذشته در ایالات متحده است 
که تصمیم گیری نهایی پیرامون مسائل منطقه را لابی صهیونیستی انجام  می دهد، به 
همین دلیل اولویت همه روسای جمهور آمریکا حفظ برتری نظامی و امنیت پایدار رژیم 
صهیونیستی است. اما در شیوه اعمال سیاست ها تفاوت اساسی بین دموکرات ها و 

جمهوری خواهان وجود دارد.
این تحلیل گر ارشد مسائل سیاست خارجی با بیان اینکه اعتقاد دموکرات ها این است 
که دولت فلسطین باید بر اساس قطعنامه های شورای امنیت سازمان ملل و در چارچوب 

یک موضوع تعریف شده و با حفظ برتری امنیتی و نظامی اسرائیل تشکیل شود، گفت: 
به همین دلیل به نظر می رسد سیاست های جو بایدن در رابطه با مسئله خاورمیانه 

تفاوت هایی با سیاست های ترامپ خواهد داشت.
هانی زاده اظهار کرد: اما سفر مایک پمپئو وزیر خارجه آمریکا با یک سری اتفاقات، از 
جمله دیدار از ارتفاعات استراتژیک جولان همراه بود؛ این ارتفاعات در سال 1۹۶7 و در 
جنگ ژوئن بین اعراب و رژیم صهیونیستی توسط ارتش اسرائیل اشغال شد و سازمان 
ملل به موجب قطعنامه  های 2۴2 و 33۸ این منطقه را بخشی از خاک سوریه تلقی کرد. 
اغلب ساکنان این منطقه از اتباع سوریه هستند و به همین دلیل سازمان ملل تحت هیچ 

شرایطی این منطقه را جز اراضی اشغالی نمی داند و باید به سوریه پس داده شود.
وی با بیان اینکه حضور مایک پمپئو در جولان به معنای اعتراف رسمی آمریکا به این 
است که این منطقه تابعی از اراضی اشغالی فلسطین است، تصریح کرد: این موضوع 
با قطعنامه های موجود کاملًا منافات دارد و نقض قوانین بین المللی محسوب  می شود. 
متاسفانه جامعه عربی، جامعه جهانی و رژیم های مرتجع عرب درباره نقض آشکار این 
قطع نامه ها توسط آمریکا سکوت اختیار کرده اند در حالی که این عمل نقض آشکار همه 
قوانین بین المللی است و آمریکا باید پاسخگوی رفتار غیر اصولی وزیر خارجه خود باشد. 
به گفته هانی  زاده از آنجایی که مایک پمپئو قصد دارد در آینده به عنوان رئیس جمهور در 
عرصه انتخاباتی آمریکا حضور پیدا کند، لذا این سفر همراه با یک نوع تبلیغات برای آینده 

او و برای کسب حمایت لابی صهیونیستی است. از طرفی نیز از آنجایی که رژیم های 
مرتجع و اسرائیل نسبت به شکست دونالد ترامپ احساس نگرانی می کنند این سفر نیز 

نوعی سفر دلجویی و آخرین سفر پمپئو در قامت وزیر خارجه به این منطقه خواهد بود.
وی درباره اظهارات اخیر مقامات عربستان سعودی در آژانس بین المللی انرژی اتمی 
علیه ایران یادآور شد: عربستان عامل تروریسم منطقه بوده و سیاست هایش تابعی از 
سیاست های آمریکا و رژیم صهیونیستی است. از طرفی نیز همه فعالیت های هسته ای 
ایران زیر نظر آژانس بین المللی انرژی اتمی است و عربستان در جایگاهی نیست که 

بخواهد درباره فعالیت هسته ای ایران اظهار نظر کند.
این تحلیل گر مسائل جهان عرب ادامه داد: "عادل الجبیر" وزیر مشاور در امور خارجه 
عربستان، باید اول درباره موشک های هسته ای و تسلیحات اتمی اسرائیل اظهار نگرانی 
کند چرا که فعالیت های هسته ای  ایران به موجب گزارش های مکرر آژانس بین المللی 
انرژی اتمی، صلح آمیز است. این حرف عربستان نبوده بلکه حرف اسرائیل است، زیرا 
عربستان اساساً در جایگاه سیاسی و منطقه ای نیست که بتواند در این زمینه اظهارنظر 
کند. وی در پایان گفت: عربستان توسط دو طایفه اداره می شود که هدفشان سرکوب 
آزادی خواهان است و یکی از این مسائلی که هم اکنون برای این کشور وجود دارد قتل 
دردناک "جمال خاشقچی" است اما عربستان به دلیل اینکه حمایت لابی صهیونیست را 

داشته هیچ گاه پاسخگو در این پرونده نبوده است. 

یک تحلیل گر ارشد مسائل خاورمیانه :

سیاست های خاورمیانه ای بایدن با ترامپ متفاوت خواهد بود 
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هر که خوش دارد از عافیت طولانی 
برخوردار شود، تقوای خدا در پیش 

گیرد.
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جانشین فرمانده قرارگاه پیشرفت و آبادانی سپاه 
علی بن ابیطالب)ع(از ارائه کمک های مومنانه در 
قالب توزیع بسته های معیشتی، تعمیر و بازسازی 
خانه های محرومین، اهدای کمک جهیزیه، طبخ و 
توزیع غذای گرم در محلات محروم استان و توزیع 

ماسک به ارزش 11۸ میلیارد ریال خبر داد. 
سرهنگ محمود داودآبادی افزود: در این هفته 
تهیه و توزیع 30 هزار بسته معیشتی در سطح استان 
به کمک مسئولان محلات، فرماندهان پایگاه های 
مقاومت، فرماندهان حوزه های مقاومت و گروه های 
جهادی به ارزش ۹ میلیارد تومان انجام می شود.  
وی ادامه داد: همچنین چهار هزار بسته معیشتی 
رایگان بین اقشار بی بضاعت با همکاری سازمان 
بسیج سازندگی و همکاری بنیاد علوی به ارزش یک 

میلیارد و یک صد میلیون تومان توزیع خواهد شد.
داودآبادی بابیان اینکه 300 نفر از طلاب خواهر 
و برادر در بیمارستان ها به خدمات رسانی به بیماران 
کرونایی مشغول هستند، گفت: روزانه ۴7 تا 50 نفر 

به صورت نوبتی در بیمارستان ها حضور دارند.
از  قم  استان  سازندگی  بسیج  سازمان  مسئول 
اهدای ۶0 سری جهیزیه به خانواده های نیازمند 
در هفته بسیج خبر داد و بیان کرد: این جهیزیه ها 
تهیه  بانیان خیر  و  نیازمند  با کمک خانواده های 

می شود.
داوود آبادی اضافه کرد: در این طرح پنج تا 10 
میلیون تومان هزینه این جهیزیه از طریق این افراد و 

مابقی آن از طریق سپاه تهیه می شود.
به گفته وی، برخی خانواده هایی که حامی ندارند 
و خودشان هم نمی توانند این هزینه را متقبل شوند، 
پنج قلم اصلی جهیزیه را تامین کرده و به صورت 

رایگان در اختیارشان قرار می دهیم.
جانشین فرمانده قرارگاه پیشرفت و آبادانی سپاه 
علی بن ابیطالب)ع( از تامین 15 هزار پرس غذای 
گرم با همکاری ستاد مردمی کریمه اهل بیت )س( و 
کمیته امداد برای توزیع در محلات محروم خبر داد.
سازمان  طرح های  دیگر  از  گفت:  داودآبادی 
بسیج سازندگی در سال جاری که در قالب نهضت 
کمک مومنانه انجام می شود بازسازی خانه 500 
خانواده نیازمند و محروم است که از ابتدای سال 
جاری آغازشده و تاکنون بالغ بر ۶5 خانه در شهر 
یا  و  احداث  قمرود  و  قنوات  دهستان های  و  قم 

بازسازی شده اند.
وی عنوان کرد: بازسازی خانه 20 خانواده محروم 
امام  امداد  کمیته  مشارکت  با  هفته  این  در  نیز 

خمینی انجام می شود.
داودآبادی اظهار کرد: 1۸0 هزار ماسک  سه لایه 
به صورت نیم بها در این هفته بین تمامی مردم به ویژه 
محلات و گروه های جهادی که اقدام به راه اندازی 

ایستگاه های سلامت کرده اند توزیع خواهد شد.
نیروگاه های  پروژه  اجرای  کرد:  خاطرنشان  وی 
بانک های  همکاری  با  نفر  برای 500  خورشیدی 
عامل، تعمیر، بازسازی و احداث 30 پایگاه مقاومت 

مدارس  زیباسازی  برادران،  و  خواهران  بسیج 
به کار رسمی دهکده  آغاز  و  روستای محروم قم  

اقتصاد مقاومتی طی این هفته انجام می شود.
این  فعالیت های  از  یکی  کرد:  بیان  داودآبادی 
سازمان تشکیل صندوق های قرض الحسنه مردم 
یار با مشارکت بانک رسالت است که در ایام هفته 
بسیج تعداد ۴0 صندوق رسماً افتتاح و شروع به کار 

خواهند کرد.
وی با اشاره به اینکه بیش از 370 گروه جهادی 
محله محور و جغرافیا محور توسط سازمان بسیج 

سازندگی سازمان دهی و ایجادشده اند.
جهادی  گروه   250 تعداد  گفت:  داودآبادی 
درحال حاضر همراه با مسئولان در موضوع مبارزه 
با کرونا و مأموریت های متنوع سپاه ازجمله کمک 
مومنانه برای کمک به معیشت مردم درصحنه حاضر 

هستند.
کرونا  ویروس  شیوع  با  داد:  ادامه  داودآبادی 
همه جانبه  حضور  و  آن  از  ناشی  بحران های  و 
جهادگران بسیجی در میدان مقابله با این ویروس 
منحوس بار دیگر این برکت و لطف خداوند را به رخ 

جهانیان کشید.
جانشین فرمانده قرارگاه پیشرفت و آبادانی سپاه 
علی بن ابیطالب)ع(، ابراز کرد: امروز نهضت کمک 
مومنانه و محرومیت زدایی که از مأموریت های اصلی 
سپاه و بسیج است به همت نیروهای بسیجی که 

برآمده دل مردم هستند انجام می شود.

جانشین قرارگاه پیشرفت و آبادانی سپاه  استان قم خبرداد: 

ارائه کمک های مومنانه به ارزش ۱۱8 میلیارد ریال درهفته بسیج

طرح: مهدی عزیزی

سکه های مهریه چه بلایی سرم آورده! 

ماجرای تماس فتاح با رئیس دولت اصلاحات
ترقی  فعال سیاسی اصولگرا همچنین با تکذیب برخی اظهارات نسبت به پرویز فتاح مبنی بر اینکه به 
سبب تماس با رئیس دولت اصلاحات نام او از لیست نامزدهای احتمالی جریان اصولگرایی خط خورده 
است، گفت: مدیریت جریان اصولگرایی اینگونه نیست که فردی را داخل این جریان کرده و یا از آن حذف 
کند؛ علاوه بر این، افرادی که از جانب مقام معظم رهبری برای مسئولیت های مختلف انتخاب شده و 
مسئولیت های چند ساله به آنها داده شده است به طور طبیعی خودشان هم رغبتی به حضور در میدان 
ندارند.او اضافه کرد: ناگفته نماند که تماس پرویز فتاح با رئیس دولت اصلاحات هم صرفا جنبه کاری و 
اجرایی داشته و حاوی جنبه سیاسی نیست؛ بنابراین چنین انتقادی به پرویز فتاح درست نبوده و خود 

فتاح هم احتمال حضورش در انتخابات را نفی کرده است.

محمود کریمی تحت عمل جراحی قرار گرفت 
فرزند محمود کریمی از مداحان تهرانی اهل بیت عصمت و طهارت )ع( از انجام جراحی موفقیت آمیز 
روی پدر خود خبر داد.داود کریمی فرزند حاج محمود کریمی مداح اهل بیت )ع(، با تائید خبر جراحی 
پدرش گفت: حاج آقا حدود 12 تا 13 سال بود که از مشکل شنوایی رنج می بردند و این مساله هر روز 
حالت شدیدتری پیدا می کرد. تا این که چندسال پیش، به خاطر عفونت زیاد گوش که به قسمت هایی 
از جمجمه سرایت کرد، ناچار شدند به مدت ۴ ماه در جلسات مذهبی شرکت نکنند.وی افزود: به تازگی 
و طی چندروز گذشته، عمل جراحی مهمی روی گوش ایشان انجام شد و پس از عمل هم، تشخیص 
دکترها این بود که دوره مراقبت پس از عمل باید ۶ تا 7 ماه باشد تا گوش پدر از صدای زیاد محفوظ بماند.

مصطفی معین: وضعیت کرونایی امروز قابل پیشگیری بود 
مصطفی معین رئیس شورای عالی نظام پزشکی گفت: در شرایط اسفباری قرار داریم که قابل پیش 
بینی و پیشگیری بود اما متأسفانه هشدارها جدی گرفته نشد.نمی توان این پاندمی را که ۹ ماه از شیوع 
آن گذشته و در اوج خود قرار دارد با این نوع برنامه ریزی های مقطعی کنترل کرد و نیازمند یک برنامه 
جامع و تقسیم کار ملی برای مدیریت و کنترل آن هستیم. بی توجهی به عواقب دخالت های غیر علمی و 
دادن مجوزهای مربوط توسط وزارت بهداشت عامل دامن زدن به این مسائل است که تحت عناوین طب 

اسلامی و سنتی و یا ایرانی با سلامت مردم بازی می شود

پاسخ معنادار رهبر انقلاب به یک رئیس جمهور بدهکار
حجت الاسلام و المسلمین قرائتی به بیان خاطره ای از دوران ریاست جمهوری حضرت آیت الله 
خامنه ای پرداخت.روزنامه »کیهان« به نقل از قرائتی نوشت:حضرت آیت الله خامنه ای در زمان ریاست 
جمهوری به یکی از کشورهای اسلامی رفتند و ما به عنوان همراه در خدمت ایشان بودیم.حضرت 
او در جواب گفت: قرآن  را نمی دهید؟  ما  آنجا فرمودند: بدهی  به رئیس جمهور  آیت الله خامنه ای 
; به آدم بدهکار مهلت بدهید.«آقا با مزاح فرمودند: تا اینجا را قبول دارم  می فرماید: »فنظرهًْ الی میسرهًْ
ولی به شرط اینکه قسمت دوم آیه شریفه را نخوانید که اگر بدهکار توانایی پرداخت ندارد به او ببخشید: 

»ان تصدقوا خیر لکم«.

انتقاد تند علی مطهری از علم الهدی
علی مطهری نماینده سابق تهران در توئیتی به اظهارات این هفته علم الهدی در خطبه های مجازی 
واکنش نشان داد و نوشت: »جناب علم الهدی گفته اند آنان که تحول انتخاباتی آمریکا را فرصت می دانند 
یا نادان اند و یا خائن. باید گفت برعکس است، آنان که این تحول را فرصتی برای رفع تحریم ها و بهبود 

معیشت مردم با حفظ عزت ملی نمی دانند یا نادان اند یا خائن و برانداز.« 

معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم  مطرح کرد

نقش  پروژه های عمرانی در ارتقای 
نشاط اجتماعی

معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم با اشاره به تحریم ها و مشکلات 
اقتصادی کشور، گفت: با این وجود هر دو ماه چندین پروژه بزرگ شهری 

در قم افتتاح می شود.
غلامرضا جانقربان با اشاره به شرایط اقتصادی کشور، اظهار داشت: 
اقتصادی  ازنظر  ایران کشور  علیه  تحریم های ظالمانه  به  توجه  با  امروز 

مشکلات زیادی داشته که باید به آن توجه شود.
معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم برنامه های استکبار جهانی 
افزود:  و  قرارداد  موردتوجه  مردم  کردن  ناامید  در  را  امریکا  به خصوص 
شهرداری ها به کمک  مردم برای خنثی کردن برنامه های استکبار جهانی 
به کمک دولت آمده و در توسعه شهر و ایجاد نشاط اجتماعی نقش مهمی 

را ایفا می کند.
جانقربان ادامه داد: شهرداری ها می توانند با شناسایی پتانسیل های 
موجود در شهر، خلأهای اعتباری دولت را پرکرده و ازنظر عمران شهری، 

خدمات شهری، تفریحی و ورزشی گام های مؤثری را بردارند.
وی اقدامات شهرداری ها را پاسخی به موج ناامیدی دشمنان انقلاب و 
نظام دانست و بیان کرد: شهردار قم در سه سال گذشته با توجه به افزایش 
تحریم ها بر چند برابر شدن تلاش شهرداری و فعالیت معاونان در بخش های 

مختلف تأکید داشته است.
معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم خاطرنشان کرد: بر اساس 
تأکید شهردار قم و اقدامات انجام شده در مدت گذشته در سال ۹۹ هر دو 
ماه یک بار حجم گستره ای از پروژه ها افتتاح شده و در اختیار شهروندان قرار 
می گیرد. جانقربان رفع نیازهای مردم در بخش های مختلف را موردتوجه 
قرارداد و گفت: متأسفانه بخشی از کمبودهای ما نیاز به واردات داشته که 

در این شرایط نیاز به تقویت تولیدات داخلی داریم.
وی مشکلات حوزه حمل ونقل و گرانی اتوبوس را مطرح کرد و یادآور شد: 
در شرایط کنونی کلان شهرها به اتوبوس نیاز داشته و شهرداری ها در حال 

جنگیدن با این مشکل هستند.
معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم خرید 200 دستگاه اتوبوس را 
در دو سال گذشته عنوان و خاطرنشان کرد: در حال حاضر شهرداری قم 
اورهال کردن اتوبوس ها را در دستور کار قرار داده و از ابتدای امسال تا امروز 

تقریباً 150 دستگاه اتوبوس نوسازی شده است.

مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم :

آخرین وضعیت ساماندهی
 پایانه خرمشهر 

مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم گفت: اتوبوس ها 
سوار  جمال  شاه  امامزاده  مقابل  مسافر  پیاده  عابر  پل  زیر  لاین  سه  در 
می کنند که این بسیار خطرناک بوده درحالی که در پایانه خرمشهر مکان 

مناسبی برای مسافران برای شرایط مختلف جوی طراحی شده است.
رضا پوریافر با اشاره به آخرین وضعیت ساماندهی پایانه خرمشهر، اظهار 
داشت: اتوبوس ها در سه لاین زیر پل عابر پیاده مسافر مقابل امامزاده 
در  درحالی که  بوده  خطرناک  بسیار  این  که  می کنند  سوار  جمال  شاه 
پایانه خرمشهر مکان مناسبی برای مسافران برای شرایط مختلف جوی 

طراحی شده است.
در  داد:  ادامه  قم  شهرداری  مسافربری  پایانه های  سازمان  مدیرعامل 
استان  ترافیک  شورای  فنی  کمیته  کمیسیون  به  طرحی  راستا  همین 
ارائه شده که تصویب و به شورای هماهنگی ترافیک ارجاع داده شد که بر 
مبنای این طرح  اتوبوس ها از بالا وارد پایانه شده و مسافر به محض پیاده 
شدن از اتوبوس باوجود ایستگاه تاکسی و وسیله نقلیه عمومی وارد محدوده 

شهری شود که متأسفانه شورای ترافیک با آن مخالفت کرد.
پوریافر علت درخواست جابه جایی پایانه را مطرح کرد و یادآور شد: نگاهی 
که در مخالفت با این امر وجود دارد استفاده بهتر از ظرفیت زائرسرا است 
درحالیکه معتقدیم مسئله ایمنی جان مردم اهمیت بیشتری دارد. وی تنها 
راهکار این مسئله را تحویل کشتارگاه به سازمان پایانه ها دانست و مطرح 
کرد: باوجود طرح انتقال کشتارگاه به بیرون شهر می توانیم این مکان را نیز 
به پایانه تبدیل کرده و ظرفیت زائرسرا را تقویت کنیم. مدیرعامل سازمان 
پایانه های مسافربری شهرداری قم تأکید کرد: با تبدیل کشتارگاه به پایانه 
سه ظرفیت امامزاده شاه جمال، زائرسرا و پایانه می تواند مکمل یکدیگر 

قرارگرفته و جایگزین مجتمع های بین راهی که مشکلاتی داشته باشند.
 

رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای شهر قم اعلام کرد

تکمیل کامل محور فردوسی
 تا سه ماه آینده

رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای اسلامی شهر قم از تکمیل 
کامل محور فردوسی تا سه ماه آینده خبر داد و گفت: تقاطع سه سطحه 
میدان نماز کلنگ زنی شده و تا سه ماه آینده بلوارفردوسی به صورت کامل 
به بهره برداری می رسد. روح الله امراللهی به تشریح رینگ های ترافیکی شهر 
قم پرداخت و اظهار داشت: رینگ اول شهر قم محور بلوار شهید کریمی 
و اتوبان امام علی )ع( بوده که تقریباً تکمیل شده است. رئیس کمیسیون 
عمران و حمل ونقل شورای اسلامی شهر قم رینگ دوم شهر قم را محور 
فردوسی، یادگار امام تا امتداد محور سی متری کیوانفر و 15 خرداد دانست 
و افزود: محور فردوسی به عنوان یکی از رینگ های اصلی و حیاتی بوده که 
تقاطع های آن نیز با محورهای شریانی درجه یک و هم ردیف خودش غیر 
هم سطح می شود. رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای اسلامی 
شهر قم ادامه داد: در مرحله نخست تقاطع پیامبر اعظم)ص( با بلوار 
فردوسی غیر هم سطح شده که در سه ماه آینده به بهره برداری رسیده 
و تقاطع سه سطحه میدان نماز کلنگ زنی شد. امراللهی از تکمیل بلوار 
به جز  بلوار فردوسی  آینده خبر داد و تصریح کرد:  فردوسی در سه ماه 
قسمت خیابان یاسمن در سه ماه آینده تکمیل شده و مورد بهره برداری 
کامل قرارگرفته تا یکی از مهم ترین محورهای شهر قم در اختیار شهروندان 

قرار گیرد.
 

سرپرست سازمان توسعه و عمران شهرداری قم:

۱8۴هزار تن آسفالت در شهر قم 
توزیع شد

سرپرست سازمان توسعه و عمران شهرداری قم از توزیع بیش از 1۸۴ هزار 
تن آسفالت در سطح مناطق هشت گانه شهر قم خبر داد. 

سید ابوالفضل میریک امامی با اشاره به اجرای طرح نهضت آسفالت در 
قم، اظهار داشت: در سال های گذشته اقدامات خوبی در حوزه آسفالت 
معابر و شوارع شهر قم صورت گرفته است و در سال جاری نیز تولید و توزیع 

300 هزار تن آسفالت هدف گذاری شده است.
آبان  پایان  تا  بیان  با  قم  و عمران شهرداری  توسعه  سرپرست سازمان 
ماه بیش از 1۸۴ هزار تن آسفالت در سطح مناطق هشت گانه شهر قم 
توزیع شده است، ابراز کرد: بیش از 33 هزار تن آسفالت در منطقه یک و 

حدود 5 هزار و 300 تن در منطقه دو توزیع شده است.

استاندار قم از تشکیل کارگروه مشترک برای ساماندهی مناطق کمتربرخوردار 
استان خبر داد. 

 بهرام سرمست در حاشیه بازدید از بافت فرسوده و سکونت های غیررسمی و پروژه 
اصلاح ورودی جعفریه در گفت وگو با خبرنگاران، اظهار داشت: امروز از مناطقی که 
در شهر به عنوان مناطق کم برخوردار و سکونتگاه های غیررسمی و سکونتگاه هایی 

که  زیر دکل های برق فشارقوی ایجادشده اند بازدیدی به عمل آمد.
استاندار قم با اشاره به ضرورت ساماندهی این مناطق افزود: در این بازدید نهایتاً 
نتیجه بر این شد که کارگروه مشترکی به منظور ساماندهی این مناطق تشکیل 
شود و 32 هکتار از اراضی که به همین منظور اختصاص داده شده است از اجرای 

مصوبات این کارگروه  پشتیبانی خواهد کرد.
وی ادامه داد: این کارگروه مشترک با همکاری شهرداری و راه و شهرسازی تشکیل 
خواهد شد و به صورت اقتضائی سایر دستگاه های خدمت رسان نظیر آب و برق و 
گاز و سایر دستگاه هایی که می توانند دخیل مسئله شوند مشارکت خواهند داشت.
سرمست به انجام مذاکراتی با ستاد اجرایی فرمان امام)ره( هم در این رابطه خبر 
داد و گفت: اگر بتوانیم همکاری های ستاد اجرایی فرمان امام را هم جذب بکنیم 
می تواند برای پشتیبانی از طرح ساماندهی سکونتگاه های غیررسمی استفاده 
کنیم. استاندار قم در رابطه با سکونتگاه های شکل گرفته زیر دکل های پرفشار برق 
نیز تأکید کرد: در این موارد هم ساماندهی در وهله اول مطرح است و بر اساس 
طرح هایی که به صورت فازبندی وجود دارد شبکه انتقال برق باید به منظور حفظ 

سیما و منظر شهری از زیرزمین عبور داده شوند.
وی افزود: فعلًا باید برنامه جامعی که از سوی شهرداری و راه و شهرسازی و سایر 
دستگاه های ذی ربط به صورت فازبندی شده ارائه می شود باید در برنامه معاونت 

عمرانی پیگیری شود.

استاندار قم خبرداد  :
تشکیل کارگروه ساماندهی مناطق کمتربرخوردار 

مدیر کل تعزیرات حکومتی استان قم  خبرداد

جریمه ۵9۰ میلیونی برای قاچاقچی سوخت 
مدیر کل تعزیرات حکومتی استان قم از جریمه جریمه 5۹0 میلیونی برای قاچاقچی سوخت در قم  
خبرداد. مهدی ریاضی درخصوص جزییات این خبر اظهارداشت: کارشناسان شرکت ملی پخش فرآورده 
های نفتی منطقه قم به دنبال کشف سوء استفاده و تبانی برخی متصدیان جایگاه سوخت رسانی با 
صاحبان خودروهای بلااستفاده ناوگان حمل و نقل عمومی که در قبال دریافت مبالغی به عنوان مقرری 
عملًا خوروهایشان را به حالت غیرفعال درآورده و کارت های سوخت خودروهایشان تراکنش غیرمتعارف 
داشته و سوختشان را بر خلاف ضوابط تعیینی دولت عرضه می کردند، پس از بررسی دقیق پرینت 
های تراکنش کارت ها متوجه جابجایی غیرقانونی مقدار 27,730 هزار لیتر نفت گاز )گازوئیل( یارانه 
ای به ارزش 5۹0,25۶,523 ریال شده که ضمن اعلام جرم علیه مشارالیهم و انسداد کارت های مورد 

سوءاستفاده قرار گرفته، مراتب جهت رسیدگی به این اداره کل اعلام و ارسال گردید.
مدیر کل تعزیرات حکومتی استان قم افزود: شعبه سوم ویژه رسیدگی به تخلفات قاچاق کالا و ارز تعزیرات 
حکومتی استان قم حسب اقرار صریح متهمان بر اساس قرائن، تصاویر و مستندات موجود در پرونده 
پس از رسیدگی و با احتساب ارزش فرآورده به قیمت فوب در خلیج فارس متهمان را به پرداخت مبلغ 

5۹0,25۶,523 ریال جزای نقدی در حق دولت محکوم نمود.
قاچاقچی کاپوچینو در دام پلیس قم 

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم دربخش دیگری از سخنان خود گفت :قاچاقچی کاپوچینو به 
جزای نقدی یک میلیارد و سیصد میلیون ریالی محکوم شد. ریاضی دراین خصوص اظهارداشت: ماموران 
در حین کنترل خودرو های عبوری مستقر در محور مواصلاتی اراک- قم به یک دستگاه خودروی پژو 
مظنون شدند و پس از توقیف، در بازرسی از خودرو مذکور مقدار 7۸0 کارتن کاپوچینو قاچاق کشف کردند.
ریاضی افزود: با تشکیل پرونده، شعبه ویژه رسیدگی به تخلفات قاچاق کالا و ارز تعزیرات حکومتی قم پس 
از احضار متهم و استماع اظهارات و اخذ آخرین دفاعیات متهم، به دلیل عجز نامبرده از ارائه مدارک مثبته 
پس از رسیدگی، اتهام قاچاق را محرز و مسلم دانسته،  و متهم را علاوه بر ضبط کالای مکشوفه قاچاق به 
نفع دولت، با احتساب جزای نقدی بدل از ضبط خودرو حامل، جمعا به پرداخت  مبلغ یک میلیارد و 300 
میلیون ریال جزای نقدی در حق دولت محکوم نمود.وی گفت: همه کالا های مکشوفه از طرف کاشف 

تحویل اداره جمع آوری و فروش اموال تملیکی استان گردید.
 

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم خبرداد

افزایش ۱۴ درصدی کشف مواد مخدر در قم 
رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر فرماندهی نیروی انتظامی استان قم از افزایش 1۴ درصدی کشف مواد 
مخدر در شش ماه نخست سال نسبت به سال قبل خبر داد. سرهنگ میرزایی در جلسه شورای هماهنگی 
مبارزه با مواد مخدر از کشف 5 هزار و ۸00 کیلوگرم انواع مواد مخدر از ابتدای سال تاکنون خبر داد و گفت: 
در این زمینه نسبت به سال قبل 1۴ درصد افزایش کشفیات را داشته ایم. فعال شدن ایستگاه ایست و 
بازرسی در گلوگاه های استان به صورت سیار و تامین اقلام اساسی مورد نیاز مراکز درمانی اعتیاد با نرخ 
مصوب دولتی از سوی سازمان صنعت ، معدن و تجارت از جمله مصوبات جلسه شورای هماهنگی مبارزه 
با مواد مخدر استان بود. استاندار هم با تقدیر از تلاش فعالان عرصه مبارزه با مواد مخدر استان در راستای 
کاهش آمار زندانیان درگیر با مواد مخدر گفت: کاهش آمار معتادان در سال ۹۹ نسبت به سال قبل حاکی 

از توان استان برای کاهش آمار آسیب های اجتماعی در حوزه مواد مخدر است.
  

فرمانده انتظامی استان قم  خبرداد

کشف 68 کیلوگرم حشیش در عملیات مشترک پلیس
فرمانده انتظامی استان قم گفت: طی عملیات مشترک پلیس استان های قم و یزد ۶۸ کیلوگرم مواد 
مخدر از نوع حشیش کشف شد.  سید محمود میرفیضی اظهار کرد: ماموران مبارزه با مواد مخدر استان 
قم با انجام اقدامات فنی و اطلاعاتی از اقدام 2 قاچاقچی مبنی بر انتقال مواد مخدر با یک دستگاه پژو 
۴05 از استان های جنوب شرقی کشور به سمت استان های مرکزی مطلع و پیگیری موضوع را در دستور 
کار خود قرار دادند. وی افزود:با اقدامات خاص پلیسی و تبادل اطلاعات به موقع پلیس قم با پلیس مبارزه 

با مواد مخدر استان یزد، خودرو مذکور در یکی از محورهای مواصلاتی آن استان شناسایی و توقیف شد.
فرمانده انتظامی استان قم گفت: مأموران در بازرسی از این خودرو، ۶۸ کیلوگرم حشیش کشف و هر 2 

نفر را دستگیر کردندکه برای سیر مراحل قانونی به مراجع قضائی تحویل شدند.

در قالب طرح پایش و آزادی زندانی ها صورت گرفت

رسیدگی به پرونده 3 هزار زندانی درقم
مدیرکل زندان های استان قم گفت: در قالب پایش و آزادی زندانی ها تاکنون 3 هزار پرونده رسیدگی 

شده و هزار و 23۸ پرونده پس از تکمیل برای پیگیری به محاکم قضایی استان ارسال شده است.
مرتضوی با اشاره به اجرای سراسری طرح پایش و غربالگری زندان هادر قالب 7 کاربرگ از تاریخ 10 
آبان گفت: هدف از اجرای این طرح آزادی زندانیان با استفاده از سامانه های الکترونیکی به شرط نداشتن 
دیون شخصی یا رد مال است. مدیر کل زندان های استان افزود: پیش بینی می شود تا دهه فجر امسال 

نتیجه رسیدگی و آزادی زندانیان اعلام شود. 

رئیس شورای شهر کهک  از افزایش سرانه فضاهای تفریحی  وگردشگری 
این شهر خبرداد.

محمد رسولی در گفت و گوی اختصاصی با روزنامه ایمان بابیان اینکه  با 
توجه به رشد روزافزون جمعیت در شهر کهک و مهاجرت معکوس ضرورت 
ایجاد فضاهای تفریحی که یکی از اساسی ترین نیازهای شهروندان می باشد 
اظهارداشت :به لطف خداوند توانستیم با بهره گیری از توان بخش خصوصی 
نسبت به احداث مکان های تفریحی، گردشگری و احداث شش مجموعه 
تالار رستوران اقدام نمائیم. وی درادامه افزود : شورای اسلامی شهر کهک 
پس از تصویب پروژه های عمرانی شهر با تمام توانمندی تلاش نموده تا با 

نظارت مستمر، انجام و اتمام بموقع پروژه ها میسر گردد.
با اشاره  به  رئیس شورای شهر کهک دربخش دیگری از سخنان خود 
:افزایش  کرد  تصریح  شهر  دراین  اجرا  دست  در  و  انجام شده  پروژه های 
هفت برابری بودجه شهرداری نسبت به سال نود و شش ،تخصیص حدود 
یک میلیارد تومان بودجه جهت بهبود خدمات شهری ،ساخت پارکینگ 

عمومی شهر از محل درآمدهای دریافتی بابت پارکینگ  ،بهسازی، جدول 
گذاری و آسفالت معابر شهری بالغ بر چهارصد تن ،سامان دهی آرامستان 
شهر کهک  ،رسیدگی به تخلفات ساختمانی به صورت مستمر و برگزاری 
جلسات کمیسیون ماده صد  ،احداث ساختمان جدید شورای اسلامی  
،احداث چندین بوستان محله ای در شهر کهک  ازجمله اقدامات انجام 
شده درشهرکهک با هدایت و نظارت شورا اسلامی و اجرا توسط شهرداری 
بوده است. رسولی اضافه کرد:احداث کانال زینبیه و احداث کانال از چهار 
امامزاده تا مسجد جامع ،اختصاص زمین جهت احداث منبع آب آشامیدنی 
شهر در سال جاری ،توافق با اداره کل اوقاف و امور خیریه درخصوص رای 
قطعی دادگاه بمبلغ حدود سیزده میلیون و پانصد هزار تومان  وغیره از دیگر 
اقدامات انجام شده می باشد. رئیس شورای شهر کهک درپایان گفت : 
احداث شهرک صنعتی پوشاک، حل مشکل واگذاری سند به مالکین شهرک 
معصومیه، چهار خطه نمودن جاده پردیسان-کهک، ورودی شهر کهک از بالا 

دست، از مهمترین  اقدامات در دست پیگیری می باشد.

رئیس شورای شهر کهک درگفت وگو با » ایمان «خبرداد:

افزایش سرانه  فضاهای تفریحی وگردشگری شهرکهک

همزمان با قیمت شدید طلا و سکه در سال جاریدرخواست مهریه4۰درصد رشد داشته است.

مدیرکل طرح های توسعه شهری شهرداری قم 
از ابلاغ سیاست های حمایتی صندوق سرمایه 
گذاری طرح های حرم مطهر به شهر قم خبر داد.

صندوق  ابلاغیه  امینیبه  صادقی  محسن 
سرمایه گذاری طرح حرم های مطهر اشاره کرد و 
گفت: بر اساس این ابلاغیه ساخت و ساز در بافت 

پیرامون حرم مطهر مشمول حمایت خواهد شد.
مدیرکل طرح های توسعه شهری شهرداری قم 

افزود:  حمایتی،  طرح  این  جزئیات  به  اشاره  با 
اعطای تسهیلات کم بهره نوسازی واحدمسکونی 
به میزان 1۴00 میلیون ریال به ازای هر واحد و با 
دوره بازپرداخت 10 ساله ) 3۶ ماه دوره مشارکت 
ساخت و ۸۴ ماه دوره فروش اقساطی ( ازطریق 
شعب منتخب بانک توسعه تعاون از جمله این 
اطراف  مالکان  و  ساکنان  که  است  حمایت ها 
حرم مطهر می توانند از آن بهره بگیرند. به گفته 

با  تفاهم نامه ای  صندوق  این  امینی،  صادقی 
سازمان بهزیستی و کمیته امداد دارد که بر مبنای 
آن یارانه سود به مددجویان تعلق می گیرد. وی 
ادامه داد: همچنین تسهیلات کم بهره برای پروژه 
های نوسازی و محرک توسعه در بافت پیرامون 
سقف  تا  )س(  معصومه  حضرت  مطهر  حرم 
1050میلیارد ریال از طریق شعب منتخب بانک 

توسعه تعاون در اختیار متقاضیان قرار می گیرد.

مدیرکل طرح های توسعه شهری شهرداری قم  خبرداد

ابلاغ سیاست های حمایتی برای ساخت و ساز اطراف حرم مطهر


